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 حسرت می خورم چرا مجیدی را 
به پرسپولیس نیاوردم 

 درویش پرسپــــــولیس را 
مثل تعاونی اداره می کند! 
انتخاب قلعه نویی، انتخاب قلعه نویی، 4040 درصد فنی است،  درصد فنی است، 6060 درصد سیاسی درصد سیاسی

می خواستند
 پرسپولیس را به 

دسته سه  
بفرستند

شاید برای 
انتخابات 

فدراسیون ثبت 
نام کنم 

قاموس 
پرسپولیسی را 
باقری و پیوس 

دارند نه قلیچ

 پروین 
گفت می خواهی 

با هم دعوا 
کنیم؟ 

به عابدزاده 
لطف نکردم، به 

فوتبال ایران 
خدمت کردم

گل نزدن استقلال 
به پرسپولیسِ 

9 نفره، بزرگترین 
دروغ تاریخ است 

گفت وگوی  ویژهویژه
گفت وگوی

15 14

تیم نوجوانان ایران هرچند برتری محسوســی نســبت 
بــه یمــن نداشــت، ولــی بــه لطــف درخشــش آرشــا 

شــکوری در ضربــات پنالتــی توانســت 
به نیمه نهایی مســابقات قهرمانی آســیا 

برسد و جواز حضور در جام جهانی را هم به دست آورد. 



 یک شمشیر 
 دولبه تازه 

در لیگ برتر فوتبال
یکـی از مـواد دسـتورالعمل 
جدید سازمان لیگ، پیرامون 
ن  یکنـا ز با د  ا تعـد هـش  کا
بزرگسـال هـر یـک از تیم هـای 
حاضـر در لیـگ برتـر فوتبـال 

کشـور اسـت.
 طبـق ایـن مـاده، هـر یـک از 
 19 ننـد  تیم هـا فقـط می توا
شـته  زیکـن بزرگسـال دا با
باشـند و سـایر نفرات شـان 
بایـد از میـان »امید«هـا و 
»جوانـان« ابتیـاع شـوند. در 
کیـد شـده  لعمل تأ دسـتورا
کـه تیم هـا بایـد بـرای رسـیدن 
بـه حدنصـاب کلـی 6 بازیکـن 
23 سـال )رده سـنی  یـر  ز
امیدهـا( و 6 بازیکـن زیـر 21 
سـال )دو سـال بالاتـر از رده 
سـنی جوانـان( بگیرنـد ولـی 
تحـت هـر شـرایطی تعـداد 
بزرگسالان آنها نباید از 19 نفر 
فراتر برود. فدراسیون فوتبال 
ظاهـراً از ایـن قانـون جدیـد 
برای رشـد رده های سـنی پایه 
بهـره خواهـد گرفـت و البتـه 
قاعـده ای کـه برشـمردیم، در 
ایـن زمینـه بی تأثیـر نخواهـد 
بـود و بـا بـال و پـر بیشـتری کـه 
باشـگاه ها مجبورنـد به نفرات 
جوان تـر خـود بدهنـد، طبعـاً 
جوانـان بالنده تـری در فوتبـال 

مـا رو خواهنـد آمـد. 
امـا هـر چیـز خوبـی معمـولاً 
وجـوه بـد هـم دارد و وجـه 
منفـی مـاده فـوق ایـن اسـت 
کـه در گرماگـرم رقابت هـای 
لیـگ و وقتـی پیکارها در صدر 
جدول برای قهرمانی و در قعر 
جـدول بـرای رهایـی از سـقوط 
بـه دسـته ای پایین تـر شـدت 
می گیـرد، کار تیم هـای درگیـر 
در ایـن رقابت هـا سـخت تر 
شـته  گذ ز  ا ه تـر  پیچید و 

می شـود. 
در ایـن زمان هـا بیـش از آنکـه 
نـی و نشـاط و تکنیـک  جوا
احتمـالاً بـالای جوان ترهـا بـه 
کار آیـد، ایـن تجربـه مـردان 
میانسـال و قـوه بازیگردانـی 
نفـرات پرسـابقه اسـت کـه 
می توانـد بازی هـای سـخت 
را بـرای تیم هـای حاضـر در 
مهلکـه بـه اصطـاح »درآورد« 
و آنهـا را بـه سـاحل نجـات 
نـد،  نچـه هـدف گرفته ا آ و 

رهنمـون کنـد.
 بـه ایـن ترتیـب و براسـاس 
بیـان شـد،  کـه  سـتدلالی  ا
قانون فوق مثل یک شمشـیر 
دولبـه عمـل می کنـد و هـم 
می توانـد پیروزی سـاز باشـد 
و هـم اسـباب ناکامـی شـود. 
بـه  تیـم  یـک  ع  وضـا ا گـر  ا
شـکلی مسـاعد پیـش رفـت 
و جوان ترهـا بـا سـاح درایـت 
مـل و  ر مسـن ترها را کا کا
جـاده بهـروزی را سـهل العبور 
کردنـد، قانـون مـورد بحـث 
شـده  تلقـی  میـز  فقیت آ مو
و گامـی رو بـه جلـو توصیـف 
خواهـد گشـت امـا اگـر قضیـه 
بـه سـبب  و  برعکـس شـد 
ناپخته عمل کردن جوان ترها 
یـک تیـم بـه بن بسـت خـورد 
و قهرمانـی را از دسـت داد 
یـا در تـاش بـرای رهایـی از 
سـقوط نـاکام مانـد، قانـون 
فـوق ارزش اش را از دسـت 
داده و بی اعتبـار شـده و قاتـل 
جـان بـه شـمار خواهـد آمـد.
لیـگ  ن  زما سـا قـع  ا و بـه   
د  ا تعـد ن  د ا د هـش  کا بـا 
بزرگسـالان، مجـاز بـه حضـور 
در هـر تیـم ریسـک بزرگـی را 
مرتکب شـده اسـت. ریسکی 
کـه وقتـی همـه جوانـب آن را 
بنگریـم، اگـر امـکان جـواب 
ندادن آن بیشتر از مؤثر واقع 
شـدنش نباشـد، قطعـاً کمتـر 

هـم نخواهـد بـود.
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دراگان اسکوچیچ

حذف از یورو

تیم ملی فوتبال کرواســی شــنبه شــب با قبول شکســت مقابل اســپانیا در 
مرحله گروهی جام ملت های اروپای زیر ۲۱ ســال، از گردونه این رقابت ها 
حــذف شــد. شــاگردان دراگان اســکوچیچ پیــش از شکســت یــک بــر صفر 
مقابل اسپانیا، با ۲ گل مغلوب اوکراین شده بودند و حالا وداعی زودهنگام 
از این مســابقات خواهند داشــت. اســپانیا و اوکراین با ۶ امتیاز صعود خود 
را از این گروه قطعی کرده اند و کرواسی و رومانی هم بدون امتیاز هستند.

امیر قلعه نویی

حضور در تمرین تیم ملی تنیس

 امیر قلعه نویی روز گذشته با حضور در تمرین ملی پوشان تنیس برای تیم 
اعزامــی کشــورمان بــه رقابت های دیویــس کاپ آرزوی موفقیت کــرد. او در 
جملاتی کوتاه با تأکید بر اعتماد به جوانان ایرانی گفت: »از گذشته به این 
ورزش علاقه داشــتم و اعتقاد دارم اگر بســتر و امکانات برای جوانان ایران 
مهیا باشد می توانیم در همه زمینه ها در بین برترین ها باشیم.« قلعه نویی 

این روزها بعد از قهرمانی در مســابقات کافا در تعطیلات به ســر می برد.

صادق درودگر:

چهار باشگاه لیگ برتری سقف بودجه را رعایت نمی کنند

درودگــر در گفت و گویــی مدعــی شــد کــه با وجــود ابــلاغ قانون ســقف بودجه به 
باشــگاه های لیــگ برتــری 4 باشــگاه ایــن قانون و مقــررات را رعایــت نمی کنند و 
۱۲ باشــگاه دیگــر در لیــگ برتر براســاس ســقف بودجه در فصل آینــده فعالیت 
می کنند. درودگر نامی از این باشــگاه ها نبرد اما خواســتار برخورد ارکان قضایی 
فدراســیون فوتبال با این 4 باشــگاه شــد. به نظر می رســد منظور درودگر از این 

4 باشــگاه تیم های اســتقلال، پرســپولیس، ســپاهان و تراکتور تبریز اســت.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 zسرمقاله

وصال روحانـی

   دوشنبه  5 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7336

شکوری: می خواهیم بی نیاز از سرمربی خارجی شویم

سرپرســت کمیتــه آمــوزش در مراســم 
بیگــری ســطح  حیــه کاس مر فتتا ا
3 فوتســال بانــوان آســیا دقایقــی را 
ســخنرانی کــرد. ابراهیــم شــکوری، 
مــوزش گفــت:  سرپرســت کمیتــه آ
»خوشــحال هســتم کــه در جمــع شــما 
حضــور دارم. بــرای اولیــن بــار کاس 
مربیگــری ســطح 3 فوتســال بانــوان 
امــروز در کشــورمان برگزار می شــود که 
یــک اتفــاق بســیار ویــژه اســت. در واقع 
ایــن دوره بــرای اولیــن بار در این ســطح 

در کشــور برگــزار می شــود.«
وی ادامــه داد: »امــروز همزمــان بــا 
ســم  ن، مرا ا نــو با حیــه کاس  فتتا ا
قایــان  اختتامیــه دوره مربیگــری B آ
نیــز برگــزار می شــود. اکنــون پتانســیلی 

کــه ایجــاد شــده تا در کنــار هــم بتوانیم 
دوره هــای مختلــف در ســطوح بــالا را 
برگزار کنیم تا کشــورمان در بحث مربی 
خارجــی بی نیــاز شــویم. همان طــور کــه 
امــروز در خدمــت یحیــی گل محمــدی 
به عنــوان یــک مربــی نمونــه داخلــی در 
رقابت با مربیان خارجی هستیم. اکنون 
تیم هــای دوم و ســوم و چهــارم جدول از 
مربیــان خارجــی بهــره می برنــد کــه بــا 
هجمه هــای دلاری وارد کشــور شــدند، 
امــا از پتانســیل کشــور بایــد اســتفاده 
کنیــم . تمــام هــدف کمیته آمــوزش این 
اســت کــه در بحــث مربیگــری آقایــان و 
بانــوان بتوانیم مربیــان خوبی را پرورش 
بدهیــم کــه آمــوزش ببیننــد تــا در آینده 
فوتبال ما بی نیاز از مربی خارجی باشــد 

و بــه کشــورهای حــوزه خلیج فــارس نیز 
ترانســفر کنیــم.«

شــکوری گفــت: »جــا دارد تشــکر ویــژه 
از هیــأت فوتبــال تهــران و بخصــوص 
حســین خبیــری و حــوزه شــمال غــرب 
کــه همــکاری بســیار خــوب و ویــژه ای با 
کمیتــه آمــوزش دارنــد، داشــته باشــم. 
همچنیــن بــرای اولیــن بــار در واحــد 
آمــوزش توانســتیم شــرکت کســری 
ســاران را به عنوان اسپانســر بگیریم در 
بحث توســعه آموزش و پیشرفت خوبی 

داشــته باشــد .«
وی افزود:»هــر چقــدر در بخــش بانوان 
فعالیــت کنیــم مطمئناً کم اســت و باید 
تــاش کنیم تــا به اهداف خود برســیم. 
 Bدر بحــث فوتبــال آقایان که در ســطح

آســیا برگــزار شــد بازیکنــان ملی پوش را 
می بینیــم کــه شــاید بیشــتر از ۴۰۰ بازی 
ملــی داشــته و در ایــن کاس حضــور 
دارنــد. مطمئنــم ایــن امــر مــی توانــد 
بــه فوتبــال مــا کمــک بســزایی داشــته 

باشــد.«
 شــکوری در پایان گفت: »هدف ما این 
اســت کــه بیشــتر دوره های آموزشــی را 
در اســتان های کشــور و کم برخــوردار 
برگــزار کنیــم. هفتــه گذشــته در ایــام 
یــک دوره کاس آســیا را برگــزار کردیم. 
دو هفته قبل نیز دوره A آســیا را در جم 
و عســلویه برگــزار شــد کــه فکــر می کنم 
ایــن طــرح برگــزاری کاس هــا به صورت 
پراکنده باعث خواهد شــد تا کشــورمان 
از اســتعدادهای مختلــف بهــره ببرند.«

کافا خوب بود، چون گزینه و بازی تدارکاتی دیگری نداشتیم

 بیاتی نیا: کادر فنی 

تیم ملی نیاز به زمان دارد

حضـور تیـم ملـی فوتبـال ایـران در 
فـا بـا واکنش هـای  تورنمنـت کا
متفاوتـی همـراه بـود. بسـیاری این 
تورنمنـت را سـطح پاییـن و فاقـد 
کیفیـت لازم می دانسـتند و بـه 
همیـن دلیـل حتـی بـه قهرمانی 
تیـم ملـی در ایـن جـام نیـز زیـاد 
نپرداختند و آن را اتفاق خاصی 

ندانسـتند.
جـم  نیـا مها تـی  بیا محسـن 
سابق استقال و تیم ملی ایران 
اما معتقد اسـت که کافا تورنمنت 
مفیدی برای تیم ملی بوده است: 
»به نظر من در شـرایط فعلی باید 
اولویت هـای تیـم ملـی را در نظـر 
بگیریـم و سـپس در مـورد ایـن 
تورنمنت نظر بدهیم. به نظر من 
حضـور در کافـا بـرای کنـار هم قرار 
گرفتـن نفـرات و انتخـاب ترکیـب 
اصلـی تـا حـدودی بـه کادر فنـی 
کمـک کـرد. ضمـن اینکـه حریفـان 
ایـران در همیـن مقطـع مشـغول 
انجـام بازی هـای تدارکاتـی خـوب 
بودند و کادر فنی نمی توانست زمان 

را از دسـت بدهـد.«
بیاتـی نیـا حرف هـای خـود را این طـور 
ادامـه داد: »بایـد ایـن را ببینیـم کـه آیـا 
شـرایطی بهتـر از ایـن بـرای تیـم ملـی 
ایـران وجـود داشـت کـه بـا اتـکا بـه آن، 
در کافـا شـرکت نکنـد؟ آیـا فدراسـیون 
تـی  رکا تدا ی  زی هـا با نسـت  ا می تو
مناسـبی در ایـن زمـان بـرای تیـم ملـی 

فراهـم کنـد؟«
نقـدی کـه بـه امیـر قلعـه نویـی سـرمربی 
تیم ملی وارد شده استفاده او از تمامی 
نفـرات اصلـی و سـتاره های تیـم ملـی در 
تورنمنـت کافـا 2۰23 بـود. بیاتـی نیـا در 

ایـن مـورد واکنشـی متفـاوت دارد: »ایـن 
نقد را قبول ندارم. مگر آقای قلعه نویی 
و کادر تیـم ملـی، قبـل از ایـن بازیکنـان را 
به طور کامل در اختیار داشـتند که حالا 
در این تورنمنت از آنها استفاده نکنند؟ 
ایـن حـرف وقتـی درسـت اسـت کـه کادر 
فنـی چندیـن مـاه بـا تیـم کار کـرده باشـد 
و ترکیـب و نفـرات خـود را درچنـد مقطـع 
در اختیـار داشـته باشـد. ضمـن اینکـه 
نمی شـود تیـم ملـی را یکبـاره از سـتاره 
خالـی کـرد. در شـرایط فعلـی کـه همـه از 
تیم ملی انتظار موفقیت دارند نمی توان 
توقـع داشـت کـه ترکیب اصلـی را در این 
فاصلـه کـم تا جـام ملت ها کنار بگذاریم 
و بـه آزمایـش کـردن بازیکنـان جدیـد 

بپردازیـم.«
گلـزن سـابق پـاس، اسـتقال و بسـیاری 
دیگـر از تیم هـای لیـگ ایـران سـپس در 
مـورد عملکـرد تیـم ملـی در کافـا حـرف 
زد: »مـی تـوان ایـن نقـد را داشـت که چرا 
در بـازی مقابـل تیم هـای ضعیـف گل 
خورده ایـم. امـا بایـد ببینیـم تیـم ملـی و 
کادر فنـی آن چـه چیزهایـی می خواسـته 
و آیـا بـه آن رسـیده یـا نـه. تیـم ملـی مـا 
سـال ها بـا تفکـرات دفاعـی بـازی می کرد 
و از گل خـوردن می ترسـید امـا حـالا ایـن 
تغییـر را بایـد قبـول کنیـم کـه در صـورت 
بـازی هجومـی گل خـوردن هـم در تیـم 
ایجـاد می شـود. خیلـی از مربیـان بـزرگ 
دنیـا هـم بـازی هجومـی و برنـده شـدن بـا 
گل زدن و گل خـوردن را بـه بـازی دفاعـی 
ترجیـح می دهنـد. اگـر قـرار باشـد تفکـر 
هجومـی بـر تیـم ملـی حاکـم شـود نبایـد 
از گل خـوردن بترسـیم، هرچنـد کـه در 
همـه بازی هـا و مقابـل هـر حریفـی هـم 
نمی توان هجومی بازی کرد و حتی تیمی 
مثـل منچسترسـیتی در بعضـی بازی هـا 
ترجیـح می دهـد ابتـدا بـه بسـته نگـه 

داشـتن دروازه خـود فکـر کنـد.«
او سپس به نقطه ضعفی که در تیم ملی 
بـه چشـم آمـد اشـاره کـرد: »ازبکسـتان 

تیـم خوبـی بـود و یـک محـک جـدی برای 
تیـم ملـی رقـم خـورد. ایـن تیـم توانسـت 
چنـد خطـر جـدی روی دروازه مـا ایجـاد 
کنـد و بـه نظـرم تیـم ملی باید روی اصول 
دفاعـی بیشـتر کار کنـد. مـا در دفـاع 
تیمـی مشـکل داشـتیم و ایـن موضـوع 
بایـد جـا بیفتـد کـه دفـاع کـردن وظیفـه 
کل تیـم اسـت و خـط بـه خـط بایـد ایـن 
کار انجـام شـود، نـه اینکـه فقـط از خـط 
دفاعـی انتظـار مقابلـه بـا حملـه حریف را 

داشـته باشـیم.«
بیاتـی نیـا در پایـان گفـت: »همـه مربیان 
بـرای موفقیـت نیـاز بـه زمـان دارنـد. 
بایـد بـرای ایـن تیـم ملـی همـه امکانـات 
فراهـم شـود و بـه کادر فنـی زمـان داده 
شـود تـا نتیجـه دلخـواه بـه دسـت بیایـد. 
همان طـور کـه بـه کارلـوس کـی روش 
هشـت سـال زمـان داده شـد، بایـد بـه 
کادر فعلـی هـم اعتمـاد شـود و شـرایط 

بـرای کار کـردن آنهـا مهیـا شـود.«

باید این را ببینیم 
که آیا شرایطی بهتر 

از این برای تیم 
ملی ایران وجود 

داشت که با اتکا به 
آن، در کافا شرکت 

نکند؟ آیا فدراسیون 
می توانست بازی های 
تدارکاتی مناسبی در 

این زمان برای تیم 
ملی فراهم کند؟

 zواکنش

فرخ حسابی
خبر نگار



3 آخرین اتفاقات ورزشی
زیر چاپ

عبدی: می دانستیم 
مقابل یمن چطور 

بازی کنیم
حسین عبدی درباره بازی تیم 
نوجوانان مقابل یمن گفت: »ما 
می دانستیم که آنها چه طور بازی 
می کنند اما بعضی وقت ها در 
ضدحملات خیلی خیلی خطرناک 
بودند. بین دو نیمه برای بازیکنان 
توضیح دادم که باید چطور بازی 
کنیم زیرا حریف خیلی خطرناک 
شده بود و من به این فکر افتادم 
که اول باید جلوی ضدحملات آنها 
را با قطع ارتباط        شان بگیریم. بعد 
از آن موقعیت های شان را از بین 
بردیم و چند شانس گلزنی خلق 
کردیم که می توانستیم گل بزنیم 
اما متأسفانه کار به پنالتی کشید. 
خیلی خوشحالیم برای صعود 
به جام جهانی اما شخصاً خیلی 
ناراحتم برای بازیکنان یمن. آنها 
گریه می کردند و احساسی شده 

بودند.«
او در مورد نقش تمرینات پنالتی 
در درخشش بازیکنان نوجوانان 
ز  ین مقطع سرنوشت سا ا در 
گفت: »در هر جلسه تمرینی 
تمرینات پنالتی را داشتیم چون 
می دانستیم به بازیکنانی نیاز 
داریم که خیلی مطمئن پنالتی 
ین  ا ر  د که  ص  بخصو بزنند 
موقعیت بعد از ۹۰ دقیقه کار به 
پنالتی می کشد. بنابراین شروع 
کردیم از سه ماه قبل در انتهای 
هر جلسه تمرینی، ضربات پنالتی 
را کار کردیم. دیدید دروازه بان 
و  شتیم  ا د هم  ی  لتی گیر پنا
بازیکنان هم عالی پنالتی زدند. 
دو دروازه بان دیگر ما هم در این 
زمینه عالی هستند، در خط دروازه 

تغییری ندادیم.«
او در خصوص اینکه اگر در جام 
یران باشد چه  نی مربی ا جها
برنامه ای خواهد داشت، گفت: 
»فقط خدا را شکر می کنم و 
می گویم که در این لحظه در مورد 

جام جهانی صحبتی ندارم.«

زیر 20 ساله های 
فوتسال در 

تورنمنت کافا
بعد از تورنمنت فوتبال کافا حالا 
نوبت مسابقات فوتسال منطقه 
آسیای مرکزی است، ولی هنوز 
مشخص نیست که تیم ملی 
ایران در این مسابقات شرکت 
کند و ممکن است تیم جوانتری 

به تاجیکستان اعزام شود.
فدراسیون فوتبال شنبه برنامه 
دیدارهای تورنمنت فوتسال 
کافا را اعلام کرد که مطابق 
آن، تیم ملی فوتسال ایران از 
اول تا هشتم مرداد به مصاف 
رقبای خود خواهد رفت. سایت 
فدراسیون در این خبر از تصویر 
لفظ  و  لان  بزرگسا ملی  تیم 
»شاگردان شمسایی« استفاده 
کرد که سپس آن را به »ایران« 
تغییر داد. این موضوع چنین 
مسأله ای را در اذهان تداعی کرد 
که فدراسیون ممکن است تیم 
ملی بزرگسالان را به تورنمنت 

کافا نفرستد.
سازمان لیگ فوتسال پیش تر 
روز 2۰ تیر را به عنوان تاریخ شروع 
مسابقات لیگ برتر ذکر کرده و 
روزهای اول و نهم تیر به عنوان 
روزهای برگزاری هفته های سوم و 
چهارم در نظر گرفته شده است. 
ظاهراً مطابق توافق میان کادر 
فنی تیم ملی و کمیته فوتسال 
قرار است تیم فوتسال زیر 2۰ 
سال به تورنمنت کافا اعزام 
شود. با توجه به اینکه این تیم 
هیچ تورنمنت رسمی برای کسب 
آمادگی ندارد، تیم علی صانعی 
)احتمالاً با اضافه شدن یکی دو 
بازیکن بزرگسال( در رقابت های 

کافا شرکت می کند.
وحید شمسایی پیش از این از 
لزوم دیدار دوستانه تیم ملی 
فوتسال با تیم های سطح اول 
جهان و پرهیز از مصاف با تیم های 

آسیایی صحبت کرده بود.

 zخبر

مهدی تاج

پیام برای نوجوانان

مهــدی تــاج، رئیــس فدراســیون فوتبــال در پیامــی به مناســبت صعود تیم 
نوجوانان به جام جهانی نوشــت: »کادر فنی، مدیریتی و بازیکنان شایســته 
تیــم ملــی نوجوانــان ایــران؛ صعــود غرورانگیزتان بــه جام جهانــی که باعث 
شادی جامعه فوتبال و آحاد مردم شد مبارک باد. امید که در سایه الطاف 
پــروردگار و تــداوم درخشــش بــا پیراهــن مقدس تیــم ملی همچنان منشــأ 

خبرهــای خوش برای کشــورتان باشــید.«

مارسلینو

پیام برای هواداران مارسی

مارســلینو، ســرمربی جدید مارســی پیامی برای هواداران این تیم منتشــر 
کــرد و گفــت کــه بی تابانه منتظر حضور در ورزشــگاه ولودروم اســت. مربی 
57 ســاله اســپانیایی که جانشــین ایگور تودور شــده ســابقه قهرمانی جام 
حذفی اســپانیا با والنســیا و قهرمانی ســوپرجام اســپانیا با اتلتیک بیلبائو را 
دارد. گفتــه می شــود اولیــن خریــد او ژوفری کوندوگبیا، هافبک ســابق تیم 

ملــی فرانــس اســت که با او در والنســیا همکاری کرده اســت.

مارسلو بروزوویچ

همبازی رونالدو

مارســلو بروزوویــچ، هافبــک کــروات اینتــر بــرای توافــق با النصر عربســتان 
بــه توافــق رســیده و بــا کریســتیانو رونالــدو همبازی خواهد شــد. دســتمزد 
ســالانه بروزوویــچ 20 میلیــون یورو در ســال اســت و اینتر بابــت این انتقال 
23 میلیــون یــورو دریافــت می کنــد. بروزوویــچ یکــی از هافبک هــای اصلی 
اینتــر بــود و ظاهــراً تیــم ایتالیایی برای جانشــینی او به دنبــال جذب داویده 

فراتــزی، هافبــک ملی پوش ساســولو اســت.

    دوشنبه   5 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7336 

آمار برتری یمن 
در گردش توپ و 
بازیسازی را تأیید 
می کند. این تیم 

در پایان 90 دقیقه 
58/4 درصد 

مالکیت توپ را 
داشت و 53/6 

درصد دوئل ها را 
هم برنده شد. آنها 

پاس های سالم 
بیشتری داشتند 

)434 در برابر 296( 
و دقت پاس شان 

در زمین حریف هم 
برتری محسوسی 

نسبت به ایران 
داشت )59/9 در 

برابر 48/8(

نوجوانان با برتری مقابل یمن در ضربات پنالتی به نیمه نهایی آسیا رسیدند

نمایش متوسط برای صعود به جام جهانی

 تیـم نوجوانـان ایـران هرچنـد برتـری 
محسوسـی نسـبت بـه یمـن نداشـت، 
ولـی بـه لطـف درخشـش آرشـا شـکوری 
بـه  نسـت  ا تو لتـی  پنا ت  بـا ضر در 
نیمه نهایـی مسـابقات قهرمانـی آسـیا 
برسـد و جـواز حضـور در جـام جهانـی 
را هـم بـه دسـت آورد. پسـر هـادی 
شکوری، مدافع سابق پاس، استقلال 
و تیـم ملـی بـا مهـار دو ضربـه بازیکنـان 
یمـن کمـک کـرد کـه تیـم نوجوانـان در 

پنالتی هـا بـه برتـری 2-4 برسـد.
بعـد از بـرد دو بـر صفـر تیـم نوجوانـان 
ایـران مقابـل کـره جنوبـی در آخریـن 
بـازی مرحلـه گروهـی انتظـار می رفـت 
کـه شـاگردان حسـین عبـدی مقابـل 
یمـن کار سـختی نداشـته باشـند، ولـی 
یمـن بالاتـر از انتظـار بـود و کنتـرل بـازی 

را در اختیـار گرفـت.
 

برتری آماری یمن
عبـدی در نشسـت های خبـری روزهای 
گذشته بارها تأکید کرده بود که در این 
رده سنی لذت بردن از فوتبال مهم تر از 

نتیجـه اسـت، ولـی ایـن بازیکنـان یمنی 
بودنـد کـه فوتبـال باحوصلـه ای بـازی 
می کردنـد و بـدون اسـترس به دنبـال 
گـردش تـوپ و پیشـروی آرام بودنـد. 
در تیـم نوجوانـان ایـران خبـری از ایـن 
آرامش نبود و بازیکنان روی فرسـتادن 
توپ هـای بلنـد بـرای مهاجمـان اصـرار 
داشـتند. در مواردی هم که هافبک ها 
به دنبـال طراحـی حمله بودنـد، معمولاً 
گردش توپ به سختی انجام می شد و 
آنها در تغذیه خط حمله ناتوان بودند.

آمـار هـم برتـری یمن در گردش توپ و 
بازیسازی را تأیید می کند. این تیم در 
پایان ۹۰ دقیقه 58/4 درصد مالکیت 
توپ را داشت و 53/6 درصد دوئل ها 
را هم برنده شـد. آنها پاس های سـالم 
بیشتری داشتند )434 در برابر 2۹6( 
و دقت پاس شان در زمین حریف هم 
برتـری محسوسـی نسـبت بـه ایـران 

داشت )5۹/۹ در برابر 48/8(.
گرایـش نوجوانـان ایـران بـه بـازی 
مسـتقیم و ارسـال توپ هـای بلنـد در 
بررسـی آمـار هـم محسـوس اسـت. 

شـاگردان عبدی در جنگ های هوایی 
کامـلاً برتـر از بازیکنـان کوتاه قامـت 
یمنـی بودنـد )7۰ درصـد در برابـر 3۰ 
درصـد( و تعـداد سـانتر های آنهـا هـم 
بیـش از سـه برابـر حریـف بـود )23 

در برابـر 7(.
 

فشار ایران در یک سوم پایانی
یمـن بـه لطـف بازیسـازی بهتـر در 
نیمـه اول کنتـرل بـازی را در اختیـار 
داشـت. بـازی در نیمـه دوم متعادل تر 
شـد. نوجوانـان ایـران از دقیقـه 75 
توانسـتند حریـف را بـه عقـب براننـد و 
فرصت هـای خطرنـاک تیـم در همـان 
دقایـق به وجـود آمـد. برتـری تعـداد 
شـوت های ایـران نسـبت بـه یمـن )15 
در برابـر 7( بـه خاطـر تسـلط همـان 

دقایـق اسـت.
حضـور پرتعـداد مهاجمـان در محوطه 
جریمـه یمـن در دقیقـه 8۰ بـه کسـری 
رگیـری  ز یا د ا طاهـری فرصـت دا
مسـتقیم خـلاص شـود، ولـی او ضربـه 
سـرش را در حالـی کـه هیـچ مزاحمـی 

نداشـت به سـمت دسـتان دروازه بان 
حریف فرستاد. همین مهاجم سرزن 
در وقـت تلـف شـده در موقعیـت 
مشابه سرانجام توانست دروازه یمن 
را باز کند، ولی کمک داور بدرستی آن 

تـوپ را آفسـاید اعـلام کـرد.
 

درخشش بموقع شکوری
طبـق قوانیـن مسـابقات خبـری از 
وقـت اضافـه نبـود و بـازی در پایـان 
۹۰ دقیقـه بـه ضربـات پنالتـی رفـت. 
آرشـا شـکوری در ایـن دقایـق سـتاره 
ایـران بـود و پنالتی هـای دوم و چهارم 
یمـن را دفـع کـرد. محمـد عسـکری 
تنهـا بازیکـن ایـران بـود کـه پنالتـی 
سـوم را از دسـت داد. نیمـا انـدرز بـا 
خونسـردی پنالتـی پنجـم ایـران را بـه 
گل تبدیـل کـرد تـا صعـود بـه جـام 

جهانـی قطعـی شـود.
تیم نوجوانان پنجشنبه در نیمه نهایی 
بـا برنـده بـازی ژاپـن – اسـترالیا روبـه رو 
می شـود. ابوالفضـل ذلیخایی، مدافع 
چـپ تیـم نوجوانـان به دلیـل کارت 

زردی کـه مقابـل یمـن گرفـت تنهـا 
محـروم ایـران در آن بـازی اسـت. او 
به دلیـل اعتـراض بـه سـوت داور در 
اواسـط نیمـه دوم کارت زرد گرفـت 
تـا بـازی حسـاس نیمه نهایـی را از 

دسـت بدهـد.
 

کاپیتان نوجوانان: بازی 
تاکتیکی بود

عرفـان درویش عالـی، کاپیتـان تیـم 
نوجوانـان کـه موفـق شـد پنالتـی اول را 
وارد دروازه یمن کند در واکنش به این 
صعـود گفـت: »خیلـی در سـرما و گرمـا 
زحمـت کشـیدیم تـا بـه اینجـا برسـیم 
و خـدا را شـکر کـه مـزد زحمات مـان را 

هـم گرفتیـم. 
بـا اینکـه یمـن تیـم فوق العـاده ای بـود، 
امـا ایـن تیـم را شکسـت دادیـم. بـازی 
بسـیار تاکتیکـی بـود و دو تیـم موفـق 
شـدند خـط حملـه حریـف را کنتـرل 
کننـد. بـه نظـر، مـا بیشـتر زحمـت 
کشـیدیم و خـدا را شـکر مزدمـان را 

هـم گرفتیـم.«

 zمصاحبه

من شاهد زحمات کادر فنی و بازیکنان تیم نوجوانان بودم

هادی شکوری: آرشا ثابت کرد زیر سایه پدرش نبود
درخشــش آرشــا شــکوری درون دروازه 
تیــم نوجوانــان خاطــره پــدرش، هــادی 
شــکوری را برای هــواداران فوتبــال زنده 
کــرده اســت. آرشــا دو پنالتــی بازیکنــان 
یمــن را مهــار کــرد و نقــش پررنگــی در 
صعــود بــه جــام جهانــی داشــت. بــرای 
همیــن رســانه ها بعد از این بازی ســراغ 

هــادی شــکوری رفتنــد.
مدافــع ســابق اســتقلال و تیــم ملی بعد 
از صعــود تیــم نوجوانــان به جــام جهانی 
گفــت: »ابتــدا پیروزی نوجوانــان ایران را 
بــه جامعــه فوتبال و مــردم ایران تبریک 

می گویــم. مــن پیــش از اعــزام تیــم بــه 
مســابقات از نزدیــک شــاهد زحمــات و 
تــلاش کادر فنــی و تمــام بازیکنان بودم 
و می دانــم کــه چقــدر ایــن تیــم ســختی 
کشــید و خیلی خوشــحالم که نوجوانان 
فوتبــال ایــران مــزد زحمات شــان را بــا 
صعــود به جــام جهانی گرفتنــد. جا دارد 
بــه میرشــاد ماجــدی که حمایــت خوبی 
از ایــن تیــم داشــت، خســته نباشــید 

بگویــم.«
هــادی شــکوری ادامــه داد: »شــاگردان 
حســین عبدی شــرایط ســختی داشتند 

و در دیــدار مقابــل یمــن هــم یــک بــازی 
دشــوار را پشت ســر گذاشتند. یمنی ها 
خیلــی خــوب ایــران را آنالیز کــرده بودند 
و بــازی خوبــی را بــه نمایش گذاشــتند و 
خیلــی اجــازه ندادنــد که بازیکنــان ما به 
دروازه شــان نزدیک شــوند و در طول ۹۰ 
دقیقــه موفق بودنــد. در ضربات پنالتی 
امــا بازیکنــان ما باتجربه تــر عمل کردند 
و توانســتند بازی را به ســود خودشان به 

پایان برســانند.«
او در واکنــش بــه درخشــش فرزنــدش 
گفت: »شــاید خیلی درســت نباشــد که 

مــن بخواهــم در این مورد صحبت کنم، 
امــا همان طور که گفتم چــون از نزدیک 
شــاهد تــلاش و زحمــت تمــام بازیکنان 
تیــم نوجوانــان ایــران بــودم می دانــم که 
آرشا چقدر سختی کشید تا مقابل یمن 
موفق باشــد. او نشــان داد که زیر ســایه 
پدرش نبوده اســت و با عملکرد خوبش 
خیلــی چیزها را بــه خیلی ها ثابت کرد.«
 او درباره شــانس قهرمانــی نوجوانان در 
آســیا گفــت: »بیشــتر تمرکــز کادر فنــی 
روی صعــود بــه جام جهانی بــود و به این 
مهم دســت پیدا کردنــد. در حال حاضر 

تیم هــای عربســتان، ژاپــن و اســترالیا 
تیم هــای پرقدرتــی هســتند که شــانس 
بالایــی بــرای قهرمانــی دارند، امــا تیم ما 
هم با صعود به جمع چهار تیم و قطعی 
شــدن حضــور در جــام جهانــی می تواند 

بــه قهرمانــی امیدوار باشــد.«
 او در پایان گفت: »حالا که تیم نوجوانان 
بــه جــام جهانی صعود کرده جــا دارد که 
تمــام ارکان فدراســیون از تیــمِ حســین 
عبــدی حمایــت کنند و خواســته های او 
را بــرای حضوری پرقدرت در جام جهانی 

بــرآورده کنند.«



 zخبر

 سید حسین حسینی

غایب جلسه

ــین  ــید حسـ ــتقلال از سـ ــان اسـ ــا بازیکنـ ــی بـ ــته کادرفنـ ــه روز گذشـ در جلسـ
حســـینی خبـــری نبـــود. البتـــه ایـــن دروازه بـــان در لیســـت خـــروج نکونـــام 
نیســـت امـــا بـــه هردلیـــل ســـرمربی اســـتقلال تشـــخیص داده در ایـــن برهـــه 
حســـینی فعـــلاً در جلســـات این چنینـــی حضـــور نداشـــته باشـــد. نکونـــام قصـــد 
دارد دروازه بـــان خارجـــی بگیـــرد امـــا حســـینی را هـــم بـــه احتمـــال فـــراوان از 

دســـت نخواهـــد داد.

 عارف غلامی

وضعیت مبهم

یکــی از بازیکنانــی کــه در جلســه نکونام با ســرمربی حضور نداشــت عارف 
غلامــی بــود. بازیکنــی کــه از چنــد روز قبــل گفته می شــد در لیســت نکونام 
نیســت. با این حال زمزمه هایی مبنی بر بازگشــت احتمالی این بازیکن به 
گوش می رســد. دلیلش هم جدایی رافائل داســیلوا اســت اما از اســتقلال 
خبر می رســد نکونام نام دو مدافع جدید را به باشــگاه داده؛ یکی ســلمانی 

و دیگری آقاســی.

 مسعود ریگی

توافق اولیه؟

بــه احتمــال زیــاد مســعود ریگــی فصــل بعــد بــرای اســتقلال بــازی خواهــد 
کــرد. این بازیکن با ســران باشــگاه اســتقلال بــه توافق های اولیه رســیده و 
بــه احتمــال زیــاد جــزو اولیــن نفراتــی خواهد بود که بــا این باشــگاه قرارداد 
منعقــد خواهــد کرد. ریگی ســابقه بــازی در اســتقلال را دارد و با فضای این 
باشــگاه کاملاً آشــنا اســت و با توجه به جدایی نیک نفس او گزینه مطلوبی 

به حســاب خواهــد آمد.

 نورافکن در کنار 
میرزایی

یکـــی از اتفاقـــات قابـــل توجـــه در 
روزهـــای اخیـــر همراهـــی امیـــد 
نورافکـــن بـــا رضـــا میرزایـــی در 
بیمارســـتان بـــود. بعـــد از اینکـــه 
میرزایـــی از بیمارســـتان مرخـــص 
ــن  ــوی بازیکـ ــری از سـ ــد تصویـ شـ
تـــازه جراحـــی کـــرده اســـتقلال 
ــان مـــی داد  ــه نشـ ــد کـ ــر شـ منتشـ
نورافکـــن در تمـــام ســـاعاتی کـــه 
او درگیرجراحـــی بـــوده در کنـــارش 
ـــن طـــور  حضـــور داشـــته اســـت. ای
کـــه پیـــدا اســـت رفاقـــت نورافکـــن و 
میرزایـــی بـــه شـــدت عمیـــق اســـت 
ــیار نزدیکـــی  و ایـــن دو رابطـــه بسـ
بـــا هـــم دارنـــد. البتـــه نورافکـــن 
ایـــن فصـــل هـــم در ســـپاهان 
بـــازی خواهـــد کـــرد و میرزایـــی 
نیـــم فصـــل از ترکیـــب اســـتقلال 
کنـــار گذاشـــته خواهـــد شـــد تـــا اگـــر 
شـــرایط مناســـبی داشـــت در نیـــم 
فصـــل دوم اضافـــه شـــود. نکونـــام 
هنـــوز تصمیـــم قطعـــی دربـــاره ایـــن 

ــت. ــرده اسـ ــاذ نکـ ــن اتخـ بازیکـ

خاقانی از لیست 
کنار رفت؟

نـــی کـــه او نیـــز  ســـبحان خاقا
ماه هـــا اســـت بـــا مصدومیـــت 
دســـت و پنجـــه نـــرم می کنـــد هنـــوز 
نتوانســـته رضایـــت جـــواد نکونـــام 
را بـــرای حضـــور در اســـتقلال جلب 
کنـــد. خاقانـــی قـــرار بـــود در ایـــن 
راســـتا صحبت هایـــی بـــا ســـرمربی 
جدیـــد اســـتقلال داشـــته باشـــد 
امـــا ایـــن طـــور کـــه پیـــدا اســـت 
نکونـــام بـــرای تقویـــت خـــط حملـــه 
ــی دارد  ــه بازیکنانـ ــاز بـ تیمـــش نیـ
کـــه از نظـــر فنـــی در وضعیـــت 
مطلوب تـــری قـــرار داشـــته باشـــند. 
وضعیـــت خاقانـــی بـــه گونـــه ای 
اســـت کـــه از دیگـــر تیم هـــای 
لیـــگ برتـــری نیـــز پیشـــنهادهای 
نـــی در دســـت نـــدارد و  آنچنا
احتمـــال دارد بـــرای یافتـــن تیـــم 
جدیـــد بـــا مشـــکل مواجـــه شـــود. 
خاقانـــی در دوران ســـاپینتو هـــم 
ــازی  ــتقلال بـ ــرای اسـ نتوانســـت بـ
کنـــد و بـــا اینکـــه ســـرمربی قبلـــی بـــه 
دنبـــال یافتـــن راهـــی بـــرای حضـــور 
ایـــن بازیکـــن بـــود امـــا در نهایـــت 

ایـــن اتفـــاق رخ نـــداد.

مهدی پور 
به اصفهان 
برمی گردد؟

در حالـــی کـــه ابتـــدا گفتـــه شـــد 
مهدی پـــور در فهرســـت اســـتقلال 
ــام  ــام نـ ــواد نکونـ ــا جـ ــراردارد امـ قـ
ایـــن بازیکـــن را در میـــان بازیکنـــان 
خـــود بـــرای فصـــل بعـــد قـــرار نـــداده 
اســـت و وضعیـــت ایـــن بازیکـــن 
بـــا اســـتقلال نامشـــخص اســـت. 
ــد  ــور از چنـ ــال مهدی پـ ــن حـ ــا ایـ بـ
تیـــم لیـــگ برتـــری پیشـــنهادهایی 
دارد و اگـــر در نهایـــت بـــا اســـتقلال 
ــد ممکـــن اســـت  ــق نرسـ ــه توافـ بـ
دوبـــاره بـــرای ادامـــه فوتبـــال بـــه 
اصفهـــان برگـــردد. اینکـــه مقصـــد 
مهدی پـــور ذوب آهـــن باشـــد یـــا 
ــا  ــپاهان مشـــخص نیســـت امـ سـ
بـــه طـــور قطـــع مهدی پـــور بـــه کار 
هـــر دو تیـــم اصفهانـــی می آیـــد و 
حضـــورش در ایـــن دو تیـــم قابـــل 

ــد بـــود. توجـــه خواهـ

در انتظار پول
عمـــده مشـــکل نکونـــام در روزهـــای 
ــع مالـــی  ــم شـــدن منابـ ــر فراهـ اخیـ
ــن اســـت.  ــذب بازیکـ ــرای جـ لازم بـ
نکونـــام اســـامی بازیکنـــان مـــد 
نظرش را به باشـــگاه داده اما هنوز 
هیـــچ اقدامـــی بـــرای جـــذب بازیکـــن 
نشـــده اســـت. گفتـــه می شـــود 
ـــز منتظـــر اســـت  حجـــت کریمـــی نی
تـــا از طریـــق یـــک بانـــک گشایشـــی 
ایجـــاد شـــود و منابعـــی بـــه دســـت 
آورد تـــا بـــا بازیکنـــان جدیـــد وارد 

مذاکـــره شـــود.

از کمپ آبی
استقلال
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مؤمنی: با رفتن آجورلو افول استقلال شروع شد

ادبیات کریمی علیه ساپینتو در 
شأن استقلال نیست

 ادامه بدعت های غلط

 چه کسی اسناد استقلال را 
لو می دهد؟

روز گذشـته یکی از رسـانه ها به بهانه اینکه قرارداد بازیکنان در اسـتقلال سـر به فلک کشـیده تصویری از قرارداد 
یکی از بازیکنان را روی خروجی خود قرار داد. این اقدام شاید در نگاه اول جذاب باشد و توجه عمومی را به سمت 
بندهای قراردادی که با بازیکنان منعقد شـده، بکشـاند اما یک پرسـش مهم را به وجود می آورد. سـؤال این اسـت: 
چـرا دوبـاره تصویـر قـرارداد بازیکنـان در اختیـار رسـانه ها قـرار گرفتـه اسـت؟ آیـا این اتفاق نشـان دهنـده وجود برخی 
اختلاف ها در میان لایه های پنهان باشگاه استقلال نیست؟ در سال های گذشته نیز بارها این اتفاق در استقلال 
تکـرار شـده بـود و شـاهد انتشـار قـرارداد بازیکنـان و حتـی مربیـان در رسـانه  ها بودیـم. ایـن اتفاقـات درحالـی همـواره 
پیرامـون باشـگاه اسـتقلال رخ داده کـه در هیـچ یـک از باشـگاه های لیـگ برتـری چنیـن مـواردی دیده نشـده و ظاهراً 
فقط در باشـگاه اسـتقلال اسـت که چنین مسـائلی رخ می دهد. بدون شـک اگر مسـئولان در باشـگاه اسـتقلال یک 
بـار بـرای همیشـه جلـوی چنیـن بدعت هـای نادرسـت را نگیرنـد، ایـن باشـگاه بـا بحران های بزرگ تـری مواجه خواهد 
شـد و روزی می رسـد کـه شـاهد اتفاقـات عجیب تـر نیـز خواهیـم بـود. البتـه از باشـگاهی کـه سرپرسـت آن بـا ادبیاتـی 
نامناسـب علیه سـرمربی سـابق صحبت می کند و اسـرار زندگی سـاپینتو را براحتی فاش می  کند انتظار نمی رود که 

بتواند جلوی انتشـار قراردادها را بگیرد. ظاهراً در اسـتقلال هر بخشـی سـاز خودش را می زند.

واکنــش اخیــر حجــت کریمــی بــه مصاحبــه ریــکاردو ســاپینتو و بیــان برخــی مســائل شــخصی ســرمربی 
ســابق از ســوی سرپرســت فعلــی باشــگاه اســتقلال بــا موجــی از ناراحتــی همــراه شــده اســت. در ایــن 
راســتا محمــد مؤمنــی نیــز واکنــش جالبــی دارد. عضــو ســابق هیــأت مدیــره اســتقلال می گویــد: »بــه 
هــر حــال جواب هــای سرپرســت بایــد طــوری باشــد کــه بــه اســتقلال ضربــه نخــورد. او زحمــات زیــادی 
کشــیده و از زمانــی کــه سرپرســت شــده بســیاری از بدهی هــا را بــا کمــک وزارت ورزش و قربــان زاده 
توانســته پرداخت کند، اما این ادبیاتی که اســتفاده شــده در  شــأن و جایگاه باشــگاه اســتقلال نیســت 
و نبایــد از ایــن ادبیــات ســخیف اســتفاده شــود. ســاپینتو بــرای اســتقلال زحمــت کشــیده و بازیکنــان 
هــم مهــر تأییــدی بــر دوســت داشــتن او زده انــد و نبایــد ایــن رجزخوانی هــا بــه جایــگاه اســتقلال ضربــه 
ــود  ــد. در مــورد اینکــه ســاپینتو در زمــان حضــورش در اســتقلال شیشــه هتــل را هــم شکســته ب بزن
نیــز بایــد بگویــم کــه مــن در جریــان ایــن موضــوع نیســتم، البتــه ایــن جــای ســؤال هــم نــدارد. آنچــه 
کــه مســلم اســت اینکــه او بــرای اســتقلال زحمــات زیــادی کشــید.« مؤمنــی دربــاره آجورلــو هــم گفــت: 
»بــا رفتــن او افــول اســتقلال شــروع شــد و مــن در آن زمــان بــا جدایــی او از اســتقلال مخالــف بــودم و 

صورتجلســه را امضــا نکــردم.«

 zسوژه

نکو به شاگردانش 
گفته همه باید در 
راستای رسیدن به 

موفقیت در استقلال 
تلاش کنند واجازه 

ندهند که اتفاقات 
سال گذشته در ناکامی 

تیم تأثیر بگذارد. نکو 
ازاستقلالی ها خواسته 

مسائل بیرون و برقراری 
ارتباط با مدیران 

باشگاه به او سپرده 
شود و بازیکنان فقط 

به مسائل فنی فکر 
کنند تا با تمرکز کافی در 

مسابقات شرکت کنند

ZOOM ــام از روز گذشــته مأموریــت جــواد نکون
بــه طــور رســمی بــا اســتقلال شــروع 
شــد. نکونــام در اولیــن قــدم بخــش 
اعظمــی از بازیکنانــی کــه قصــد دارد 
فصــل آینــده از آنهــا اســتفاده کنــد را فــرا 
خوانــد تــا دریــک نشســت خودمانــی بــا 
بازیکنــان گفت و گویــی داشــته باشــد. 
درمیــان بازیکنــان دعــوت شــده بــه 
نشســت ســرمربی برخــی بازیکنــان 
حضــور نداشــتند کــه غیبــت آنهــا ســؤال 
برانگیــز شــده امــا گفتــه می شــود کــه 
دلیــل غیبــت ایــن بازیکنــان لزومــاً بــه 
منزلــه ایــن نیســت کــه در لیســت فصــل 
بعــد جایــی نداشــته باشــند وباشــگاه 
درحــال تحقیقــات و ارزیابی هــای نهایــی 
اســت تــا دربــاره عــده ای از بازیکنــان کــه 

وضعیــت نامشــخصی دارنــد، نظرنهایــی 
را صــادر کنــد.

امــا محــور گفت و گــوی روزگذشــته 
ن  یکنــا ز با بــا  ســتقلال  ا بی  ســرمر
یــا ســرمربی اســتقلال  چــه بــود؟ آ
صحبت هــای تخصصــی بــا بازیکنــان 
انجــام داد؟ نــه! ســرمربی اســتقلال 
درایــن نشســت بیشــتر بــه جهــت آنکه با 
بازیکنــان آشــنا شــود بــا آنهــا بــه گفت و گو 
پرداخــت و از اهــم اهدافــش در باشــگاه 
اســتقلال صحبت هایــی بــه میــان آورد. 
نکونــام از برپایــی ایــن جلســه یــک 
هــدف مهــم داشــت. اینکــه بازیکنــان 
بداننــد چــه مأموریت ســخت ودشــواری 
پیــش رو دارنــد. او در صحبت هایــی 
ــا بازیکنــان انجــام داد بــه اهمیــت  کــه ب
نظــم، انضبــاط و حضــور بموقــع در 
تمرینــات اشــاره کــرده اســت. ســرمربی 
اســتقلال قراراســت پروتکلــی را بــرای 
ورود وخــروج بازیکنــان بــه محــل تمریــن 
تعییــن و دراختیــار آنهــا قــرار دهــد. نکــو 
می خواهــد یکســری قوانیــن درون 

اردویــی لحــاظ کنــد تــا انضبــاط مطلوبــی 
حیــن برگــزاری تمرینــات برقــرار شــود.

دیگرنکاتــی کــه ســرمربی اســتقلال 
درایــن نشســت بــه آن اشــاره داشــت بــه 
مأموریتــی مربــوط می شــود کــه او بــرای 

بازیکنــان ترســیم کــرده اســت. 
نکــو بــه شــاگردانش گفتــه همــه بایــد 
در راســتای رســیدن بــه موفقیــت در 
اســتقلال تــلاش کننــد واجــازه ندهنــد 
کــه اتفاقــات ســال گذشــته در ناکامــی 
ــر بگــذارد. نکــو ازاســتقلالی ها  ــم تأثی تی
خواســته مســائل بیــرون و برقــراری 
ارتبــاط بــا مدیــران باشــگاه بــه او ســپرده 
شــود و بازیکنــان فقــط بــه مســائل 
فنــی فکــر کننــد تــا بــا تمرکــز کافــی در 

مســابقات شــرکت کننــد.
چهارشــنبه هفتــه جــاری تمرینــات 
زی  ناصرحجــا ســتقلال در کمــپ  ا
آغــاز خواهــد شــد. نکونــام بــه مدیــران 
اســتقلال تأکیــد کــرده کــه تمرینــات 
تــا پایــان فصــل درایــن محــل برگــزار 
شــود تــا بازیکنــان نســبت بــه محــل 

برگــزاری تمریــن خــود نیــز تطبیق پذیــری 
حداکثــری داشــته باشــند و ایــن طــور 
نباشــد کــه مــدام محــل تمریــن تغییــر 
کنــد. ســرمربی اســتقلال خــود ســال ها 
در سطح اول فوتبال اسپانیا بازی کرده 
و اهمیــت انجــام تمریــن در یــک محــل 
مشــخص را می دانــد وبــه همیــن دلیــل 
در اولیــن قــدم خــودش بــه کمپ رفت تا 
اگر مشــکلی دراین زمین تمرینی وجود 
دارد، حــل کنــد و تمرینــات بــدون وقفــه 

در کمــپ ناصرحجــازی برگــزار شــود.
جلسات گفتمان ادامه خواهد داشت

نکونــام به دنبــال آن اســت تــا درکنــار 
تمرینــات فیزیکــی بــه لحــاظ ذهنی نیز 
به بازیکنان نزدیک تر شــود. به همین 
دلیــل برگــزاری نشســت و گفتمــان 
بــا بازیکنــان در طــول فصــل ادامــه 
خواهــد داشــت و ســرمربی اســتقلال 
به بهانه های گوناگون چنین جلســاتی 
ــا  ــا رابطــه اش ب را برگــزار خواهــد کــرد ت
بازیکنان مطلوب تر شود و از آن سوی 
ــر شــوند.  ــه او نزدیک ت ــان ب ــز بازیکن نی

اگــر اتفــاق خاصــی رخ ندهــد نکونــام 
و شــاگردانش از چهارشــنبه بــه طــور 
رســمی کار خــود را آغــاز خواهنــد کــرد. 
درجلســه دیروزالبتــه بحث هایــی هــم 
دربــاره مســائل مالــی شــد و نکونــام بــه 
بازیکنــان اســتقلال تأکیــد کرد که برای 
اخــذ مطالبــات بازیکنــان از باشــگاه 
همــه گونــه تــلاش را بــه خــرج خواهــد 
ــا حقــی از کســی تضییــع نشــود.  داد ت
نکونام حتی در جلســه ای که با حجت 
کریمــی داشــته بــه سرپرســت باشــگاه 
اســتقلال اعلام کرده ابتدا با بازیکنان 
فصــل قبــل تســویه شــود تــا آنهــا بــا 
روحیــه در تمرینــات شــرکت کننــد. 
ظاهــراً بازیکنــان اســتقلال نیــز بــه ایــن 
موضــوع اشــاره داشــته اند کــه بخــش 
اعظمــی از مطالبــات خــود را دریافــت 
نکرده انــد. بــدون شــک اگــر باشــگاه 
اســتقلال در پرداخت هــای مالــی خــود 
نظــم مطلوبــی داشــته باشــد، رســیدن 
بــه موفقیــت بــا این ظرفیــت، هرگز دور 

از دســترس نیســت.

 نکونام درجلسه با بازیکنان استقلال

همه بجنگیم برای قهرمانی

رضا حمیدی
روزنامه نگار

 zگزارش



 مهدی برای تزریق آرامش 
آمده است

هاشمی نسب با 
لهجه شیرین آبادانی 

در قلب آبی ها
حضــور مهــدی هاشمی نســب 
در کمــپ ناصــر حجــازی را بایــد 
روز گذشــته  یــن خبــر  یژه تر و
اســتقلال دانســت. آقــا مهدی که 
ســال ها پیــش با انتقال مســتقیم 
از پرسپولیس به استقلال به تیتر 
یک رسانه های دوران خود تبدیل 
شــد و حجــم عظیمــی از اخبــار 
تــا ســال ها پیرامــون ایــن انتقــال 
چــرخ مــی زد حــالا بعــد از ســال ها 
دوباره در اردوگاه استقلال حضور 
دارد و ایــن حضــور حداقــل یــک 
فصــل بــه طــول خواهــد انجامید. 
اســتقلالی های حاضــر در کمــپ 
وقتــی بــا چهــره آقــا مهــدی آشــنا 
شــدند او را در آغــوش کشــیدند 
و بــه او خوشــامد گفتنــد. مهــدی 
هــم بــا همــان تــه لهجــه آبادانی و 
شــیرینی وجــودش پاســخ همــه 
را داد. هاشمی نســب از لحــاظ 
رفتاری یکی از چهره های صمیمی 
فوتبال ایران است و برخلاف آنچه 
گفتــه می شــود او آمده تا به جنگ 
بــا تنش آفرین هــای تیــم حریــف 
بــرود امــا خــود هاشمی نســب در 
اظهارنظری غیررسمی اعلام کرده 
قطعــاً وارد ایــن وادی نخواهــد 
شــد و ســعی خواهــد کــرد بــا در 
نظــر گرفتــن حقــوق اســتقلال در 
بازی هــای لیــگ برتــر، آرامــش را 
ابتــدا بــه نیمکــت تزریــق کنــد. 
هاشمی نســب از حساسیت های 
حضــور در اســتقلال بــه خوبــی 
آگاه اســت و حتــی آن دوران کــه 
از پرســپولیس بــه اســتقلال آمــد، 
همواره تلاش کرد فارغ از حواشی 
فقــط بــه فوتبــال بپــردازد. تردیــد 
نکنیــد کــه یــک هاشمی نســب 
متفــاوت را در فصــل جــاری بــه 

نظــاره خواهیــد نشســت.

 

مرغوبکار در خطر 
مصادره

ورزشــگاه مرغوبــکار یکــی از 
تملــکات اســتقلال محســوب 
می شــود که کارآیی قابل توجهی 
در جنــوب تهــران دارد و عــلاوه 
بــر منابــع درآمــدی مطلــوب، 
در زمینــه اســتعدادیابی در 
نقــاط جنوبــی تهــران بســیار 
اثربخــش اســت. هرچنــد کــه 
در ســال های اخیــر اســتفاده 
بهینــه از ایــن ورزشــگاه نشــده 
و از ظرفیت هــای آن بــه خوبــی 
اســتفاده نکرده انــد امــا بــه هــر 
حــال مالکیــت مرغوبــکار باعث 
شــده تا باشگاه استقلال دست 
کــم بتواند از اســناد آن به جهت 
اخــذ وام اســتفاده کنــد. امــا 
تأخیــر در پرداخــت وام هایی که 
از یکــی از بانک هــا گرفتــه شــده 
ممکــن اســت در نهایــت منجــر 
به مصــادره ورزشــگاه مرغوبکار 
شــود کــه مدیران اســتقلال باید 
بــه آن متوجــه باشــند. طبــق 
خبرهــای تأییــد نشــده مبلغــی 
حــدود 28 میلیــارد تومــان در 
مــاه اقســاط وام هایی اســت که 
باشگاه نشــین ها بایــد پرداخــت 
کننــد و اگــر ایــن مبالــغ پرداخت 
نشــود، بــرای اســتقلال دردســر 

ایجــاد خواهــد کــرد.

بازگشت کیانوش 
رحمتی

بــل توجــه  یکــی از اتفاقــات قا
حضور اعضــای کادرفنی در کمپ 
حجــازی حضــور کیانــوش رحمتی 
بــود. اســتقلالی ها بــا بازی هــای 
کیانــوش هــم خاطــرات زیــادی 
دارنــد. کیانــوش کــه بــه دلیــل 
مصدومیــت ناچــار شــد خیلــی 
زود کفش هــا را بیاویــزد اکنــون 
بــه عنــوان یکــی از مربیــان جــوان 
فوتبــال ایــران شــناخته می شــود. 
رحمتــی در کادر فنی نکونام مهره 

مهمــی اســت.

 zاستقلال

 یوسو سسما

 تنها خارجی کادرفنی

یوســو سســما، بدنســاز ایتالیایــی کــه پیش تر ســابقه همکاری بــا نکونام را 
داشــت دیروز به تهران آمد تا کارش را با اســتقلال شــروع کند. به احتمال 
زیاد سســما تنها مربی خارجی اســتقلال برای فصل آتی خواهد بود و ســایر 
کادر نکونام ایرانی هســتند. فصل گذشــته گفته شــد یکی از دلایل ناکامی 
استقلال در لیگ برتر و جام حذفی بدنسازی بد این تیم بود و حالا نکونام 

با حضور سســما ســعی دارد این مشــکل جدی اســتقلال را برطرف کند.

 زبیر نیک نفس

 بدون خاطره از استقلال می رود

جواد نکونام، سرمربی جدید استقلال خیلی زود تکلیف لیست خروجی این 
تیم را مشــخص کرد و بر اســاس تصمیم او، زبیر نیک نفس، هافبک دفاعی 
اســتقلال یکــی از بازیکنانی اســت که باید تیم اســتقلال را تــرک کرده و برای 
فصــل آتــی بــه تیــم دیگری بــرود. زبیر فصل پیــش یکــی از بازیکنان نیمکت 
نشــین اســتقلال بــود و در مــدت حضــورش نتوانســت خاطــره ای از خودش 

بــه ثبــت برســاند. این هافبــک دفاعی به زودی اســتقلال را ترک می کند.

 پیمان بابایی

ماندنی شد

 تصور می شد پیمان بابایی، مهاجم استقلال یکی از بازیکنانی باشد که جواد 
نکونام روی نام او قلم قرمز می کشــد، اما ســرمربی اســتقلال چنین تصمیمی 
نــدارد و بابایــی بــا نظر نکونام در اســتقلال ماندنی شــد. بابایی قرار اســت یک 
فصــل دیگــر در اســتقلال بماند و اگر قرار باشــد مورد توجــه نکونام قرار بگیرد 
برای جنگیدن با رقبای خود کار سختی در پیش دارد. البته استقلال با جدایی 
قایــدی و محبــی بــه احتمال زیاد نیاز به بازیکن در خط حمله خواهد داشــت.

 zنگاه

 جلالی و سلمانی می مانند، یامگا هم می ماند؟

نکونام به دنبال چپ و راست طلایی

بـا اتمـام جام حذفی ابوالفضل جلالی که 
مـورد بی توجهـی سـاپینتو قـرار گرفته بود 
قـراردادش را یکطرفـه بـا اسـتقلال فسـخ 
کرد، اما همان زمان مسـئولان اسـتقلال 
در واکنش به این رفتار جلالی گفتند که 
او بازیکـن اسـتقلال اسـت و نمی توانـد 
قـراردادش را فسـخ کنـد. بـا آمدن نکونام 
و روابـط خوبـی کـه او بـا جلالـی داشـت 
ورق برای مدافع چپ اسـتقلال برگشـت 
و ایـن بازیکـن نخسـتین اسـتقلالی بـود 
کـه بـا نکونـام در فصـل نقل و انتقالات به 

توافـق رسـید و ماندنـی شـد کـه ایـن نکته 
قابل توجه و قابل تأمل بود. جلالی دیروز 
در جلسـه ای کـه جـواد نکونـام در کمـپ 
ناصـر حجـازی ترتیـب داده بـود شـرکت 
کـرد و پـس از گفت و گـو بـا سـرمربی تیـم، 
تصمیـم بـه ادامـه حضـور در اسـتقلال 
گرفـت. جلالـی بعـد از نشسـت بـا نکونـام 
اسـتوری گذاشـت کـه نشـانگر مانـدن 
او در اسـتقلال اسـت و تکلیـف ایـن 
بازیکـن زودتـر از سـایر اسـتقلالی ها 
مشـخص شـد، دومیـن مدافـع چـپ 
استقلال که رقیب جلالی نیز هست روز 
گذشـته قراردادش را با اسـتقلال تمدید 
کـرد تـا نکونـام خیلـی زود تکلیـف جنـاح 

چـپ اسـتقلال را مشـخص کنـد. جعفـر 
سـلمانی یکـی از 6 بازیکـن اسـتقلال در 
فصـل گذشـته اسـت کـه قـراردادش بـا 
آبی پوشـان خاتمـه یافتـه بـود و دربـاره 
بازیکنانـی کـه قراردادشـان بـا اسـتقلال 
تمـام شـده، حـرف و حدیث هـای زیـادی 
مطـرح بـود و حـالا اولیـن بازیکـن از ایـن 
جمـع بـرای تمدیـد قـرارداد بـه توافـق 
رسـیده اسـت. اسـتقلالی ها با ابوالفضل 
جلالـی بـرای مانـدگاری در ایـن تیـم بـه 
توافق رسیدند و حالا با توجه به توافق با 
سلمانی برای تمدید قرارداد خیال جواد 
نکونام از سمت چپ تیمش راحت شده 
و بازیکن دیگری به عضویت آبی پوشـان 

در نخواهـد آمـد.

دومین دغدغه نکونام حفظ 
یامگا در استقلال

بـا توجـه بـه اینکـه روز گذشـته نکونـام 
را  ل  سـتقلا ا چـپ  ح  جنـا تکلیـف 
مشـخص کـرد، همچنـان جنـاح راسـت 
تیم اسـتقلال بلاتکلیف اسـت و شـاید 
نکونام در دومین اقدام خود این جناح 
را نیـز بـا حضـور یامـگا بیمـه کنـد. بعد از 
اینکـه داسـیلوا قـراردادش را یکطرفـه 
فسـخ کـرد ایـن نگرانـی به وجـود آمد که 
یامـگا دومیـن خارجـی اسـتقلال هـم به 
دلیـل نارضایتـی از عـدم پرداخـت حق و 

حقوقـش قـراردادش را مثـل داسـیلوا 
یکطرفه فسـخ کند و از اسـتقلال برود. 
نکتـه اینجـا اسـت بازیکنـان خارجـی 
مثـل بازیکنـان داخلـی فقـط نوتیـس 
نمی دهند و وقتی احسـاس خطر کنند 
قراردادشان را فسخ کرده و از استقلال 
می رونـد، بایـد اسـتقلالی ها هـر چـه 
سـریع تر تکلیـف یامـگا را مشـخص 
کننـد تـا جنـاح راسـت اسـتقلال نیـز 
توسـط او بیمـه شـود. اگـر یامـگا در 
اسـتقلال ماندنـی شـود، صالـح حردانی 
هـم رقیـب او در ایـن جنـاح اسـت و 
اسـتقلال می توانـد بـه فکـر ترمیم نقاط 

دیگـر تیـم باشـد.

طی روزهای 
گذشته خبرهایی 

درباره توافق با 
رضا اسدی، عارف 
آقاسی، مسعود 

ریگی، امیرحسین 
حسین زاده، یاسین 

سلمانی و... به 
گوش رسیده است. 

بازیکنانی که یا 
در تیم ملی بازی 

کرده اند، یا تجربه 
بالایی در لیگ دارند 
و یا اینکه در آستانه 

ورود به دایره 
ملی پوشان هستند
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جـــواد نکونـــام در کنـــار جـــذب ســـتاره ها 
ــده دار  ــان آینـ ــه بازیکنـ ــژه ای بـ ــه ویـ توجـ
دارد و بـــه همیـــن جهـــت می خواهـــد در 
فهرســـت نهایـــی اســـتقلال نـــام برخـــی 
بازیکنـــان کـــه ظرفیـــت درخشـــش در 
ـــد. در همیـــن  اســـتقلال را دارنـــد بگنجان
ـــا  راســـتا روز گذشـــته مذاکـــرات مثبتـــی ب
آریـــا برزگـــر انجـــام شـــد. ایـــن بازیکـــن کـــه 
در خـــط حملـــه بـــازی می کنـــد ســـابقه 
بـــازی در رده هـــای ســـنی ملـــی را دارد 
ــوس  ــه کارلـ ــود کـ ــی بـ ــی از بازیکنانـ و یکـ
کـــی روش، ســـرمربی ســـابق تیـــم ملـــی در 
بازی هـــای تدارکاتـــی بـــه او میـــدان داد.

برزگر: 19بازی 847 دقیقه
نفـــت  ه  شـــگا با ر  د زگـــر  بر یـــا  ر آ

مسجدســـلیمان تـــوپ می زنـــد. او کـــه 
جـــزو اســـتعداد های فوتبـــال ایـــران 
محســـوب می شـــود و ســـابق در باشـــگاه 
پرســـپولیس هـــم حضـــور داشـــت، در 
فصلـــی کـــه گذشـــت 19 بـــار در ترکیـــب 
تیـــم نفـــت مسجدســـلیمان بـــه میـــدان 
ـــه  ـــازی را از خـــود ب رفـــت و 847 دقیقـــه ب
جـــا گذاشـــت. برزگـــر گلـــی را در ترکیـــب 
نفـــت مسجدســـلیمان بـــه ثمـــر نرســـانده 
اســـت امـــا در توانایـــی او همیـــن قـــدر 
کافـــی اســـت کـــه بـــه گل او در ترکیـــب 
تیـــم امیـــد کـــه اخیـــراً مقابـــل عـــراق بـــه 
میـــدان رفـــت اشـــاره کنیـــم کـــه بـــا یـــک 
ضربـــه مهارنشـــدنی در دقایـــق پایانـــی 
بـــه ثمـــر رســـید و منجـــر بـــه تســـاوی آن 
بـــازی شـــد. برزگـــر عـــلاوه بـــر تیـــم جوانـــان 
ــازی  ــابقه بـ در تیـــم امیـــد ایـــران هـــم سـ
دارد و بـــا توجـــه بـــه اینکـــه ســـهمیه زیـــر 
21 ســـال محســـوب می شـــود می توانـــد 
عـــلاوه بـــر خالـــی گذاشـــتن ســـهمیه 
بزرگســـال، اســـتقلال را از داشـــتن یـــک 
بازیکـــن آینـــده دار منتفـــع کنـــد. البتـــه 

قـــرارداد قطعـــی برزگـــر بـــا اســـتقلال 
ــا نرســـیده امـــا صحبـــت  هنـــوز بـــه امضـ
از ایـــن اســـت کـــه اگـــر باشـــگاه اســـتقلال 
در نهایـــت بـــرای جـــذب ایـــن بازیکـــن 
بـــه جمع بنـــدی نهایـــی رســـید، قـــرارداد 
ـــا اگـــر  ـــا برزگـــر امضـــا کنـــد ت بلنـــد مـــدت ب
او در ترکیـــب اســـتقلال درخشـــید، لااقـــل 
باشـــگاه اســـتقلال از کنـــار ترانســـفر او 
مبلـــغ قابـــل توجهـــی بـــه جیـــب بزنـــد. 
ماننـــد انتقـــال صیادمنـــش و قایـــدی 
کـــه بـــرای اســـتقلال عایـــدی قابـــل توجـــه 

داشـــت.

ممی زاده: 28 بازی 2037 دقیقه
آمـــار مهـــدی ممـــی زاده امـــا نســـبت بـــه 
آریـــا برزگـــر قابـــل توجـــه اســـت. ایـــن 
ــرار  ــام قـ ــت نکونـ ــه در فهرسـ ــن کـ بازیکـ
دارد و دربـــاره او نیـــز روز گذشـــته گفتـــه 
ــی  ــات نهایـ ــه توافقـ ــتقلال بـ ــا اسـ ــد بـ شـ
رســـیده و نزدیکی هـــای عقـــد قـــرارداد 
رســـمی قـــرار دارد، بایـــد بـــه گلـــی کـــه 
باعـــث مانـــدن صنعـــت نفـــت در لیـــگ 

برتـــر شـــد، اشـــاره کـــرد. ممـــی زاده در 
فصلـــی کـــه گذشـــت دقایـــق طولانـــی 
در لیـــگ بـــه میـــدان رفتـــه و بـــا توجـــه 
بـــه پتانســـیلی کـــه دارد می توانـــد بـــه 
اســـتقلال کمـــک کنـــد. ممـــی زاده در 
ــار موفـــق بـــه گلزنـــی  ــته 5 بـ لیـــگ گذشـ
شـــده و 4 پـــاس گل هـــم داده و بـــرای 
بـــازی در پســـت پشـــت مهاجـــم گزینـــه 
ـــد. صرفنظـــر  ـــه حســـاب می آی ـــی ب ایده آل
از اینکـــه ممـــی زاده بـــا توجـــه بـــه عبـــور از 
23 ســـالگی بـــرای اســـتقلال گزینـــه ای 
ــا  ــود امـ لیســـت پرکـــن محســـوب می شـ
ـــام ایـــن بازیکـــن از کیفیـــت  از نـــگاه نکون
کافـــی بـــرای بـــازی در ترکیـــب اســـتقلال 
ـــاق عجیـــب و  ـــر اتف برخـــوردار اســـت و اگ
غریبـــی رخ ندهـــد او در اولیـــن روز تمرین 
ــن  ــد. همیـ ــد شـ ــده خواهـ ــتقلال دیـ اسـ
کـــه ممـــی زاده 2037 دقیقـــه در لیـــگ 
گذشـــته بـــه میـــدان رفتـــه خـــود حســـن 
بزرگـــی اســـت و بایـــد از ایـــن موهبـــت 
بـــه ســـود اســـتقلال اســـتفاده شـــود بـــه 
ایـــن دلیـــل کـــه اساســـاً تـــداوم حضـــور در 

ترکیـــب هـــر تیمـــی نکتـــه بســـیار مهمـــی 
محســـوب می شـــود و بـــرای مربیـــان نیـــز 

ایـــن موضـــوع پراهمیـــت اســـت.

وجه اشتراک
امـــا وجـــه اشـــتراک ایـــن دو بازیکـــن 
حضـــور در رده هـــای ملـــی اســـت. بـــه 
طـــور قطـــع اگـــر در ادامـــه نقـــل و انتقـــالات 
یارگیـــران در باشـــگاه اســـتقلال بـــرای 
جـــذب ســـهمیه های درشـــت تر لیـــگ 
برتـــری بـــازی در تیـــم ملـــی را لحـــاظ 
کننـــد، اســـتقلال تیـــم قابـــل قبولـــی 
را بـــرای فصـــل بعـــد تشـــکیل خواهـــد 
داد. در همیـــن راســـتا طـــی روزهـــای 
گذشـــته خبرهایـــی دربـــاره توافـــق بـــا رضـــا 
اســـدی، عـــارف آقاســـی، مســـعود ریگـــی، 
امیرحســـین حســـین زاده، یاســـین 
ســـلمانی و... بـــه گـــوش رســـیده اســـت. 
بازیکنانـــی کـــه یـــا در تیـــم ملـــی بـــازی 
کرده انـــد، یـــا تجربـــه بالایـــی در لیـــگ 
دارنـــد و یـــا اینکـــه در آســـتانه ورود بـــه 

دایـــره ملی پوشـــان هســـتند.

 ممی زاده و برزگر؛ چراغ خرید با جوان ها روشن می شود؟

استقلال به دنبال شکارهای ملی

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

 zگزارش

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار



 zخبر

بهنام احسان پور:

می توانستم همچنان کشتی بگیرم

بهنــام احســان پور ســرمربی تیــم ملــی کشــتی آزاد نوجوانــان گفــت: »اگــر 
می خواســتم کشــتی بگیــرم می توانســتم چنــد ســال دیگــر هــم بگیــرم اما 
شــرایط جــوری شــد کــه صلاح دانســتم کشــتی را کنــار بگذارم. با مشــورت 
علیرضــا دبیــر و پژمــان درســتکار قــرار شــد بــه تیــم ملــی کمــک کنــم. ایــن 
اختــلاف ســنی کــم بــا کشــتی گیران هــم باعث شــده که بهتــر با تیــم ارتباط 

برقــرار کــرده و درک متقابلــی از همدیگــر و کارمــان داشــته باشــیم.«

 بهداد سلیمی:

ترکیب تیم ملی مشخص است اما تابع رکوردگیری هستیم

بهداد ســلیمی نایب  رئیس فدراســیون وزنه برداری درباره ترکیب تیم ملی 
برای قهرمانی جهان و بازی های هانگژو گفت: » وزنه برداری رشته رکوردی 
اســت و تقریباً برای این دو مســابقه با توجه به رکوردهایی که وزنه برداران 
زده انــد ترکیب تیم مشــخص اســت. طبــق برنامه ریزی هایی که ســرمربی 
تیم دارد پنجم تیر رکوردگیری انجام می شود و پس از آن یک ماه تا بیست 

روز قبل از قهرمانی جهان دوباره رکوردگیری انجام می شــود.«

 کامران قاسمپور

روزنه های امید برای حضور در جهانی

بعــد از گذشــت چنــد روز از مصدومیــت کامران قاســمپور حــالا از تیم ملی 
خبــر می رســد کــه شــاید بــه جهانــی برســد. دکتــر کیهانی پزشــک تیــم ملی 
کشــتی آزاد گفت: »قاســمپور از 2،3 ماه قبل پارگی عضله داشت که تحت 
درمان بوده و تقریباً تمام اعضای تیم آسیب دیدگی دارند. کامران هم سر 
فرصــت و بــا تمــام قوا بــه مســابقات برمی گردد. بــا برنامه پزشــکان تمرین 
می کند و این خیلی حســاب شــده اســت که آمادگی خودش را حفظ کند.«

شوک به بوکس

جدایی آسیا از 
فدراسیون جهانی

فدراسـیون بوکـس آسـیا تصمیـم 
رد بـا برگـزاری یـک نشسـت  دا
فوق العـاده، از عضویـت فدراسـیون 
 . د شـو ج  ر خـا کـس  بو نـی  جها
 )ASBC( فدراسـیون بوکـس آسـیا
تصمیـم گرفـت بـا برگـزاری یـک 
لعـاده بـا اعضـای  نشسـت فوق ا
خـود، تصمیمـی مبنـی بـر جدایـی 
از فدراسـیون جهانـی ایـن رشـته 
IBA( بگیـرد. فدراسـیون آسـیا  (

تصمیـم دارد بـا نظـر IOC بـه یـک 
فدراسـیون بین المللـی کـه زیـر نظـر 
کمیته بین المللی المپیک فعالیت 
می کنـد بپیونـدد. IOC نشسـتی را 
در رابطـه بـا المپیـک ۲۰۲۴ پاریـس 
برگـزار کـرد امـا فدراسـیون جهانـی 
بوکـس را بـه نشسـت خـود راه نـداد 
و اساسـنامه IBA را نیز به رسـمیت 
نشـناخت تـا بـه این ترتیـب احتمال 
حـذف ایـن رشـته از المپیـک بیـش 
از پیـش شـود. در ماه هـای قبـل کـه 
بسـیاری از فدراسـیون های جهانـی 
ورزشـکاران روس را در اعتـراض 
بـه حملـه روسـیه بـه اوکرایـن، از 
حضـور در مسـابقات بین المللـی 
محـروم کرده انـد، IBA بـا تصمیـم 
»عمـر کرملـوف« رئیـس روسـیه ای 
خـود، ایـن اقـدام را محکـوم کـرده 
و بوکسـورهای ایـن کشـور را در 
مسـابقات جهانـی راه داده و بـه 
کـه  کنـون  ا شـناخت.  رسـمیت 
 IBA و IOC درگیری هـای میـان
شـدت گرفتـه اسـت، فدراسـیون 
ASBC( تصمیـم دارد از  آسـیا )
فدراسـیون جهانـی ایـن رشـته جـدا 
شـده و به عضویت یک فدراسـیون 

المپیکـی دیگـر دربیایـد.

 

  شکست الهامی 
MMA در

مازیـــار الهامـــی مبـــارز ایرانـــی در 
 MMA بقات  رچـــوب مســـا چها
شکســـت خـــورد تـــا بعـــد از داســـتان 
جنجالـــی کـــه بـــا امیـــر علـــی اکبـــری 
داشـــت این بـــار نامـــش بـــر ســـر 
زبان هـــا بیفتـــد. مازیـــار الهامـــی 
کاپیتـــان اســـبق تیـــم ملـــی کاراتـــه 
ایـــران کـــه چندیـــن ســـال اســـت 
به عنـــوان یـــک فایتـــر ایرانـــی در 
بـــه  می کنـــد  زه  ر مبـــا  M M A

مصـــاف نماینـــده کشـــور جمهـــوری 
آذربایجـــان رفـــت و ایـــن دیـــدار در 
نهایـــت بـــا رأی داوران بـــه ســـود 
نماینـــده آذربایجـــان تمـــام شـــد. 
 octagon الهامـــی کـــه بـــا ســـازمان
لماتـــی  قـــرارداد دارد، در شـــهر آ
کشـــور قزاقســـتان بـــه مصـــاف 
ز کشـــور  ا و«  ا نبـــی  ز  نـــدو »گو
ــا  ــا بـ جمهـــوری آذربایجـــان رفـــت امـ
شکســـت رینـــگ مســـابقات را تـــرک 
ــاه  ــد مـ ــی در چنـ ــار الهامـ ــرد. مازیـ کـ
ــرای  ــل ماجـ ــش به دلیـ ــته نامـ گذشـ
ــری  ــی اکبـ ــر علـ ــا امیـ ــری اش بـ درگیـ
و شـــکایت از او بـــر ســـر زبان هـــا 

افتـــاده بـــود. 

 

قهرمانی مازندران 
در ووشو

مسابقات ووشوی قهرمانی کشور 
و انتخابـی تیـم ملـی جوانـان و 
رده های سنی با قهرمانی مازندران 
یـان رسـید. رقابت هـای  پا بـه 
قهرمانی کشور و انتخابی تیم  ملی 
جوانـان و رده هـای سـنی دختـران 
کـه بـه میزبانـی شـهر زاهـدان 
اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان 
آغـاز شـده بـود بـا معرفـی نفـرات 
و تیم هـای برتـر ایـن پیکارهـا بـه 
اتمـام رسـید. در پایـان مسـابقات 
و در مجمـوع رقابت هـای جوانـان 
ت  بقا مسـا سـنی  ی  ه هـا رد و 
قهرمانـی کشـور و انتخابـی تیـم 
ملـی، اسـتان مازنـدران بـا 6 طلا، 3 
نقـره و یـک برنـز به عنوان نخسـت 
دسـت یافـت. اسـتان سیسـتان 
و بلوچسـتان بـا 5 طـلا، ۲ نقـره و 
یـک برنـز در جایـگاه دوم ایسـتاد و 
اسـتان اصفهـان بـا ۴ طـلا، ۴ نقـره 
و ۲ برنـز در رده سـوم جـای گرفـت.

 zگزارش

مســـابقات 3 وزن از رقابت هـــای 
بین المللـــی کشـــتی آزاد جـــام یاشـــار 
دوغـــو در اســـتانبول ترکیـــه برگـــزار شـــد 
کـــه تیـــم منتخـــب جوانـــان ایـــران به یک 
مـــدال طـــلا و یـــک مـــدال برنـــز دســـت 
یافـــت. مســـابقات کشـــتی آزاد جـــام 
یاشـــاردوغو یکـــی از تورنمنت هـــای 
مهـــم بین المللـــی اســـت کـــه در رده 
ســـنی بزرگســـالان برگـــزار می شـــود 
امـــا تیـــم ملـــی کشـــتی آزاد جوانـــان 
بـــا هدایـــت محســـن کاوه بـــه ایـــن 
رقابت هـــا رفـــت و در نهایـــت هـــم 

توانســـت بـــه یـــک طـــلا و یـــک برنـــز 
دســـت پیـــدا کنـــد. محمـــد مبیـــن 
عظیمـــی در وزن ۹۲ کیلوگـــرم بـــه 
مـــدال طـــلا و حســـین محمدآقایـــی 
در وزن ۷۴ کیلوگـــرم بـــه مـــدال برنـــز 
دســـت یافتنـــد تـــا شـــاگردان محســـن 
کاوه در رده ســـنی بزرگســـالان هـــم 
خـــوش بدرخشـــند امـــا بـــه نظـــر نتیجـــه 
وزن ۹۲ کیلوگـــرم بـــرای کادرفنـــی از 
اهمیـــت زیـــادی برخـــوردار اســـت. 
در ایـــن مســـابقات و در وزن ۷۴ 
کیلوگـــرم حســـین محمدآقایـــی پـــس از 

اســـتراحت در دور نخســـت، بـــا برتـــری 
مقابـــل دو کشـــتی گیر از کشـــور ترکیـــه 
و شکســـت مقابـــل حریفـــی از رومانـــی 

بـــه مـــدال برنـــز رســـید.
در وزن ۷۹ کیلوگـــرم ســـبحان رحمانـــی 
و فـــرزاد صفـــی جهانشـــاهی، دو نماینده 
ایـــران بودنـــد کـــه هـــر دو بـــا شکســـت 
مقابـــل رقبـــای خـــود خیلـــی زود از جدول 
ــدند. در وزن ۹۲  ــذف شـ ــابقات حـ مسـ
ـــرای  کیلوگـــرم کـــه وزن بســـیار مهمـــی ب
ــود،  ــتی آزاد بـ کادرفنـــی تیـــم ملـــی کشـ
مســـابقات بـــا حضـــور ۴ کشـــتی گیر و 

بـــه صـــورت دوره ای برگـــزار شـــد، مبیـــن 
عظیمـــی بـــا ســـه بـــرد عالـــی توانســـت بـــه 
مـــدال طـــلا برســـد. ایـــن وزن مهم تریـــن 
وزن بـــرای تیـــم ملـــی کشـــتی آزاد اســـت 
ــرای مصدومیـــت  ــم ماجـ و دلیـــل آن هـ

کامـــران قاســـمپور اســـت.
 محمـــد مبیـــن عظیمـــی بـــه دلیـــل 
ـــد در یـــک  ـــی در جـــام تختـــی بای قهرمان
رقابـــت رودررو بـــا کامـــران قاســـمپور 
ــده تیـــم ملـــی  ــه دوبنـ ــیدن بـ ــرای رسـ بـ
ـــی جهـــان حاضـــر  در مســـابقات قهرمان
ــی  ــاز کادرفنـ ــل نیـ ــه دلیـ ــا بـ ــد امـ می شـ

جوانـــان از ایـــن مســـابقه انصـــراف 
داد امـــا حـــالا بـــه دلیـــل مصدومیـــت 
کامـــران نـــام عظیمـــی بـــر ســـر زبان هـــا 
افتـــاده اســـت. عظیمـــی عـــلاوه بـــر 
ــابقات  ــه مسـ ــد بـ ــاردوغو بایـ ــام یاشـ جـ
مجارســـتان هـــم زیـــر نظـــر کادرفنـــی 
بزرگســـالان اعـــزام شـــود چـــه فشـــار 
زیـــادی را بـــه ایـــن کشـــتی گیر وارد 
می کنـــد. او پدیـــده ایـــن روزهـــای 
ـــرای  ـــه نظـــر ب ـــا ب ـــوده ام ـــران ب کشـــتی ای
رســـیدن بـــه دوبنـــده تیـــم ملـــی راه 

ســـختی را طـــی کنـــد.   

خط و نشان عظیمی در جام یاشار دوغو در وزن 92 کیلوگرم

پدیده به جای ستاره

بعـد از تحمـل مدتـی اردوی پرفشـار و تمرینـات 
سـنگین، امـروز دوشـنبه 5 تیـر 1۴۰۲ قـرار اسـت 
ملی پوشـان وزنه بـرداری ایـران بـا صلاحدیـد 
سـرمربی جـوان خـود نـواب نصیـر شـلال در 
یـک مسـابقه رکوردگیـری محـک جـدی بخورنـد. 
مسـابقه ای کـه نصیـر شـلال بـرای تمامـی مدعیان 
کسـب دوبنـده تیـم ملـی وزنه بـرداری حضـور و 

دسـت بـه وزنـه شـدن در آن را ضـروری 
و لازم الاجـرا دانسـته اسـت. بنابرایـن 
از حـالا بـا شـروع شـمارش معکـوس 
بـرای ایـن رکوردگیـری اسـتاندارد، بایـد 
منتظـر مانـد و دیـد کـه نهایتـاً رزرو 
بلیـت مسـابقات جهانـی ریـاض در 

عربسـتان )گزینشـی بازی هـای 
المپیـک پاریـس و بازی های 

آسـیایی هانگـژوی چیـن( 
ز  م یـک ا قسـمت کـدا
ره های حاضـر در  سـتا
تیـم ملـی وزنه بـرداری 

. د می شـو
 

پیش بینی رقابتی 
جذاب در اوزان المپیکی

قطعـاً مسـابقه رکوردگیـری کـه 
نـواب نصیـر شـلال سـرمربی 
تیـم ملـی وزنه برداری کشـورمان 
بـرای ملی پوشـان حاضـر در 

اردوی تیـم ملـی در نظـر 
گرفتـه و طراحـی کـرده 

اسـت، رقابتـی اسـت 

کـه اوج حساسـیت و جذابیـت بصـری آن قطعـاً 
مربوط می شود به رقابت مدعیان حاضر در اوزان 
المپیکی )8۹، 1۰۲ و 1۰۲+ کیلوگرم( که رکوردهای 
آنها برای کادرفنی و خودشان به جهت رسیدن به 
امتیاز عالی سهمیه ورودی المپیک در رقابت های 
جهانـی ۲۰۲3 عربسـتان مهـم و ارزشـمند اسـت. 
بـه همیـن دلیـل سـوای رقابـت سـایر وزنه بـرداران 
ملی پـوش حاضـر در اردوی آکادمی ملی المپیک، 
بایـد منتظـر جـدال زیبـا و دیدنـی بیـن سـتاره های 
مدعـی حضـور در رقابت هـای جهانـی ریـاض بـرای 
لمپیکی شـان  ا تثبیـت سـهمیه ورودی 

باشـیم.
 

جدال جوادی و رستمی با 
آلترناتیوهای جوان

در دسـته وزنـی 8۹ کیلوگـرم رقابـت بیـن 
دو مدعـی اصلـی ایـن دسـته وزنـی یعنـی 
نـوش  کیا و  دی  ا جـو میرمصطفـی 
و  یـی  یبا ز ز  ا  ً قطعـا رسـتمی 

یـی  لا با سـیت  حسا
برخوردار 

خواهـد بـود. رقابتـی کـه می توانـد خیـال آنهـا را تـا 
حـدود زیـادی از حضـور در رقابت هـای جهانـی 
و تثبیـت جایگاه شـان در مسـیر کسـب سـهمیه 
المپیـک راحت تـر از سـایر رقبـا کنـد. البتـه کنـار 
ایـن دو ملی پـوش نبایـد از توانمندی هـای حسـین 
سـلطانی و علـی مکونـدی کـه بعـد از مدت هـا 
دوری از تیـم ملـی وزنه بـرداری ایـران دوباره به اردو 
بازگشته و با انگیزه فراوان به دنبال اثبات توانایی 
خـود بـه کادرفنـی تیـم ملـی اسـت غافـل شـد. او و 
سـلطانی، دو آلترناتیـو بسـیار جـدی بـرای جـوادی 
و رسـتمی در آن دسـته وزنـی المپیکـی می تواننـد 

بـه شـمار برونـد.
 

دهدار سرحال تر از رقبای رها شده از 
بند مصدومیت

رقابـت دسـته وزنـی 1۰۲ کیلوگـرم قطعـاً چـه در 
رکوردگیـری تیـم ملـی و چـه در 
مسـابقات بـرون مـرزی بـه 

واسـطه حضـور حداکثـری فـوق سـتاره های 
وزنه بـرداری دنیـا کـه از اوزان ۹6 و 1۰۹ بـه خاطـر 
المپیکـی شـدن ایـن دسـته وزنـی )1۰۲ کیلوگـرم( 
بـه ایـن وزن نقـل مکان کردند یکی از دیدنی ترین 
مسـابقات وزنه بـرداری خواهـد بـود. در دسـته 
وزنـی 1۰۲ کیلوگـرم هـم مطمئنـاً امـروز اگـر رسـول 
معتمـدی از نظـر تیـم پزشـکی و کادرفنـی منعـی 
بـرای رقابـت بـا ۲ حریـف گـردن کلفـت و قدرتمنـد 
خـود یعنـی سـهراب مـرادی و رضـا دهـدار نداشـته 
باشـد، می توانیـم منتظـر یـک دوئـل جـذاب و 
دیدنی در سطح جهانی بین این 3 ستاره قدرتمند 
این دسته وزنی باشیم. البته فعلاً شواهد و قراین 
بیانگر این است که شرایط آمادگی و رکوردی رضا 
دهـدار نسـبت بـه رقبـای تـازه از بنـد مصدومیـت 
رها شده خود بهتر و مهیاتر است. اما باید منتظر 
بمانیـم و ببینیـم کـه نتیجـه ایـن رکوردگیـری در 

نهایـت چـه خواهـد شـد.
 

 داودی نزدیک تر از رقبا 

به سهمیه المپیک
یکـی دیگـر از رقابت هایـی 
کـه مطمئنـاً دارای 

جذابیت هـای بصـری بسـیاری بـرای مخاطبـان 
خواهـد بـود، رقابـت دسـته وزنـی 1۰۲+ کیلوگـرم 
یـا همـان دسـته فـوق سـنگین اسـت کـه در 
المپیک پاریس شاهد رقابت غول های قدرتمند 
وزنه برداری جهان در آن خواهیم بود. در مسابقه 
رکوردگیـری تیـم ملـی وزنه بـرداری نیـز مطمئنـاً 
سـوای علیرضا یوسـفی سـتاره جوان و خوش آتیه 
کشـورمان کـه در آسـیایی کره جنوبـی آسـیب دیـد 
و احتمـالاً در رکوردگیـری بـا صلاحدیـد کادرفنـی 
وزنـه نزنـد، بایـد منتظـر رقابـت جـذاب بیـن آیـت 
شـریفی دیگـر سـتاره جـوان و مدعـی مازندرانـی 
کشورمان در این وزن و علی داودی نایب قهرمان 
بازی های المپیک ۲۰۲۲ توکیو باشیم. داودی که 
همین هفته قبل در گرندپریکس کوبا موفق شد 
بـا قهرمانـی بـه کشـور بازگـردد بـه واسـطه اینکـه 
در جـدول امتیـازی سـهمیه المپیـک پاریـس 
شـرایط ایده آلـی دارد بـا خیالـی آسـوده تر نسـبت 
بـه رقیـب جـوان و جویـای نـام خـود )آیـت شـریفی( 
در رکوردگیـری دسـت بـه وزنـه خواهـد شـد. البتـه 
شـریفی هـم بسـیار باانگیـزه و قدرتمنـد اسـت. بـه 
همیـن دلیـل اگـر داودی او را دسـت کـم بگیـرد 
تردیـد نکنیـد کـه شـریفی از کوچکتریـن فرصـت 
خـود در ایـن رکوردگیـری و فرصت هـای طلایـی 

دیگـر اسـتفاده خواهـد کـرد.

شمارش معکوس برای رکوردگیری از مدعیان دوبنده جهانی وزنه برداری

نبرد ستاره ها برای رزرو بلیت ریاض و هانگژو
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 قهرمانی آسیا 
تدارکاتی برای تیم 

ملی کبدی
تیــم ملــی کبدی ایــران به  منظور 
حضــور در یازدهمیــن دوره 
مسابقات کبدی قهرمانی مردان 
آســیا دیــروز وارد شــهر بوســان 
کــره جنوبــی شــد. یازدهمیــن 
دوره مســابقات کبــدی قهرمانی 
مــردان آســیا در حالــی  بــا حضور 
۱۰ تیم برتر آسیا در بوسان برگزار 
می شــود که تیم ملی کشــورمان 
بــا ۱۲ بازیکــن، ۲ مربــی و یــک 
داور در ایــن رقابت هــا شــرکت 

کــرده اســت. 
حیدرعلی اکرامی، میلاد جباری، 
وحیــد رضایی مهــر، محمدرضــا 
شادلو، معین شفقی، امیرمحمد 
ظفردانش، احمدرضا عســگری، 
ســعید غفــاری، امیــن قربانــی، 
محمدرضا کبودرآهنگی، علیرضا 
میرزاییان و محمدکاظم ناصری، 
یــن  بازیکنــان تیــم ملــی در ا
رقابت هــا هســتند. غلامرضــا 
مازندرانــی نیز ســرمربیگری این 
تیــم را بــر عهــده دارد و وحیــد 
خراقانــی بــه عنــوان مربــی او را 

همراهــی می کنــد.
رقابت های کبدی قهرمانی آســیا 
از ششــم تیرماه آغاز می شــود که 
بــا توجــه بــه زمــان ســه  ماهــه تــا 
بازی هــای آســیایی ۲۰۲۲ هانگژو 
چیــن، فرصــت مناســبی بــرای 
کســب آمادگــی لازم جهت تکرار 
قهرمانــی جاکارتــا در هانگــژو 

اســت.

انتصاب عجیب در چوگان

فردی که تأیید 
نشد، سرپرست 

شد!
سرپرســـت جدیـــد فدراســـیون 
چـــوگان در حالـــی از ســـوی وزارت 
ــی  ــه یکـ ــد کـ ــوب شـ ورزش منصـ
از کاندیداهـــای ریاســـت ایـــن 
هـــم محســـوب  ســـیون  فدرا
می شـــود. بـــا توجـــه به اتمـــام دوره 
قانونـــی ریاســـت ابراهیـــم نوزایـــی 
در فدراســـیون چـــوگان، روز 
ـــه  گذشـــته وزارت ورزش اقـــدام ب
معرفـــی اصغـــر ناظـــری بـــه عنـــوان 
یـــن فدراســـیون  سرپرســـت ا
کـــرد. ناظـــری در حالـــی حکـــم 
سرپرســـتی بـــرای فدراســـیون 
چـــوگان را دریافـــت کـــرده اســـت 
کـــه خـــود یکـــی از کاندیداهـــای 
یـــن  ا بـــات پیـــش روی  نتخا ا
فدراســـیون محســـوب می شـــود. 
مهلـــت ۱۰ روز کاری ثبت نـــام 
از کاندیداهـــای فدراســـیون 
چـــوگان هفتـــه گذشـــته بـــه پایـــان 
رســـید. البتـــه در مـــورد کاندیداهـــا 
اطلاع رســـانی رســـمی صـــورت 
نگرفتـــه امـــا خبرهـــا حکایـــت 
از ایـــن دارد کـــه ناظـــری فـــرم 
ـــات  مربـــوط بـــه حضـــور در انتخاب
ــرده اســـت.  ــه کـ را تکمیـــل و ارائـ
نکتـــه قابـــل توجـــه ایـــن اســـت کـــه 
ناظـــری در دوره ریاســـت نوزایـــی 
یکـــی از گزینه هـــای دبیـــر کلـــی 
فدراســـیون بـــود ولـــی بـــرای ایـــن 
پســـت اجرایـــی تأییدیـــه لازم را 

دریافـــت نکـــرد.

 zخبر

  مهدی پنام تاش:

مالکیتی در تیم ملی وجود ندارد

مهــدی پنام تــاش، ســرمربی تیــم ملی واترپلــو بعد از یک ســکوت طولانی، 
دربــاره بیانیــه هشــت ملی پــوش واترپلــو می گویــد: »از ایــن جمــع 4 نفــر 
برگشــتند امــا برخی بازیکنان دوســت نداشــتند بــه جمع ما اضافه شــوند. 
ایــن تیــم بنــده یــا فدراســیون نیســت، بلکــه تیم ملی اســت و هر کســی که 
دوســت داشــته باشــد بــرای ایــن تیم تلاش می کنــد. مالکیتــی در تیم ملی 

وجــود نــدارد و اگــر روزی بگوینــد مــن نباشــم، من هم مــی روم.«

 امیر سرخوش:

فدراسیون قول پاداش نداده است

ملی پــوش اســنوکر ایــران در مســابقات اســنوکر شــش توپ قهرمانی آســیا 
بــه عنــوان قهرمانــی دســت پیدا کــرد. امیر ســرخوش بعــد از ایــن قهرمانی 
گفــت: »دوســت داشــتم جــام قهرمانی از کشــور بیرون نــرود و برای همین 
تمام توان خود را به کار بســتم.« او در واکنش به اینکه آیا فدراســیون قول 
پاداش  به شــما داده  اســت یا خیر؟ می گوید: »مسابقات جایزه نقدی دارد 

و فدراســیون قــول پاداش نداده  اســت.«

 آرش فرهادیان:

انتخابات 6 فدراسیون پیش از هانگژو برگزار می شود

آرش فرهادیــان می گویــد پیــش از بازی هــای آســیایی، انتخابــات شــش 
فدراســیون برگزار می شــود. او می گوید: »در حال حاضر شــش فدراســیون 
هســتند که وضعیت شــان باید تا قبل از بازی های آســیایی مشخص شود. 
انجمن هــای ورزشــی، ورزش هــای همگانــی، دوومیدانی، بوکس، کشــتی و 
جودو، فدراســیون هایی هســتند که مجمع انتخاباتی در پیش دارند،سعی 
می کنیــم پیــش از اعــزام کاروان به هانگژو، انتخابات شــان را برگزار کنیم.«

 zگزارش

 zمصاحبه

 پنجمی زنان والیبال ایران در چلنجر کاپ آسیا

رشیدی: از ابتدا به این تیم ایمان داشتم

ورود FIVB به ماجرای عدم صدور ویزای امریکا برای مربی و بازیکنان ایران

تهدید ایران جواب داد؟

کارشـــکنی امریکایی هـــا در رونـــد 
صـــدور ویـــزای ایـــران بـــرای هفتـــه 
ســـوم لیـــگ ملت هـــا، آنقـــدر غیـــر 
ـــای   ـــه نظـــر می رســـد کـــه پ ـــل حـــل ب قاب
ــه  ــم بـ ــال هـ ــیون جهانـــی والیبـ فدراسـ
موضـــوع بـــاز شـــد و FIVB در یـــک 
ـــه در  ـــه مداخل ـــم ب ـــادر، تصمی ـــاق ن اتف

ماجـــرا گرفـــت.
داورزنـــی کـــه  طـــی روزهـــای گذشـــته در 
نشســـت هیـــأت رئیســـه فدراســـیون 
جهانـــی شـــرکت کـــرده، اعتـــراض کتبی 
ـــن  ـــه مســـئولان ای و شـــفاهی خـــود را ب
فدراســـیون ابـــلاغ کـــرده و پـــس از 
پیگیـــری و رایزنی هـــای بســـیار، بـــه 

نتایجـــی هـــم رســـیده اســـت.
یت  ســـا روی  کـــه  خبـــری  طبـــق 

فدراســـیون منتشـــر شـــده، هیـــأت 
ــال  ــی والیبـ ــیون جهانـ ــه فدراسـ رئیسـ
یـــران را  ا یـــزای تیـــم  موضـــوع و
به صـــورت خـــاص بررســـی و تصویـــب 
کـــرد در صورتـــی کـــه امریـــکا بـــه تیـــم 
ــازات  ــد، امتیـ ــزا ندهـ ــران ویـ ــی ایـ اصلـ
ایـــران در رده بنـــدی جهانـــی حفـــظ 
می شـــود و نتایـــج بـــازی ایـــران در 
هفتـــه ســـوم لیـــگ ملت هـــا ۲۰۲3 
در جایگاهـــش تأثیـــر منفـــی نخواهـــد 

داشـــت.
بـــه ایـــن ترتیـــب اگـــر امریـــکا بـــه تمامـــی 
نفـــرات اصلـــی تیـــم ایـــران تـــا زمـــان 
پـــرواز تیـــم از فرانکفـــورت بـــه ایـــن 
کشـــور )یکشـــنبه ۱۱ تیـــر( ویـــزا ندهـــد، 
ـــران در رده بنـــدی  نتیجـــه بازی هـــای ای
جهانـــی نیـــز تأثیـــر نخواهـــد داشـــت.

فدراســـیون جهانـــی والیبـــال در متـــن 
مصوبـــه خـــود بـــرای ایـــن موضـــوع 
تأکیـــد کـــرده اســـت کـــه تیـــم ملـــی 
والیبـــال ایـــران امســـال در اتفاقـــی 
عجیـــب و غریـــب بـــا یـــک مشـــکل 

بســـیار جـــدی در مـــورد ویـــزای ســـفر بـــه 
امریـــکا در هفتـــه ســـوم لیـــگ ملت هـــا 
ــاس  ــر اسـ ــه بـ ــده اســـت کـ ــه رو شـ روبـ
ـــد  ـــچ فـــردی نبای منشـــور المپیـــک، هی
به دلیـــل نـــوع پاســـپورتش دچـــار ایـــن 

مشـــکل شـــود.

چهار غایب مهم
یـــن این طـــور شـــنیده  ز ا پیـــش ا
می شـــد کـــه امریکایی هـــا از میـــان 
بازیکنـــان و نفـــرات مهـــم کادر، بـــه 
امیـــن اســـماعیل نژاد و صالحـــی ویـــزا 
نداده انـــد. امـــا در ایمیل هایـــی کـــه 
اخیـــراً فرســـتاده شـــده، بـــه بهـــروز 
عطایـــی و محمـــد طاهـــر وادی نیـــز 
ویـــزا داده نشـــده. بـــه ایـــن ترتیـــب 
تیـــم ایـــران بایـــد بـــا چهـــار غایـــب مهـــم 
و بـــزرگ راهـــی آناهیـــم شـــود و در هفتـــه 

ســـوم بـــه میـــدان بـــرود.

انصراف تا عدم تأثیر نتیجه
فدراســـیون پیـــش از ایـــن تهدیـــد کـــرده 

بـــود کـــه تیـــم ایـــران بـــدون گرفتـــن ویـــزا 
بـــرای تمامـــی نفـــرات خـــود، راهـــی 
ایـــن مســـابقات نشـــده و از حضـــور در 
هفتـــه ســـوم انصـــراف خواهـــد داد. 
تهدیـــدی کـــه شـــاید یکـــی از دلایـــل 
مؤثـــر در تصمیـــم فدراســـیون جهانـــی 
باشـــد کـــه بـــرای بهـــم نخـــوردن نظـــم 
بازی هـــا، چنیـــن تصمیـــم کـــم نظیـــری 
گرفتـــه اســـت. تـــا بـــه حـــال فدراســـیون 
جهانـــی در هیـــچ موضوعـــی بـــه ایـــن 
شـــکل ورود نکـــرده و تصمیماتـــی از 

ایـــن دســـت اتخـــاذ نکـــرده اســـت.
حـــالا بـــه نظـــر می رســـد دیگـــر خبـــری 
از انصـــراف تیـــم نباشـــد و بـــا توجـــه بـــه 
عـــدم تأثیـــر نتیجـــه در امتیـــاز ایـــران 
در رده بنـــدی جهانـــی، تیـــم تحـــت هـــر 
شـــرایطی راهـــی آناهیـــم خواهـــد شـــد.

تصمیمی نیازمند تصویب
ایـــن تصمیـــم فدراســـیون جهانـــی 
ز ســـوی فدراســـیون  لـــی ا در حا
والیبـــال ایـــران اعـــلام شـــده کـــه 

ــه  ــأت رئیسـ ــد تصویـــب در هیـ نیازمنـ
فدراســـیون جهانـــی اســـت. بـــه ایـــن 
ترتیـــب در نشســـت هیـــأت رئیســـه 
جهانـــی بایـــد تصویـــب شـــود کـــه بـــرای 
چهـــار بـــازی ایـــران در امریـــکا، امتیـــاز 
ایـــران در رنکینـــگ ثابـــت بمانـــد و 
تغییـــری نکنـــد. امتیـــازی کـــه در 
ــهمیه المپیـــک  ــه سـ ــیدن بـ ــد رسـ رونـ
مؤثـــر بـــوده و کـــم شـــدن به دلیـــل 
نداشـــتن نفـــرات اصلـــی، مصـــداق بـــارز 

بی عدالتـــی خواهـــد بـــود.
فدراســـیون جهانـــی البتـــه در شـــرایطی 
ایـــن تصمیـــم را اعـــلام کـــرده کـــه 
همچنـــان تدابیـــر خـــود را رهـــا نکـــرده 
و به دنبـــال اعـــزام کل تیـــم ایـــران 
بـــه امریـــکا اســـت. تیـــم ایـــران قـــرار 
اســـت یـــازده تیرمـــاه از فرانکفـــورت 
راهـــی امریـــکا شـــود و اگـــر تـــا آن زمـــان 
ویـــزای تمامـــی اعضـــای تیـــم صـــادر 
ـــا ترکیـــب ناقـــص راهـــی  ـــم ب نشـــود، تی
مســـابقات می شـــود امـــا نتایـــج آن در 
امتیـــازات ایـــران مؤثـــر نخواهـــد بـــود.

تیـم ملـی والیبـال زنـان ایـران کـه بـرای 
نخسـتین بـار در رقابت هـای چلنجـر 
کاپ زنـان آسـیا شـرکت کـرد، در آخریـن 
مسـابقه خـود اسـترالیا را سـه بـر یـک 
شکسـت داد و موفـق بـه کسـب رتبـه 
پنجـم شـد. زنـان والیبـال ایران در آخرین 
دیـدار خـود از رقابت هـای چلنجـر کاپ 
آسیا دیروز )یکشنبه چهارم خرداد( برای 
کسـب جایگاه پنجم یا ششـم مسابقات 
به مصاف اسـترالیا رفت و با پیروزی سـه 
بـر یـک موفـق  بـه پیروزی و کسـب عنوان 
پنجـم رقابت هـا شـد. تیـم ملـی ایـران در 

این دوره از مسـابقات ۶ بازی انجام داد؛ 
در دور نخسـت مقابـل هنگ کنـگ بـه 
پیروزی رسـید اما نتیجه را به چین تایپه 
واگـذار کـرد. در دور دوم برابـر ویتنـام 
شکست خورد و در ادامه ازبکستان را از 
پیش رو برداشت. در ادامه در مصاف با 
فیلیپیـن پیـروز شـد و در آخرین مسـابقه 
خـود هـم برابـر اسـترالیا بـه برتری رسـید.

مهسا کدخدا )کاپیتان(، سودابه باقرپور، 
مونـا آشـفته، نگیـن شـیرتری، فاطمـه 
امینـی، مونـا دریـس محمـودی و نـگار 
هاشمی بازیکنان تیم ملی ایران هستند 

کـه بـه سـرمربیگری فاطمـه رشـیدی در 
ایـن رقابت هـا شـرکت کردنـد.

سرمربی تیم ملی والیبال زنان ایران بعد 
از بازی با استرالیا درباره پنجمی ایران در 
این رقابت ها گفت:»برای این مسابقات 
اهدافی فنی داشـتیم که فکر می کنم به 

آنها رسیدیم.«
فاطمـه رشـیدی، پیـش از اینکـه توضیـح 
بیشـتری دربـاره اهـداف فنـی اش از 
حضـور در ایـن رقابت هـا بدهـد، بـه بـازی 
با اسـترالیا اشـاره می کند:»برای مسابقه 
بـا اسـترالیا برنامـه چیـده بودیـم. بـا توجه 

بـه اینکـه اسـترالیا در روزهـای آخـر خـوب 
کار کرده و نمایش خوبی ارائه داده بود، 
آنالیز این تیم را بر این اساس گذاشتیم 
کـه سـرویس هدفمنـد بزنیـم و بـا دفـاع 
مهارشـان کنیـم.« او بـا بیـان اینکـه بـرای 
مسـابقات چلنجـر کاپ آسـیا اهدافـی 
فنـی داشـتیم، ادامـه می دهد:»فکـر 
می کنـم بـه اهداف مـان رسـیدیم. یکـی 
از اهـداف تیـم بـالا بـردن کارآیـی حملـه 
بـا کـم کـردن اشـتباه بازیکنـان بـود کـه از 
۱7 خطـا در اوایـل مسـابقات بـه پنج خطا 
در هـر بـازی رسـیدیم و ایـن آمـار خیلـی 

خوبـی اسـت. بازیکنـان جوانـی بـه تیـم 
ملی اضافه شده اند که در تورنمنت های 
کمـی شـرکت کرده انـد. از طرفـی نگیـن 
شـیرتری پاسـور تیـم در چنـد تورنمنـت 
نبـود و دوبـاره اضافـه شـد. فکـر می کنـم 
ایـن بازی هـا خیلـی بـه او کمـک کـرد کـه 
دوبـاره بـه اوج برگـردد و بـا بازیکنـان تیـم 
هماهنگ شود. از ابتدا گفتم به این تیم 
ایمـان دارم. بازیکنـان جوانـی داریـم کـه 
بایـد فرصـت بـازی داشـته باشـند چـون 
بـازی بـه بـازی اشتباهات شـان کـم شـد و 

تجربه شـان بالاتـر رفـت.«

فدراسیون پیش 
از این تهدید کرده 
بود که تیم ایران 
بدون گرفتن ویزا 
برای تمامی نفرات 

خود، راهی این 
مسابقات نشده و از 

حضور در هفته سوم 
انصراف خواهد داد. 

تهدیدی که شاید 
یکی از دلایل مؤثر در 

تصمیم فدراسیون 
جهانی باشد که 

برای بهم نخوردن 
نظم بازی ها، چنین 
تصمیم کم نظیری 

گرفته است

محسن آجرلو
روزنامه نگار
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لوئیز انریکه

اول گالتیه بعد تو

بــه گــزارش رادیــو مونت کارلــو، لوئیز انریکه ســرمربی جدید پاری ســن ژرمن در 
حال گردآوری کادر خود برای مربیگری در این باشــگاه اســت و نمی خواهد پس 
از اینکــه به طــور رســمی بــه پاریســی ها پیوســت، وقــت خــود را تلــف کنــد. با این 
حال پاری ســن ژرمن و کریســتوف گالتیه نیز هنوز با یکدیگر بر ســر جدایی این 
مربــی بــه توافــق نرســیدند و همین باعــث به تعویق افتــادن ورود انریکــه به این 

باشگاه شــده است.

زیدان:

نیمکت فرانسه غیرممکن نیست

زین الدیــن زیــدان دو ســال پــس از جدایــی از رئــال مادریــد با صراحــت از رویای 
خود برای مربیگری در تیم ملی فرانســه حرف زده: »رســیدن به نیمکت فرانسه 
غیرممکن نیســت و شــما نباید چیزی را تمام شــده بدانید. باید آن را حس کنید 
و بــا تمــام وجــود طلــب کنید. مــن امروز می دانــم که چه می خواهــم و چه چیزی 
نمی خواهــم. مــن  بــه خــودم می گویم بله این وقفــه وجــود دارد و لازم بود. آنچه 

می آیــد را بپذیــر و ســپس خواهیم دید چه می شــود.«

یوشکو گواردیول

تسریع انتقال به سیتی

منچسترســیتی اخیرا برای جذب یوشــکو گواردیول گام های مهمی برداشته و با 
این بازیکن به توافق شخصی دست پیدا کرده است. منچسترسیتی قصد دارد 
هر چه زودتر گواردیول را به خدمت بگیرد و در همین راســتا پیشــنهاد جدیدی 
به لایپزیش ارائه داده اســت. این پیشــنهاد شــامل 90 میلیون پوند ثابت همراه 
بــا پــاداش اســت. باشــگاه آلمانــی از همیــن حــالا بــه فکر جــذب جانشــین برای 

گواردیــول اســت و احتمــالا به زودی برای جذب لوکبــا تلاش می کند. 

میکل آرتتا

پپ در همه چیز بهتر

میــکل آرتتــا ســرمربی آرســنال مصاحبــه مفصلــی بــا مــارکا انجــام داده اســت و 
در بخشــی از ایــن مصاحبــه در مــورد گواردیــولا و آینکــه آیــا پــپ بهتریــن اســت 
گفت:»بــدون شــک. او در همــه چیز بهترین اســت. در مدیریت تیم. اینکه یک 
گــروه را متقاعــد کنیــد بــه ایده شــما باور داشــته باشــند. اینکه از همه اســتفاده 
کنید و بیشــترین بازدهی را از آنها اســتخراج کنید. تصمیم گیری قبل و در حین 

مســابقه. پــپ یک نابغه اســت.«

بازتاب اتفاقات بین المللی ورزش
ورزش جهان
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کلید انتقال امباپه به ما

زنی شبیه به 

پــه  مبا یــزا لامــاری مــادر کیلیــان ا فا
حســاب های قطــر و رئــال مادریــد را بــرای 
رســیدن بــه بهتریــن توافــق بــه چالــش 
می کشــد و قــدم بــه قــدم آینده پســرش را 

تعییــن می کنــد.
فایزا در بســیاری از چیزها شبیه فلورنتینو 
اســت. آنهــا بیــش از حــد و بــا افــراد زیادی 
در ارتبــاط هســتند، حــد و مــرز و فیلتــری 
ندارنــد. دیگر شــباهت این دو شــخصیت 
بزرگ حال حاضر دنیای فوتبال این اســت 
کــه هــر دو افراد بســیار باهوشــی هســتند 
همــه ســعی می کننــد دنبالــه رو راه آنهــا 
باشــند. منبعی که با هر دو شــخصیت در 
ارتبــاط بوده اســت به رلوو تأکیــد کرده هر 
دو نفــر همیشــه بــرای منافــع خــود تــا آخر 

می جنگنــد.
مــادر امباپــه شــخصیت بســیار مهمــی 
در طــول دوران حرفــه ای پســرش بــه 
حســاب می آیــد و در آینــده نزدیــک ایــن 
مــرد فرانســوی نقــش کلیــدی خواهــد 
داشــت. رئــال مادریــد شــخصیت لاماری 
را بخوبــی می شناســد و یــک فــرد آگاه بــا 
مذاکــرات رئالی هــا با لامــاری، او را اینگونه 
توصیف می کند: »فایزا یک مذاکره کننده 
جاه طلــب اســت. او همیشــه چیزهــای 
بیشــتری می خواهــد و می دانــد چگونــه 

ایــن کار را انجــام دهد. گوش کنید و گوش 
دهیــد، او بســیار باهــوش اســت.«

تأثیــر فایــزا روی زندگــی کیلیــان قبــاً در 
جــام جهانــی 2018 کــه فرانســه قهرمــان 
شــد، بازتــاب زیــادی داشــت. امباپــه در 
مصاحبــه ای در روســیه در مــورد ارتبــاط با 
مــادرش اعتــراف کــرد: »مــن همــه چیــز را 
بــه او می گویــم... حتــی در مــورد دوســت 
دختــرم. او همــه چیــز را می دانــد. او 
معتمدتریــن فرد برای من اســت. او بیش 
از همــه در هــر شــرایطی از پســرش دفــاع 
می کنــد. ســلیقه مــا شــبیه بــه هم اســت، 
حتــی او لباس های مــن را می خرد. در بازار 
بــرای مــن عکــس می گیرد و می فرســتد تا 
ببینــد نظــرم چیســت. اما مواقعــی هم که 
بدون مشــورت چیــزی برایم می خرد واقعاً 

راضــی هســتم.«
 

فایزا لاماری کیست؟
فایــزا لامــاری 48 ســاله اســت و یکــی از 
مهم تریــن زنــان دنیــای فوتبال به حســاب 
می آید. او در حاشیه شهر، محله ای محقر 
در حومــه پاریــس بــه دنیــا آمــده و اصالتی 
الجزایــری دارد. منطقــه ای تاریخــی در 
شــمال کشــور آفریقایــی کــه بربرهــا در آن 
زندگــی می کردنــد امــا او در فرانســه رشــد 

کــرده و بــزرگ شــده اســت.
از لحاظ شــخصیتی بســیار خوش مشرب 
و خــوش اخاق اســت از همه مهم تر برای 
پســرش و بــرای پــول خانــواده اش بی امان 

ایمان گودرزی
خبرنگار

لیونل مسی: همه می خواستند قهرمانی من در جام جهانی را ببینند

من دیگر مسی بارسلونا نیستم
لیونــل مســی، ســتاره آرژانتینــی، در 
گفت وگــو بــا بین اســپورت از خاطرات 
ســال عجیبی که در پاری ســن ژرمن و 
تیم ملی آرژانتین پشــت ســر گذاشته 

صحبــت کرده اســت.
او در گفت وگــو بــا بیــن اســپورت از 
بهتریــن احساســی کــه بــا تیــم ملــی 
کشــورش تجربــه کــرده حــرف زد و 
همچنیــن تأکید کرد که در فصل دوم 
حضورش در پاری ســن ژرمن شــرایط 
بســیار خوبــی را تجربــه کــرده اســت.

 

سازگاری با پاریس برایم 
دشوار بود

لئــو در مــورد پیوســتنش بــه پــاری 
ســن ژرمن گفت:»مــن بــه پاریــس 
آمــدم چــون ایــن باشــگاه را دوســت 
داشــتم. دوســتانی در اینجا داشــتم و 
افراد بســیاری در رختکــن بودند که با 
آنهــا آشــنایی داشــتم. هم تیمی هایــم 
از تیــم ملی آرژانتیــن و هم تیمی هایی 
کــه قبــاً بــا هــم برخــورد داشــتیم. 
بــه نظــرم می آمــد کــه ورای شــرایط 
باشــگاه، می توانــم بخوبــی بــا شــرایط 
ســازگار شــوم امــا حقیقت این اســت 
کــه ســازگاری بــا ایــن شــرایط بســیار 
دشــوارتر از چیــزی بــود که مــن انتظار 
داشــتم. جــدای از ایــن واقعیــت کــه 
افــرادی را در رختکــن می شــناختم 
و بــا آنهــا رابطــه داشــتم، ســازگاری بــا 
تغییــرات ســخت بــود. مــن دیــر بــه 
تمرینــات اضافــه شــدم، در پیــش 
فصــل حضــور نداشــتم، ســازگاری بــا 
باشــگاه جدیــد، ســبک بــازی جدیــد، 
هم تیمی های جدید، به شــهر پاریس 
در ابتــدا بــرای مــن و خانــواده ام واقعاً 

ســخت بــود.«
 

حس زیبای توپ طلا
مســی در جــواب اینکــه چــه حســی 
هنــگام گرفتــن تــوپ طــا داشــته 
گفت:»کســب تــوپ طــا واقعــاً عالــی 
بــود. دریافــت ایــن جایــزه بــه خاطــر 
اهمیتــی کــه دارد احســاس زیبایــی 
اســت چون آخرین توپ طایی که به 
دســت آوردم به خاطر دستاوردهایی 
بــود کــه با تیــم ملــی آرژانتین داشــتم 
کــه شــخصاً بــرای مــن و بــرای کل تیم 
آرژانتیــن بســیار خــوب بــود. بنابرایــن 
ایــن خاطــره زیبایی اســت که تــا ابد با 

مــن خواهــد بــود.«
 

همه از قهرمانی من خوشحال 
بودند

بازیکــن ســابق بارســلونا در مــورد 
قهرمانــی در جــام جهانــی 2022 قطــر 
گفــت: »هــم تیمی هایــم بســیار از 
کســب عنــوان قهرمانــی جهــان بــرای 
مــن خوشــحال و هیجــان زده بودنــد. 
فکــر می کنــم تعــداد بســیار زیــادی از 
هــواداران فوتبــال بودنــد که جــدای از 
حمایــت از تیــم ملــی کشورشــان، در 
عیــن حال می خواســتند کــه آرژانتین 
بــه خاطــر مــن قهرمــان شــود. ایــن 
بــرای مــن احساســی خارق العــاده 
نظــری  مــردم چنیــن  بــود چــون 
داشــتند و می خواســتند قهرمانــی 
 مــن را ببیننــد. خدا را شــکر این اتفاق 

رخ داد.«
 

شما همیشه به هدفتان نمی رسید
ســتاره دو فصــل اخیر پاری ســن ژرمن 
در مــورد ناکامــی ایــن تیــم در لیــگ 

قهرمانان اروپا اظهار داشت:»همیشه 
گفتــه ام کــه هــر بــار فصلــی را شــروع 
می کنم، هدفم این اســت که در همه 
رقابت ها قهرمان شوم. یکی از اهداف 
بزرگ قهرمانی در لیگ قهرمانان بود و 
حقیقــت این اســت که ما نتوانســتیم 
در این دو ســال به این هدف برســیم. 
بســیار از ایــن اتفــاق ناامیــد شــدیم 
امــا همان طــور کــه قبــاً گفتــم، فکــر 
می کنــم بایــد بــرای قهرمانی هایــی 
کــه در لیــگ بــه دســت آوردیــم هــم 
اهمیــت قائــل شــویم. مشــخصاً ایــن 
باشــگاه به دنبــال قهرمانــی در لیــگ 
قهرمانــان اســت امــا شــما همیشــه 
بــه همــه اهــداف نمی رســید. ایــن 
اتفاقــی اســت کــه در بارســلونا، تیــم 
 ملــی و حــالا اینجــا بــرای مــن رخ 

داد. شــما همیشــه بــه دســتاوردهای 
و  هســتید  ر  ا و میــد ا ی  بیشــتر
 همیشــه به دنبــال موفقیــت بیشــتر 

می رویــد امــا ایــن فوتبــال اســت و 

 باشگاه های بزرگ زیادی در این رقابت 

هستند.«
 

بین من و هواداران شکاف 
ایجاد شد

مســی شــکرآب شــدن رابطــه اش بــا 
هــواداران پاریــس را رد نکــرد و در 
ایــن مــورد گفت:»فکــر می کنــم در 
آغــاز همــه چیــز عالــی بــود اما کــم کم 
رفتــار بعضــی از هــواداران پاریــس بــا 
مــن عوض شــد. بــه نظرم بیشــتر آنها 
هنــوز همــان رفتــار ســابق را بــا مــن 
داشــتند اما شــکافی بین من و بعضی 
از هــواداران ایــن تیــم ایجاد شــده بود 
 که مشــخصاً چنین قصدی نداشــتم. 

امــا در هــر حــال این اتفــاق همان طور 
کــه پیــش از ایــن هــم بــرای کیلیــان 
امباپــه و نیمــار رخ داد، بــرای مــن هم 
رخ داد و مــن می دانــم کــه چنیــن 
 رفتــاری بــا آنهــا هــم انجــام شــده 

بود.«

من دیگر مسی 10 سال پیش 
نیستم

فــوق ســتاره آرژانتینــی در مــورد اینکــه 
در فصــل اخیــر خــود افــت داشــته 
گفت:»مــن 35 ســال دارم و دیگــر 
شــبیه 10 ســال پیــش و زمانــی کــه در 
بارســلونا بــودم نیســتم امــا شــرایط به 
ایــن شــکل پیــش رفــت. فکــر می کنم 
ســال اول به خاطر تغییر شــرایط برایم 
بســیار دشــوار بود اما ســال دوم خیلی 
بهتــر بــود. احســاس راحتــی داشــتم. 
همان طــور کــه گفتــم، برگــزاری جــام 
جهانــی در ابتــدای فصل کار را ســخت 
کرد. چون بسیاری از بازیکنان در جام 
جهانی حضور داشتند اما فکر می کنم 
بــه طــور کلی ســطح لیــگ یــا قهرمانان 
کمــی در اثــر این خســتگی پاییــن آمد، 
حتی با این که ما قهرمان لیگ شدیم. 
همــه بــه دلایــل مختلــف بــا شــرایط 

متفاوتــی بــه مســابقات برگشــتند.«

جــام  دوره  چهارمیــن  و  ســی 
ملت هــای آفریقــا داســتان جالبی 
دارد. طبــق اعــام کنفدراســیون 
فوتبال آفریقا در سال 2019 میادی 
کشور ساحل عاج به عنوان میزبان 
مهم تریــن تورنمنــت فوتبالی قاره 
ســیاه در ســال 2023 انتخاب شــد 
و ایــن مســابقات طبــق برنامه قرار 
بــود تابســتان ســال جاری میادی 
میزبانــی شــهرهای مختلــف  بــه 
ساحل عاج برگزار شود، اتفاقی که 
چندی پیش و با اعام رئیس جدید 
کنفدراسیون فوتبال آفریقا مبنی بر 
گرمای بیش از اندازه کشور میزبان 
در آن مقطــع ســال مســابقات بــا 
شــش ماه تأخیر در ماه های ژانویه 
و فوریه ســال 2024 میادی برگزار 

خواهد شد.
شــد  باعــث  موضــوع  ایــن 
آفریقــا  فوتبــال  کنفدراســیون 
مســابقات انتخابــی را تــا تابســتان 
و  خــرداد  )فیفادی هــای  امســال 
شــهریور( ادامــه دهــد. بــه همیــن 
بهانه نگاهی به اتفاقات رقابت های 
انتخابی سی و چهارمین دوره جام 
ملت های آفریقا خواهیم انداخت.

بازگشت آفریقای جنوبی
تیــم ملــی فوتبال آفریقــای جنوبی 
جایگاه شــاخصی در بین تیم های 
هم قــاره ای خــود نــدارد. ایــن تیــم 
دوره  انتخابــی  رقابت هــای  در 
گذشــته بــا عملکــرد نامطلوبی که 
از خــودش بــه نمایــش گذاشــت 
به عنــوان ســوم گروهش  رســید و 
موفق نشــد به سی و سومین دوره 
جام ملت های آفریقا که زمســتان 
2022 بــه میزبانــی کامرون برگزار و 
با قهرمانی شاگردان آلیو سیسه به 
پایان رســید، صعــود کند. آفریقای 
انتخابــی  مســابقات  در  جنوبــی 
ســال 2023 امــا شــرایط متفاوتــی 
را تجربــه کــرد و موفــق شــد یکی از 
زود هنگام تریــن صعود هایــش به 
مهم تریــن تورنمنــت فوتبالی قاره 
ســیاه را تجربــه کنــد. از عملکــرد 
فوق العاده تیم آفریقای جنوبی در 
رقابت های انتخابی همین بس که 

بدانیم صعود آنها به این تورنمنت 
تنهــا یک روز پس از صعود الجزایر 
بــه مســابقات قطعــی شــد، آنچــه 
نشــان می دهد آفریقای جنوبی در 
مسابقات زمستان سال آینده تیم 
متفاوتــی را به ســاحل عاج خواهد 
آورد. تیمی که متحول شــده است 
و دیگر نمی خواهد زنگ تفریح هم 

قاره ای های خودش باشد .

صعود کیپ ورده برای 
دومین بار

یکی از تیم های کم نام و نشانی که 
موفق شــد در رقابت های انتخابی 
کیــپ ورده  کنــد،  شــگفتی خلــق 
بــود، تیمی که در مســابقات ســال 
2022 اولیــن حضــور خــودش را در 
مهم تریــن تورنمنــت فوتبالی قاره 
آفریقــا تجربــه کــرد و بــا حضــور در 
رتبه سوم مرحله گروهی به مرحله 
حذفــی صعود کرد اما با شکســت 
مقابــل ســنگال از دور رقابت هــا 
حــذف شــد. آنها حالا بــرای دومین 
بار متوالی به این مسابقات صعود 

کردند و شگفتی ساز شدند.

خبر بد برای باشگاه های 
اروپایی

بســیاری از باشگاه های اروپایی در 
ســالیان اخیــر ســتاره های مطــرح 
قــاره آفریقا را جذب کرده اند. پس 
از اعــام تاریخ برگزاری رقابت های 
ســال 2023 از سوی کنفدراسیون 
 CAF فوتبــال آفریقــا موســوم بــه
باشــگاه های اروپایــی خیال شــان 
از بابــت اینکــه بازیکنان شــان در 
حساس ترین مقطع فصل مجبور 
بــه تــرک باشــگاه برای پیوســتن به 
اردوی های ملی نیستند راحت شد 
اما با تغییر زمان برگزاری مسابقات 
از ســوی مهم تریــن نهــاد فوتبالــی 
قــاره آفریقا بــار دیگر این تورنمنت 
تبدیــل بــه یــک دغدغــه اساســی 
بــرای باشــگاه های اروپایــی کــه از 
بازیکنان آفریقایی در ترکیب شان 
بهــره می برنــد، شــده اســت. بــی 
تردیــد بــا نزدیــک شــدن بــه زمــان 
برگزاری مســابقات بار دیگر جدال 
ســرمربیان تیم هــای باشــگاهی با 
مربیــان ملی بر ســر رفتن یا نرفتن 
بازیکنــان بــه اردوی تیم هــای ملی 

تکرار خواهد شد.

انتخابی جام ملت های آفریقا 2024

شگفتی های سیاه

امیررضا همایون
خبرنگار
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لوکاس هرناندز

در لیست خرید پاریس

بــه گــزارش لوئیــک تانــزی، لــوکاس هرنانــدز در یک قدمــی انتقال به پاری ســن 
ژرمن قرار دارد. مذاکرات دو باشــگاه بســیار خوب و ســریع پیش می رود و پاری 
ســن ژرمــن بــه نهایی کردن این انتقال بســیار خوش بین اســت. انتظــار می رود 
لوکاس هرناندز در انتقالی به ارزش 35 الی 40 میلیون یورو از بایرن مونیخ راهی 
پاری ســن ژرمن شــود. این در حالی اســت که فقط یک ســال از قرارداد لوکاس 

هرنانــدز بــا بایرن مونیخ باقی مانده اســت.

ریو فردیناند

ارزش من 170 میلیون پوند است

ریــو فردینانــد  در برنامــه یوتیــوب Vibe with Five ادعــا کــرد کــه اگــر شــرایط 
بازی در مســتطیل ســبز را داشــت قیمتش 170 میلیون پوند بود. او دراین مورد 
گفــت: »21 ســال قبــل قیمــت مــن 30 میلیــون پوند بود. امــا در حــال حاضر اگر 
بــازی می کــردم 100 میلیــون پونــد )برای مــن( در بازار امــروز رقم ارزانی بــود. 170 
میلیون پوند، 400 هزار پوند در هفته، این در واقع همان قیمت و ارزشــی اســت 

کــه مــن الان دارم.«

فرانچسکو توتی 

حمایت از مورینیو 

فرانچســکو توتی، مورینیو را یک مربی و انســانی بزرگ توصیف کرد، هرچند  
که گفت شاید در آینده جای مورینیو را روی نیمکت رم بگیرد. رم با مربیگری 
مورینیو توانست تا فینال لیگ اروپا بالا برود و در لیگ ایتالیا هم ششم شد. 
توتی، اســطوره تیم رم، وقتی با این ســوال مواجه شــد که درباره مورینیو چه 
فکر می کند؟ پاسخ داد: »یک مربی بزرگ، یک مرد بزرگ. او برای تیم خیلی 

کارها انجام داد. باید امیدوار باشــیم که بتواند همین طوری ادامه دهد.«

میکل آرتتا:

چیز بهترین است

میــکل آرتتــا ســرمربی آرســنال مصاحبــه مفصلــی بــا مــارکا انجــام داده اســت و 
در بخشــی از ایــن مصاحبــه در مــورد گواردیــولا و آینکــه آیــا پــپ بهتریــن اســت 
گفت:»بــدون شــک. او در همــه چیز بهترین اســت. در مدیریت تیم. اینکه یک 
گــروه را متقاعــد کنیــد بــه ایده شــما باور داشــته باشــند. اینکه از همه اســتفاده 
کنید و بیشــترین بازدهی را از آنها اســتخراج کنید. تصمیم گیری قبل و در حین 

مســابقه. پــپ یک نابغه اســت.«

ایمان گودرزی
خبرنگار

په به مادرید در دست کیست؟

شبیه به فلورنتینو پرز
ایــن کار را انجــام دهد. گوش کنید و گوش 

دهیــد، او بســیار باهــوش اســت.«
تأثیــر فایــزا روی زندگــی کیلیــان قبــاً در 
جــام جهانــی 2018 کــه فرانســه قهرمــان 
شــد، بازتــاب زیــادی داشــت. امباپــه در 
مصاحبــه ای در روســیه در مــورد ارتبــاط با 
مــادرش اعتــراف کــرد: »مــن همــه چیــز را 
بــه او می گویــم... حتــی در مــورد دوســت 
دختــرم. او همــه چیــز را می دانــد. او 
معتمدتریــن فرد برای من اســت. او بیش 
از همــه در هــر شــرایطی از پســرش دفــاع 
می کنــد. ســلیقه مــا شــبیه بــه هم اســت، 
حتــی او لباس های مــن را می خرد. در بازار 
بــرای مــن عکــس می گیرد و می فرســتد تا 
ببینــد نظــرم چیســت. اما مواقعــی هم که 
بدون مشــورت چیــزی برایم می خرد واقعاً 

راضــی هســتم.«

فایزا لاماری کیست؟
فایــزا لامــاری 48 ســاله اســت و یکــی از 
مهم تریــن زنــان دنیــای فوتبال به حســاب 
می آید. او در حاشیه شهر، محله ای محقر 
در حومــه پاریــس بــه دنیــا آمــده و اصالتی 
الجزایــری دارد. منطقــه ای تاریخــی در 
شــمال کشــور آفریقایــی کــه بربرهــا در آن 
زندگــی می کردنــد امــا او در فرانســه رشــد 

کــرده و بــزرگ شــده اســت.
از لحاظ شــخصیتی بســیار خوش مشرب 
و خــوش اخاق اســت از همه مهم تر برای 
پســرش و بــرای پــول خانــواده اش بی امان 

می جنگــد. برخــاف ســایر ایجنت هــا، او 
می دانــد کــه همیشــه مادر کیلیــان امباپه 
خواهد ماند و او را از دست نمی دهد و یک 
منبع فرانسوی فاش کرد که او در کارش در 
بخش هایی که تسلط ندارد، به یک وکیل 

مــورد اعتماد متکی اســت.
لاماری البته با ورزش بیگانه نیست. او در 
جوانی برای تیم هندبال آ اس بوندی بازی 
می کــرد. لامــاری حــالا بــرای ایــن باشــگاه 
به عنــوان یــک چهــره نمادیــن بــه حســاب 
می آید و از او به عنوان نماد ســخت کوشــی 
و تــاش یــاد می شــود، گفتــه می شــود او 
همیشــه حریف ســر ســختی بــرای رقبا به 
حســاب می آمد و هیچ وقت تحمل باخت 

را در بازی نداشــته اســت.«
مــادر امباپــه همیشــه ادعــا کــرده کــه 
پســرش روزی بهتریــن بازیکــن جهــان 
خواهــد شــد و حــالا تا حد زیــادی این ادعا 
ثابــت شــده اســت. بــه گــزارش اتلتیکــو 
زمانــی کــه امباپــه تنهــا 11 ســال داشــت 
بــه لطــف دنیــل بــوگا، بــرادر جرمــی بــوگا 
)آتالانتــا( و مالــک باشــگاه وقــت چلســی، 
بــه تمریــن در آکادمی جوانــان تیم لندنی 
دعــوت شــد. بــوگا در ایــن گــزارش فــاش 
کرد: »در ابتدا با ویلفرید، پدرش صحبت 
کــردم، امــا  خیلــی زود متوجــه شــدم کــه 

همــه کاره او مــادرش اســت.«
چلســی به آنها گفت که برای جذب امباپه 
بایــد تســت های بیشــتری از او بگیرنــد که 
مــادرش قبول نکرد و گفت:»نه، ما برنمی 

گردیــم. اگــر او را می خواهیــد همیــن حالا 
بایــد او را بــه خدمــت بگیریــد. مطمئــن 
باشید اگر 5 سال دیگر به سراغش بیایید 

قیمــت او 50 میلیــون یــورو خواهد بود.«
ســال ها پــس از آن حکایــت در لنــدن، 
خانــواده امباپــه حــالا بــه کل متحــول 
شــده اند، کیلیان یکی از بهترین بازیکنان 
جهان، ویلفــرد امباپه، یک مربی متواضع 
فوتبــال و مــادرش حالا یکــی از بزرگ ترین 
بنگاه هــای معامــات بازیکــن را در اختیار 

دارد.

زمانی که امباپه تنها 
11 سال داشت به لطف 

دنیل بوگا، برادر جرمی 
بوگا )آتالانتا( و مالک 
باشگاه وقت چلسی، 
به تمرین در آکادمی 

جوانان تیم لندنی دعوت 
شد. بوگا در این گزارش 

فاش کرد: »در ابتدا با 
ویلفرید، پدرش صحبت 

کردم، اما  خیلی زود 
متوجه شدم که همه 

کاره او مادرش است

نقل و انتقالات تابستان امسال فوتبال اروپا 
تبدیــل به یکــی از هیجان انگیزترین و البته 
گیج کننده تریــن فصول در ســال های اخیر 
شــده است. برخی انتقال ها تا اینجا قطعی 
شــده اند مثل رفتن لیونل مســی و ســرخیو 
بوســکتس بــه اینترمیامــی، کریــم بنزمــا و 
انگولــو کانته به الاتحــاد. البته که مهاجرت 
بازیکنان بزرگ به فوتبال عربستان سعودی 
همچنان ادامه دارد و بازیکنانی مثل حکیم 
زیــاش، ادوارد منــدی و کالیدو کولیبالی نیز 

راهی این لیگ شده اند.
از ســوی دیگــر بازیکنــان سرشناســی هــم 
تصمیــم بــه مانــدن و تمدیــد قــرارداد بــا 
تیم هــای خــود گرفته اند مثل مثلــث رئالی 
تونــی کــروس،  ناچــو و دنــی ســبایوس، یــا 
بازیکن وفادار دورتموند مارکو رویس که باز 
هــم در ایــن تیــم ماندنــی شــد و لوک شــاو و 
داوید ســیلوا که در منچســتریونایتد و رئال 
سوسیداد ماندنی شدند. اما هنوز بازیکنان 
بزرگــی هســتند کــه وضعیــت نامشــخصی 
دارنــد و به عنــوان بازیکنان آزاد تکلیف تیم 

آینده خود را مشخص نکرده اند.

رئال و بارسا
رئــال ســریع ترین باشــگاه در بین تیم های 
بــزرگ اروپایــی بــود کــه تکلیــف خریدهــا و 
تمدیدهای خود را روشن کرد. هفت بازیکن 
ایــن تیم قراردادشــان در چنــد روز آینده به 
پایان می رســد و سرنوشت همه آنها خیلی 
زود مشــخص خواهــد شــد. بنزمــا، مارکــو 
آسنســیو و ماریانو خداحافظی کردند. لوکا 
مودریچ هم مثل کروس و ناچو   و سبایوس 
تمدیــد می کند. در این بین تکلیف ماریانو 
هنــوز مشــخص نیســت،  او می خواهــد در 
اسپانیا بازی کند اما هنوز با تیمی به توافق 
نهایی نرسیده. در بارسلونا تقریباً وضعیت 
مشــابهی وجود دارد. جوردی آلبا و ســرخیو 
بوســکتس جدایی خــود را خیلی زود اعام 

کردند که در این بین آلبا هنوز تکلیف 
تیــم آینــده خــود را مشــخص 

نکــرده امــا به احتمــال زیاد 
ممکــن اســت او هــم بــه 
امریــکا بــرود هــر چند که 

تیم های اتلتیکومادرید و اینتر نیز خواهان 
او هستند و البته از عربستان هم پیشنهاد 

دارد.
اینیگو مارتنیس قرار است به عنوان بازیکن 
آزاد از بیلبائو به بارســلونا بپیوندد و قرارداد 

دو ساله با این تیم ببندد.

انگلیسی ها
از بازیکنــان شــاغل در لیــگ برتــر انگلیــس 
داویــد دخئا، ویلفــرد زاهــا و روبرتو فیرمینو، 
ســه بازیکنــی هســتند کــه ممکن اســت در 
چنــد روز آینــده بــه تیم های جدیــدی بروند. 
منچســتریونایتد بــه دنبــال یــک دروازه بان 
جدیــد اســت و بــه همیــن دلیل دخئــا بعید 
است در اولدترافورد ماندنی شود. زاها ستاره 
کریســتال پــالاس پیشــنهادهایی از چنــد 
باشــگاه اروپایــی دارد و البتــه عربســتانی ها 
نیز مشتری او هستند. فیرمینو با جدایی از 
لیورپول باشــگاه های زیادی را خواهان خود 
می بیند اما این ستاره برزیلی هنوز تصمیم 

برای مقصد آتی خود نگرفته است.
گوندوغان از منچسترســیتی جدا شد و به 
عنوان بازیکن آزاد برای دو فصل به بارسلونا 
پیوســت اما ستاره منچســتریونایتد یعنی 
مارکــوس رشــفورد قــرارداد خــود را بــا ایــن 
تیــم تمدید کرد. دیگــر بازیکنانی که هنوز 
بیــن تمدیــد و رفتن وضعیت نامشــخصی 
دارند عبارتند از آدام ترائوره )ولورهمپتون(، 

جســی لینــگارد )فارســت(، لــوکاس مــورا 
)تاتنهام( و یری مینا از )اورتون(.

 

پایان ژکو و دی ماریا در ایتالیا
ایتالیــا هــم مثل انگلیس دیگــر لیگ بزرگ 
اروپایــی اســت کــه بســیاری از بازیکنــان 
سرشــناس در آن هنــوز وضعیتشــان بــرای 
فصل آینده مشــخص نشــده اســت. ادین 
ژکــو قــرارداد خود را با اینتر تمدید نکرد و به 
فنرباهچه پیوســت. میان اشــکرینیار هم 
بالاخره به داستان طولانی خود با اینتر پایان 
داد و به پاری ســن ژرمن پیوست. آنخل دی 
ماریــا ســتاره آرژانتینی یوونتــوس هم دیگر 
بازیکــن آزادی بــود کــه تصمیــم گرفــت 
قــرارداد خــود را تمدید نکند و به تیم دوران 
جوانــی اش یعنــی بنفیــکا بپیونــدد. آدریان 
ربیــو دیگــر بازیکــن یوونتوس امــا وضعیت 
متفاوتی دارد. این هافبک فرانســوی مردد 
است که قرارداد خود را با یووه تمدید کند یا 
چالش جدیدی را برای خود به وجود بیاورد. 
ربیو چند پیشنهاد از لیگ برتر انگلیس دارد 

و هنوز تصمیم خود را نگرفته است.
 

فرانسه
لیگ فرانسه مکانی ایده آل برای 

باشــگاه هایی اســت که قصد 
تقویــت قــوای هجومــی خود 

را دارنــد. مهاجمــان گلزنــی 

مثــل جاناتــان بامبــا )لیــل(،  موســی دمبله 
)لیــون( و کویــن گامیرو )استراســبورگ( به 
پایــان قرارداد خود رســیده اند و هیچ کدام 
مشــخص  را  خــود  آینــده  مقصــد  هــم 
نکرده اند. مارسی به دنبال تمدید قرارداد 
الکسیس سانچس است گرچه آنها از تیم 
عربســتانی الفتح هم پیشنهاد خوبی برای 

مهاجم خود دارند.
سرخیو راموس مدافع پاری سن ژرمن قطعاً 
فصل بعد در این تیم و در لیگ یک فرانسه 
نخواهــد ماند. مدافع ســابق رئــال مادرید 
بعــد از دو فصــل نه چندان موفق به عنوان 
بازیکــن آزاد بــا پی.اس.جــی خداحافظــی 
می کند. او یکی از پرمشتری ترین بازیکنان 
آزاد فعلــی قاره اروپاســت اما هنوز تصمیم 
خــود را نگرفتــه اســت. آیــا او در یــک تیــم 
بزرگ اروپایی بازی می کند یا به پیشنهادی 
از عربســتان یا امریکا پاســخ می دهد؟ این 
تردیدی است که بسیاری از بازیکنان دیگر 

مثل راموس با آن مواجهند.

ستاره های آزاد و بدون تیم در فصل نقل و انتقالات

گرفتار در دوراهی تصمیم و تردید!
فرخ حسابی

Farrokh Hesabi 



اعتراض هواداران 
نساجی به حضور 

مهاجم خارجی
دور جدیــد تمرینــات تیــم فوتبال 
نســاجی بــا کادر فنی جدیــد از روز 
گذشــته در ورزشگاه شهید وطنی 
قائمشــهر آغــاز شــد. نخســتین 
یــت  ا هد بــا  جی  نســا یــن  تمر
سیدمهدی رحمتی البته استقبال 
پرشور هواداران قائمشهری را نیز 
به همراه داشــت. یکی از اتفاقات 
تمریــن دو روز گذشــته نســاجی، 
حضور آداما نیان مهاجم اهل مالی 
فصل گذشــته این تیــم در تمرین 
بــود. مهاجــم خارجــی نســاجی بــا 
وجود اینکه در لیســت خروج این 
تیم قرار گرفته اســت، اما با توجه 
به اینکه این فصل هم با نســاجی 
قــرارداد دارد حاضــر بــه فســخ 
قــرارداد با این تیم نشــد، بنابراین 
ایــن بازیکن فعلاً در تمرینات این 
تیــم شــرکت می کنــد تــا مدیــران 
نساجی درباره مهاجم خارجی خود 
تصمیم گیــری کنند. هــواداران 
نســبت بــه حضــور ایــن بازیکــن 
واکنــش منفــی نشــان دادنــد و 
از حضــور آدامــا نیــان در تمریــن 

استقبال نکردند.

قرارداد ۲ بازیکن 
 صنعت نفت

تمدید شد
مدیــران باشــگاه صنعــت نفــت 
آبــادان قــرارداد دو بازیکــن فصــل 
گذشته خود را تمدید کردند.  رضا 
امانی نــژاد هافبک فصل گذشــته 
تیــم فوتبــال صنعت نفــت کــه 
از 12 ســالگی فوتبــال خــود را از 
کادمــی ایــن تیــم شــروع کــرده  آ
اســت، قــراردادش را به مــدت دو 
فصــل دیگــر بــا باشــگاه صنعــت 
کرد. همچنیــن  تمدیــد  نفــت 
قــرارداد فیــاض میردورقی مدافع 
25 ســاله فصــل گذشــته صنعت 
نفت، توســط مدیران این باشگاه 

به مدت دو فصل تمدید شد.

رحمتی، کریم زاده 
را در اختیار مدیران 

نساجی گذاشت
بــا تصمیــم ســیدمهدی رحمتــی 
ســرمربی تیــم فوتبــال نســاجی 
مازنــدران، متیــن کریــم زاده در 
اختیــار باشــگاه قــرار گرفــت و 
مدیریــت نســاجی در مــورد ایــن 
بازیکن تصمیم خواهد گرفت. با 
توجــه بــه شــروع تمرینــات از روز 
گذشته و از آنجا که متین کریم زاده 
در موعد مقرر، خود را به سرمربی 
تیــم معرفــی نکــرده اســت، ایــن 
بازیکن از امروز در اختیار مدیریت 

باشگاه قرار گرفت.

احمد زنده روح، 
اولین خرید گل گهر

احمدرضا زنده روح که مهرماه 1۴۰۰ 
به عنــوان بازیکــن ســرباز از گل گهر 
ســیرجان جدا شــده و فجرسپاسی 
را انتخــاب کرده بود، دوباره با اتمام 
دوران ســربازی بــه تیم ســابق خود 
بازگشــت و قــرارداد جدیــدی بــه 
امضــا رســاند. این بازیکــن کــه در 
فصل 1۴۰۰-1۳۹۹ به عنوان بهترین 
پاســور لیــگ برتــر معرفــی شــد، در 
هفته هــای ابتدایــی لیگ بیســت و 
یکم شرایط سختی را به خاطر بحث 
سربازی تجربه کرد و در نهایت سر از 
فجرسپاسی شیراز درآورد ولی حالا 
دوباره به باشــگاه تحت قراردادش 
در ســیرجان بازگشت. باشــگاه 
گل گهر که پس از انتخاب مارینوس 
اوزونیدیــس به عنــوان ســرمربی 
هیــچ فعالیتــی در نقــل و انتقــالات 
تابستانی انجام نداده بود، نخستین 
ورودی خود را به  احمدرضا زنده روح 
اختصــاص داد و بــا ایــن هافبــک 
دفاعــی- میانــی که تبحــر خاصی در 
ضربــات ایســتگاهی و پنالتی دارد، 

دوباره به توافق رسید.
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ابراهیم شکوری :

قصد مربیگری ندارم

ابراهیم شکوری قائم مقام باشگاه پیکان درباره شروع تمرینات تیمش می گوید: 
»ما تمرینات مان را شــروع کردیم و با توجه به فرصت شــش، هفت هفته ای که 
تا مسابقات داریم فکر می کنم تا یکی دو روز آینده هم سرمربی مان را انتخاب 
خواهیم کرد. او در پاســخ به این ســؤال که امکان دارد تصمیم به ســرمربیگری 
بگیرد اینطور می گوید: »نه، امکان ندارد. شکوری در پایان در پاسخ به این سؤال 
که آیا قصد سرمربیگری در پیکان را دارد یا خیر گفت نه چنین تصمیمی ندارم.«

مسعود شجاعی

در سبد مس رفسنجان

ساکت الهامی برای تقویت خط هافبک مس رفسنجان دو بازیکن را مدنظر 
دارد. محمد خدابنده لو هافبک فصل گذشته گل گهر یکی از بازیکنان مورد 
نظــر الهامــی اســت و باشــگاه مــس با ایــن بازیکن وارد مذاکره شــده اســت. 
مســعود شــجاعی هم که ســابقه همکاری با الهامی را در تراکتور، نســاجی و 
هوادار داشته است، در لیست این مربی قرار دارد. شجاعی بازیکن نساجی 

اســت و برای جدایی باید رضایت این باشــگاه را جلب کند.

مهدی شیری

خداحافظی احساسی

در شب شلوغ دفتر محمدرضا زنوزی، مالک باشگاه تراکتور، چهار بازیکن جدید 
به باشــگاه تراکتور پیوســتند که یکی از آنها مهدی شــیری، مدافع فصل گذشته 
فولاد و ســتاره ســابق پرســپولیس بود .او با انتشــار یک متن کاملاً احساســی در 
اســتوری حســاب کاربری خود در اینســتاگرام، ضمن تشــکر از هواداران فولاد، 
از این باشــگاه و دوســتدارانش خداحافظی کرد: »خاک جنوب گیراســت. این را 

وقتی فهمیدم که می خواستم از اهواز زیبا و مردمان با فرهنگش دل بکنم.«

در آینه
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خیلی خوشحالم که 
در کنار این نفرات، 
رکورددار بیشترین 
بازی در فصل بیست 
و دوم هستم. 
همان طور که گفتید 
گلرها معمولاً شرایط 
متفاوتی دارند و کمتر 
تعویض می شوند. 
حقیقی یکی از 
بازیکنان باتجربه است 
و پورحمیدی بدون 
شک یکی از بهترین 
گلرهای فصل گذشته 
بود. خدا را شکر که 
آقای تارتار در همه 
بازی ها، من را به کار 
گرفتند و از این بابت 
خیلی خوشحالم

باشگاه استقلال خوزستان

اختلافی بین پورموسوی و مدیرعامل وجود ندارد
» آنها مرا نخواستند. واسطه گذاشتند که 
در جلســه شــرکت کنــم. بنــده بــه حرمت 
پیشکســوت صاحبنام فوتبال خوزســتان 
در آن جلســه حضور یافتم اما مدیرعامل 
بــدون اینکــه اجازه بدهد مــن حرفی بزنم 
خطــاب بــه پیشکســوت محتــرم و بنــده 
گفت باشــگاه شــرایط بــرای عقد قــرارداد 
تعییــن کــرده. ســرمربی باید تعهــد بدهد 
تــا پایــان نیــم فصــل اگــر موفق به کســب 
1۸ امتیاز نشــوید باشــگاه  این حق را دارد 
بدون پرداخت غرامت وی را اخراج نماید. 
بنده هیچ مشــکلی با شــروط ندارم و این 
مســأله شــاید در بیشــتر باشــگاه ها باشد 
اما موضوع شکل رفتار است. تغییر رفتار 
و موضع نســبت به فصل گذشــته که تیم 
در لیگ دسته اول بود و اکنون. اتفاقی که 

قطعــاً با تلاش بازیکنــان و تمامی اعضای 
تیم شکل گرفته است. در بخش دیگری 
از شــروط خودشــان گفتند ضمنــاً قرارداد 
یکســاله تنظیــم خواهــد شــد و فقــط 2۴ 
ســاعت زمــان داریــد جــواب ایــن شــرایط 
را رســماً اعــلام کنیــد. بنده هــم وقتی این 
حرف های مدیرعامل را شــنیدم جلســه را 
تــرک کــردم. مســلماً حرف زیاد اســت اما 
بــه وقتــش حرف هــای کاملــی در ایــن باره 
خواهیــم زد.« ایــن حرف هــای ســیروس 
پورموســوی قبــل از تمدیــد قــراردادش 
باعــث شــده بود تــا هیچ کس بــه اختلاف 
او بــا مســئولان باشــگاهش تردید نکند.

امــا ابراهیــم نصیری نیــا رئیــس هیــأت 
مدیره باشــگاه استقلال خوزستان درباره 
ادامــه همــکاری بــا پورموســوی پــس از 

اختلافــات بــه وجــود آمــده بیــن طرفیــن 
می گویــد: »مشــکل خاصی بیــن ما نبود و 
فقــط بحــث مالــی در میــان بود زیــرا آقای 
پورموســوی شــرایطی را مطــرح کــرده بود 
و مــا هــم شــرایطی داشــتیم ولــی نهایتــاً 
دو شــب پیــش بــه توافــق رســیدیم .اگــر 
نظــر مدیرعامــل باشــگاه ادامــه همکاری 
بــا آقــای پورموســوی نبــود مــا نیــز خــلاف 
نظــر او جلســه ای برای توافــق با این مربی 
برگــزار نمی کردیــم. جلســات متعــددی با 
حضــور اعضای هیأت مدیره و مدیرعامل 
باشــگاه و خــود پورموســوی برگــزار کــرده 
بودیــم. ادامه همــکاری اصرار مدیرعامل 
بــود و در واقــع مانــدن پورموســوی نظــر 
همــه اعضــای هیــأت مدیــره بــود.« او در 
پاســخ بــه ایــن ســؤال کــه آیــا هنــگام عقد 

قــرارداد بــا پورموســوی انتظــار کســب 
جایــگاه خاصــی را از او در لیــگ بیســت و 
ســوم داشــته اید اینطور می گوید: »هیأت 
مدیــره طبیعتــاً اهــداف و سیاســت کاری 
خــود را به ســرمربی منتقــل می کند که در 
همیــن راســتا سیاســت کاری بــرای آقــای 
پورموســوی تعیین شــده است. استقلال 
لیــگ برتــری بــوده و در آســیا نیــز حضــور 
داشــته و انتظــار از ایــن تیم بالا اســت. در 
واقــع نــام اســتقلال خوزســتان جایگاه آن 
را مشــخص می کنــد و طبیعتــاً ایــن فصل 
تلاش ما تنها ماندن در لیگ برتر نیســت 
و تلاشــی بیــش از ایــن داریــم. امیدواریم 
تیــم بــه صورتــی بســته شــود که در شــأن 
استان خوزستان، مردم آن و نام استقلال 

خوزســتان باشــد.«

فصلی که گذشت چطور بود؟ 
توانستید به اهداف تان برسید 

یا نه؟
فصلی که گذشــت، فصل نسبتاً بدی 
بــرای تیــم مــا نبــود. البتــه انتظــارات 
خودمــان بیشــتر بــود امــا بــا توجــه به 
اینکــه همــه تیم ها خیلی قــوی بودند 
و هیــچ تیمــی را نمی شــد از پیــش 
باختــه دانســت، نتایــج بــدی کســب 
نکردیــم و فصــل بــدی برایمــان نبــود 
چــون توانســتیم لیــگ را بــا رتبــه نهــم 
تمــام کنیــم. البتــه ســعی مان این بود 
کــه رتبــه بهتــری بــه دســت بیاوریــم و 
اگــر بدشــانس نبودیــم می توانســتیم 

در رده هــای بالاتــر هــم قــرار بگیریــم 
امــا این طــور نشــد. مــا در اوایل فصل 
مســاوی زیــاد داشــتیم اما رفتــه رفته 
شرایط بهتر شد و نتایج بهتری کسب 
کردیــم که در پایــان رتبه ای تک رقمی 

نصیــب تیم مــان شــد.
از عملکرد خودت در فصلی که 

گذشت راضی هستی؟
عملکــرد خــودم بد نبود. البتــه انتظار 
بیشــتری از خــودم داشــتم و دوســت 

داشــتم بهتــر کار کنم.
شما جزو ۵ بازیکن کل لیگ 

ایران هستی که در تمام بازی ها 
حضور داشتی و فقط ۴ بار 

تعویض شدی...
ایــن مســأله را نمی دانســتم امــا اول 
از همــه بایــد از کادرفنــی و شــخص 

آقــای تارتــار تشــکر کنــم کــه بــه مــن 
اعتماد کرد. بعد از آن هم اینکه حتماً 
عملکــردم راضی کننــده بــود کــه تمام 
بازی ها به من فرصت داد و توانســتم 

ایــن رکــورد را بزنــم.
به جز شما، علیرضا حقیقی، 
حسین پورحمیدی، دانیال 

اسماعیلی  فر و جفرسون 
توانستند در همه بازی های لیگ 
حضور داشته باشند که ۲ نفر آنها 

دروازه بان است...
خیلــی خوشــحالم کــه در کنــار ایــن 
نفــرات، رکــورددار بیشــترین بــازی 
در فصــل بیســت و دوم هســتم. 
همان طــور کــه گفتیــد گلرهــا معمولاً 
شرایط متفاوتی دارند و کمتر تعویض 
می شــوند. حقیقــی یکــی از بازیکنــان 

باتجربــه اســت و پورحمیــدی بــدون 
شــک یکــی از بهتریــن گلرهــای فصل 
گذشــته بــود. خــدا را شــکر کــه آقــای 
تارتــار در همــه بازی هــا، مــن را بــه 
کار گرفتنــد و از ایــن بابــت خیلــی 

لم. خوشــحا
در این ۳۰ بازی، ۲ گل زدی و 

یک پاس گل دادی که به عنوان 
مدافع، آمار بدی نیست.

یــک گل بــه گل گهــر ســیرجان زدم که 
۳ امتیــازی بــود. در آبــادان هــم یــک 
گل بــه تیــم خــوب صنعت نفــت زدم 
کــه باعــث شــد مســاوی شــویم و یک 
امتیــاز بــه دســت بیاوریــم. گل هایــم 
تأثیرگــذار بــود کــه خــودم از بابت این 
مســأله خیلــی خوشــحالم. در بــازی با 
پیــکان هــم یک پــاس گل دادم. البته 

در بــازی بــا آلومینیــوم هــم توانســتم 
یــک پــاس گل بدهم اما داور آن گل را 
قبــول نکرد. به هر حــال خودم انتظار 
داشــتم حداقــل در پــاس گل هــا بهتر 
عمل کنم که این طور نشــد اما ســعی 
می کنــم فصــل آینده عملکــرد بهتری 

داشــته باشم.
ظاهراً یک فصل دیگر هم با 

ذوب آهن قرارداد داری...
بلــه، یــک فصــل دیگــر قــرارداد دارم. 
بایــد ببینــم ســرمربی جدیــد روی من 
نظر دارد که بمانم و کارم را دنبال کنم 
یــا نــه. بــه هــر حال مــن تمام ســعی ام 
ایــن اســت که بهتریــن عملکــرد را در 
تیم هایــم داشــته باشــم و در پایــان 
هــم خــودم و هــم تیمــم از عملکــردم 

راضــی باشــیم.

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

فصــل بیســت و دوم بــا همــه فــراز و نشــیب هایش گذشــت. در ایــن فصــل اتفاقــات جالبــی رخ داد امــا برای خیلی ها جــذاب بود. یکی از ایــن اتفاقات، حضور ثابــت ۵ بازیکن از تیم های مختلــف در همه بازی های 
لیــگ برتــر بــود. همان طــور کــه انتظــار می رفــت ایــن بازیکنــان اکثراً دروازه بان یا مدافع هســتند که توانســتند بدون کارت قرمــز کار را دنبال کنند تا رکورددار شــوند. یکــی از این بازیکنان امیرحســین جدی مدافع 
جــوان ذوب آهــن اصفهــان اســت. بازیکنــی کــه در همــه بازی هــای فصــل بیســت و دوم بــرای سبزپوشــان بــه میــدان رفــت و ۲ گل زد و یک پــاس گل هم داد. جــدی ۲ اخطار هم گرفــت که اگر یــک کارت زرد دیگر 
نصیبــش می شــد، نامــش از ایــن لیســت بیــرون می آمــد امــا او بــا وجــود اینکــه بازیکــن جوانــی اســت، مثل یــک بازیکن باتجربــه عمل کرد تــا بتواند در همــه بازی ها حضور ثابت داشــته باشــد. امیرحســین جدی 

مدافــع ۲۴ ســاله ذوب آهــن دربــاره رکــوردی که زد و البته فصلی که پشــت ســر گذاشــت، صحبت هــای جالبی دارد.

 دوست داشتم دوست داشتم
پاس گل هایم بیشتر باشدپاس گل هایم بیشتر باشد

جدی: خوشحالم 
رکورددار شدم



شماره 
پیراهن

تعداد نام بازیکن
بازی

بازی 
ثابت

دقایق 
پاس گلبازی

اخراجاخطارگل

1
حسین پورحمیدی 
15010*30302700)آلومینیوم  اراک(

5
دانیال اسماعیلی فر

302123752520)پرسپولیس(

23
امیرحسین جدی 

302625612120)ذوب آهن(

28
جفرسون سیلوا 

302526012010)مس رفسنجان(

1
علیرضا حقیقی 

44030*30302700)نساجی(

علامت)*( نشان دهنده تعداد گل های دریافتی است.

90 دقیقه ای ها

مظفری زاده: 
فوتبال ایران یک 

قهرمانی به تراکتور 
بدهکار است

ســعید مظفــری زاده مدیر جدید تیم 
فوتبــال تراکتــور دربــاره حضورش در 
ســمت مدیــر تیم می گویــد: »من در 
ایــن مــدت دور از فوتبــال نبودم. این 
چند سال به عنوان کارشناس داوری 
و مشــاور عمرانــی در یکــی دو پــروژه 
شــرکت داشــتم. رشته تحصیلی من 
هم مدیریت اســت. تصمیم به ورود 
بــه فوتبال نداشــتم، ولی پیشــنهادی 
مطــرح شــد و در مــورد آن صحبــت 
کردیــم و تصمیــم گرفتــم به شــرطی 
که بتوانم به تراکتور کمک کنم به این 
باشگاه اضافه شوم. تراکتور یک تیم 
بزرگ و دوست داشــتنی بــا هواداران 
پرُشور و مالکی علاقه مند است. تیم 
ما بازیکنان خوبی هم دارد و به نظرم 
فوتبال ایران یک قهرمانی به تراکتور 
بدهــکار اســت. ان شــاءالله در ایــن 
فصــل بتوانیــم این مقام را به دســت 
بیاوریــم.« مظفــری زاده در واکنــش 
بــه هــواداران زیــاد تراکتــور اینطــور 
می گوید: »یکی از انگیزه های حضورم 
در تبریز هواداران بودند. من پیشنهاد 
دیگــری هــم از یــک تیم لیــگ برتری 
بــرای مدیریــت در باشــگاه داشــتم، 
اما یکی از عمده دلایلی که تراکتور را 
انتخاب کردم همین هواداران بودند. 
نگرش از ســمت مالکیت و مدیریت 
باشگاه به شکلی بود که بتوانیم یک 
کار خــوب را در تبریــز انجــام دهیم.« 
مظفــری زاده دربــاره نقــل و انتقالات 
تیمــش می گویــد: »یکــی دو بازیکــن 
دیگــر هــم مدنظر باشــگاه هســتند. 
بــا توجــه بــه نیازهایــی کــه ســرمربی 
تیــم داشــته، مدیرعامــل باشــگاه در 
تــلاش اســت تــا بــا یــک تیــم کامــل 
وارد مســابقات شــویم و از ایــن بابت 
مشــکلی وجــود نداشــته باشــد. این 
موضوعــات از طریق نصیرزاده و یک 
کارگروه پیگیری می شــود و هر زمانی 
مذاکرات نهایی شد، از طریق باشگاه 

اعلام می شود.«

 مذاکره تراکتور
 با شهباززاده

باشگاه تراکتور پس از جذب شجاع 
خلیــل زاده، ســعید آقایــی و مهــدی 
شیری حالا دنبال جذب چند بازیکن 
نــام آشــنای دیگــر اســت تــا پیــش 
از شــروع تمرینــات تــا حــد زیــادی 
شــاکله اصلــی سرخپوشــان تبریزی 
مشــخص شــود. در همیــن راســتا 
شــنیده می شــود سجاد شــهباززاده 
مهاجم فصل گذشــته اســتقلال که 
در لیســت مــازاد این تیم قــرار دارد، 
طــی روزهــای گذشــته مذاکراتی را با 
مدیــران تراکتــور انجــام داده اســت 
اما فعلاً طرفین بر ســر مسائل مالی 
با یکدیگر اختلاف دارند. قرار است 
در این زمینه مذاکرات جدیدی انجام 
شــود و در صورت توافق، شهباززاده 
دیگــر خریــد سرخپوشــان تبریــزی 
خواهــد بــود. بــه جــز ایــن بازیکــن، 
شایان مصلح و سیدمهدی حسینی 
نیز دیگر بازیکنانی هستند که مورد 
توجه باشــگاه تراکتــور قرار گرفتند و 

مذاکره با آنها در حال انجام است.

11

 zمصاحبه و خبر

 zواکنش

محمد ربیعی

سرمربی جدید ذوب آهن

باشــگاه ذوب آهــن، محمــد ربیعــی را بــه عنــوان ســرمربی تیم فوتبــال خود 
انتخاب کرد. ربیعی سابقه هدایت تیم های مس رفسنجان، بادران تهران 
و آلومینیوم اراک را در کارنامه خود دارد. پیش از این گزینه های دیگری از 
جمله قاســم حدادی فر و مهدی تارتار روی میز مدیران باشــگاه ذوب آهن 
قــرار داشــتند امــا مدیــران ایــن باشــگاه ســراغ گزینــه دیگری رفتنــد و پس 

از مذاکــرات نهایــی بــا ربیعی هدایت تیمشــان را به این مربی ســپردند.

محمد اخباری:

خیلی صبر کردم

محمدرضا اخباری که در مجموع و در دو مقطع زمانی حدود شــش ســال و نیم 
نگهبان چهارچوب دروازه تراکتوری ها بود، در نهایت از این تیم جدا شد. قرارداد 
این دروازه بان در پایان فصل گذشــته به اتمام رســید و در نهایت دو طرف برای 
ادامه  همکاری به توافق نرسیدند تا »حسین پورحمیدی« به عنوان اصلی ترین 
آلترناتیــو قارتــال، جانشــین وی شــود. او در واکنــش بــه ایــن اتفاق با انتشــار یک 

اســتوری در فضای مجازی نوشــت: »عجب...!!! خیلی صبر کردم، نذاشــتن«

اسماعیل شریفات

تمدید با آلومینیوم

اســماعیل شــریفات پــس از حضور در باشــگاه آلومینیــوم اراک، برای 
ادامــه همــکاری بــه توافــق رســید و قــرارداد جدیدی به امضا رســاند. 
ایــن بازیکــن کــه طــی ســه فصــل اخیــر در آلومینیــوم اراک حضــور 
داشــته و عملکــرد خوبــی ارائــه کــرده اســت، قــراردادش را بــا نظــر 
مثبــت ســیدمجتبی حســینی تمدیــد کــرد  تــا در فصــل آینــده هم در 

ایرالکــو  بمانــد.

در آینه لیگ
فوتبال ایران دوشنبه  5 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7336  

 پورحمیدی و حقیقی
تنها مردان همیشه حاضر لیگ 

بیست و دوم بودند

 کاملاً مشابه
به غایت متفاوت!

 

در لیــگ بیســت و دوم فقــط دو بازیکــن 
داشــتیم کــه در تمامــی 30 هفتــه ایــن 
مســابقات به مــدت 90 دقیقــه در زمیــن 
حاضــر بودنــد و بــه حداکثــر مــدت بــازی 
دســت یافتنــد. هــر دوی ایــن بازیکنــان 
نــادر، دروازه بــان بودنــد. یکــی از آنهــا 
حســین پورحمیــدی بــود کــه در نظــام 
کاری ســید مهدی رحمتــی در تیــم فوتبــال 
لومینیــوم اراک آنچنــان خــوب کار کــرد  آ
کــه ایــن ســرمربی کــه خــودش یکی از ســه 
دروازه بــان برتر ربع قــرن اخیر فوتبال ایران 
بــوده، نیــازی به اینکه حتی یک دقیقه به او 
اســتراحت بدهد و در جریان مسابقات وی 
را تعویض کند، ندید و در نتیجه پورحمیدی 
بدون احتســاب وقت های تلف شــده 2700 
دقیقــه در لیــگ فصــل گذشــته بــازی کــرد.

دیگر ســنگربانی که این کار را انجام داد، 
علیرضا حقیقی از نســاجی قائمشهر بود. 
او چــه در زمانی که این تیم مازنی توســط 
حمیــد مطهــری هدایــت می شــد و چــه 
وقتــی کــه وی رفــت و یــک مربــی ناموفق 
و درجــه چنــدم اســپانیایی جــای او را پــر 
کــرد، دروازه بــان اول انتخابی آبی پوشــان 
قائمشــهری تلقی می شــد و وی نیز مانند 

پورحمیــدی در تمامــی 2700 دقیقــه طی 
30 بــازی نســاجی درون دروازه ایســتاده 
بــود و از واپســین ســنگر تــک نماینــده 
مازنــدران در لیــگ برتر مراقبــت می کرد.

فقط زیر دست بیرانوند
با این حال وجوه تشــابه کار پورحمیدی 
و حقیقــی فقــط در زمینــه میــزان دقایق 
حضــور در میدان بود و حاصل کارشــان 
و بیلان هایی که برجای گذاشتند، زمین 
تــا آســمان تفــاوت داشــت. پورحمیدی 
در حفاظــت از دروازه آلومینیــوم آنقــدر 
موفــق بــود کــه در کل فصــل و طــی آن 
همــه حضــور طولانــی در میــدان فقــط 
15 گل خــورد کــه معــدل درخشــان نیــم 
گل خــورده در هــر میــدان را بــه دســت 
می دهــد. بواقــع فقــط علیرضــا بیرانوند 
که در دیدارهای پرسپولیس تنها 13 گل 
خورد و جایزه دســتکش طلایی فصل را 
بــرد، بالاتــر از پورحمیــدی قــرار گرفــت و 
البتــه در رده دوم مشــترک بایــد از مس 
رفســنجان دو دروازه بــان آنهــا و بویــژه 
حامــد لــک هم یــاد کرد آنها هــم تنها 15 

بــار دروازه شــان فــرو ریخت.

کدام تبانی؟!
علیرضــا حقیقــی در نقطــه مقابــل در 

30 بــازی نســاجی 44 بــار دروازه اش 
فــرو ریخــت و با اینکه گل های مســلم و 
فراوانــی را هــم دفــع کــرد و باعث نجات 
مــردان تیــم قائمشــهری در مــواردی 
متعــدد شــد، امــا وفــور گل هــای خورده 
وی نســاجی را تــا رده ســیزدهم جــدول 
تنــزل داد و اگــر نتایــج بســیار ضعیف تر 
نفــت مسجدســلیمان و مــس کرمــان 
در کار نبــود، چــه بســا نســاجی در لیــگ 
برتــر ماندنــی نمی شــد و مجبــور بــود 
بــه دســته ای پایین تــر کــوچ کنــد. بدتــر 
از همــه اینکــه در هفته هــای پایانــی 
لیــگ کــه نســاجی چنــد باخــت بــد و 
پــرگل را متحمــل شــد و بویــژه بعــد از 
پیروزی چهار گله پرســپولیس در زمینه 
نســاجی در روز آخر، هواداران ســپاهان 
و اســتقلال »حقیقــی« را بــه ســبب 
پیشــینه عضویتــش در پرســپولیس به 
گل خــوردن عمــدی بــه قصــد تثبیــت 
قهرمانــی ســرخ های تهرانــی نیــز متهــم 
کردنــد و ایــن در حالــی روی داد کــه 
حقیقــی در نیمه نهایــی جــام حذفــی در 
بــازی بــا اســتقلال هم چهــار گل خورد و 
اگــر در دیدار با پرســپولیس تبانی کرده 
بود، لابد به استقلال هم راه داده بود)!( 
کــه بــه جبــران ناکامــی اش در لیــگ، در 
جــام حذفــی اول شــود کــه البتــه نشــد!

پورحمیدی سرانجام تراکتوری شد
مجموعــه عوامــل فــوق ســبب شــده 
در ایــام »پیش فصــل« لیــگ بیســت و 
ســوم برخوردهایــی کامــلاً متفــاوت بــا 
پورحمیــدی و حقیقــی صــورت پذیــرد 
حــال آنکــه هر دو نفــر تنها مردان لیگ 
قبلــی بوده انــد کــه از ســر تــا تــه هــر 
بــازی در میــدان حضور داشــته و حتی 
یــک ثانیــه هــم از زمین بیــرون نمانده 
بودنــد. بــا اینکــه ســید مهدی رحمتــی 
آلومینیــوم را تــرک کــرده و ســرمربی 
یــن اســتقلال  نســاجی شــده امــا ا
تهــران اســت کــه در جســت و جوی 
یــک دروازه بــان تــازه و توانــا بــرای خود 
انگشــت روی نام پورحمیدی گذاشــته 
و جــواد نکونــام ســرمربی جدید آبی ها 
اصــرار بر جــذب وی دارد )البته نکونام 
بــه محمدرضــا اخبــاری و کریســتوفر 
کنت هم چشــم دارد(. از نحوه برخورد 
رحمتــی بــا حقیقــی اطــلاع دقیقــی در 
دســت نیســت امــا وی قطعــاً بــدش 
نمی آیــد کــه در صــورت عــدم تحقــق 
انتقــال پورحمیــدی بــه اســتقلال او را 
به قائمشــهر بیاورد و از وی در نســاجی 
هــم اســتفاده کنــد و در چنــان صورتی 
بعیــد اســت کــه در کــورس رقابــت 
احتمالی پورحمیدی و حقیقی، پســت 

دروازه بان ثابت و اصلی به پورحمیدی 
نرسد که از هر جهت و با هر دیدگاهی 
فصــل بســیار بهتــری را در قیــاس بــا 
حقیقــی در لیگ بیســت و دوم گذراند 
و حتــی بــه تیــم ملــی هم دعوت شــد و 
بــه جام کافا نیــز رفت. همه این گمانه 
زنــی  در حالــی شــکل می گرفــت که در 
نهایــت پورحمیــدی تراکتــوری شــد و  

رشــید هــم شــاگرد رحمتــی شــد.

3 بازیکن »30 مسابقه ای« دیگر
لیــگ بیســت و دوم ســه بازیکــن دیگــر 
هــم داشــت کــه در تمامــی 30 بــازی 
تیم شــان به میــدان آمدند امــا تعدادی 
از دیدارهای شــان در ترکیــب فیکــس 
نبــود و در شــماری از آنهــا فقــط در نیمه 
دوم و یا نیمه اول بازی کردند و تعویض 
شــدند و تعــداد بازی هــای 90 دقیقــه ای 
آنهــا اصــلاً بــه حــد و حــدود پورحمیــدی 
و حقیقــی نرســید. یکــی از آنهــا دانیــال 
اســماعیلی فر پیســتون راســت پرفراز و 
فــرود پرســپولیس بــود و دو نفــر دیگــر 
هــم امیرحســین جــدی از ذوب آهــن و 
جفرســون ســیلوا از مــس رفســنجان 
بودنــد. کار ایــن ســه نفــر هــم قطعــاً 
با ارزش بود. اما آنها کجا و دو دروازه بان 
مــورد بحــث و بویــژه پورحمیــدی کجــا؟

وصال روحانی
روزنامه نگار

لیگ بیست و دوم 
سه بازیکن دیگر 
هم داشت که در 

تمامی 30 بازی 
تیم شان به میدان 

آمدند اما تعدادی از 
دیدارهای شان در 

ترکیب فیکس نبود 
و در شماری از آنها 

فقط در نیمه دوم و یا 
نیمه اول بازی کردند 

و تعویض شدند و 
تعداد بازی های 90 

دقیقه ای آنها اصلاً به 
حد و حدود پورحمیدی 

و حقیقی نرسید

با منصوریان و نویدکیا مشورت کردم

طالب ریکانی: می خواستم از فوتبال خداحافظی کنم
طالــب ریکانــی کاپیتــان طلایی پوشــان 
آبــادان کــه پــس از پایــان لیــگ بیســت 
و دوم و در حاشــیه جشــن قهرمانــی 
استقلال خوزســتان در لیگ آزادگان، با 
صنعــت نفت آبــادان خداحافظی کرده 
بود، روز گذشــته برای ادامه همکاری با 
مســئولان این باشــگاه به توافق رســید 
و قــرارداد خــود را تمدیــد کــرد تــا فصــل 
آینــده نیــز در جمــع شــاگردان عبداللــه 
ویســی حضــور داشــته باشــد. او در این 
بــاره می گویــد: »من در مدرســه فوتبال 
همین جــا بــزرگ شــدم و هیــچ وقــت 
دوســت ندارم خانه خــودم را ترک کنم. 
همیشــه در هــر خانــواده  ای مشــکلاتی 

پیــش می آیــد اما مــن با بــزرگان فوتبال 
ایــران، علی آقا منصوریان و آقای محرم 
نویدکیــا صحبــت و مشــورت کــردم و 
هــر دو همیــن را بــه مــن گفتنــد. آقــای 
نویدکیــا هــم بــه مــن گفتند هیــچ وقت 
نبایــد خانــه خــودت را ترک کنــی و حتی 
اگــر اشــتباه هــم باشــد و تو حق داشــته 
باشــی، آدم هــای بــزرگ باید ببخشــند و 
همیشــه ســعی کن برای شــهرت بازی و 
تــلاش کنی؛ ایشــان برای مــن مثل الگو 
اســت و زمانــی کــه در ســپاهان بــا هــم 
بودیــم، چیزهــای زیــادی از ایشــان یــاد 
گرفتم و حالا هم این تصمیم را گرفتم. 
تــا زمانــی که باشــگاه و هــواداران به من 

نیاز داشــته باشــند، در آبادان می مانم، 
دلخوشــی مــردم آبــادان، همیــن تیــم 
اســت و هیــچ چیــز جــز فوتبــال ندارند؛ 
آنها اگر هزار مشکل هم داشته باشند، 
زمانــی کــه صنعــت نفــت پیــروز شــود، 
انــگار بهتریــن عیــدی را بــه آنهــا دادی و 
بهتریــن زندگــی را بــرای آنها ســاخته ای. 
ما اینجا هســتیم کــه بهترین اتفاقات را 
کنــار هــم رقم بزنیــم.« او دربــاره خطای 
عجیبــی کــه در بازی بــا ذوب آهن منجر 
بــه اخــراج او شــد این طــور می گویــد: 
»قبــل از بــازی همــه هــواداران آمــده 
بودنــد و بــه قدری شــلوغ شــده بــود که 
آدم دوســت داشــت فقــط بــازی کنــد و 

ببرد تا دل آنها را شــاد کند. ما در دقیقه 
3 گل زدیم و اصلاً فکرش را نمی کردیم 
کــه در دقیقــه 9 ایــن اتفاق بــرای من رخ 
بدهــد. اتفاق خیلــی عجیبی بود که من 
تا ســالیان ســال فراموش نمی کنم. من 
تصمیــم گرفتــه بــودم بعــد از آن بــازی 
اگــر خــدای نکــرده آن اتفاقــی کــه نباید 
می افتــاد، رخ مــی داد و صنعت نفت به 
لیگ یک ســقوط می کــرد، دیگر فوتبال 
بازی نکنم. خودم را اصلاً نمی بخشیدم 
و تصمیمــی جــدی گرفته بــودم اما خدا 
همیشــه کمــک می کنــد. من بعــد از آن 
اتفــاق تــا ســاعت 3-2 در خانــه لبــاس 
بــازی تنــم بــود و بــاورم نمی شــد ایــن 

اتفــاق افتــاده اســت امــا بــاز هم خــدا را 
شــکر بچه ها زحمت کشــیدند و مردم، 
هواداران و مسئولان حمایت کردند. باز 
هــم می گویــم اگر از ابتــدای فصل همه 
به این شــکل باشــیم، شــک نکنید این 
تیــم جــزو 6-5 تیــم بالای جدول اســت. 
من هیچ وقت بدی تیمم را نمی خواهم 
و آن اتفــاق بــرای من خیلی ســخت بود. 
مــن در راهــرو راه می رفتــم و فقــط دعــا 
می کــردم. وقتــی می دیــدم بچه هــا بــا 
تمام وجود می دوند و خســته شــده اند، 
برایم ســخت بود. خیلی فشــار روی من 
بــود. هیــچ کــس نمی توانــد آن لحظه را 
تصــور کند اما به هــر حال اتفاق افتاد.«



 zگفت وگو 
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سیدجلال: سقف 
قرارداد الکی است!

ســیدجلال حســینی در خصوص 
تغییــر شــرایط از بازیکنــی بــه 
مربیگــری گفــت: همــه کارهــا 
سخت است. در فوتبال مربیگری، 
بازیگــری و مدیریت همه ســخت 
هســتند. مــن در دوران بازیگــری 
تمرکــزم روی فوتبــال بــود و الان 
هــم اگــر مربیگــری را شــروع کنــم 
تمــام تمرکزم را می گــذارم تا کار را 

درست انجام دهم.
مربی پرسپولیس در مورد اینکه با 
 B وجود دریافت مدرک مربیگری
همچنان نمی توانید روی نیمکت 
تیــم بنشــینید، گفــت: بلــه قانون 
اســت و مــن هم در کنــار کادرفنی 
چیزهای بیشــتری یــاد می گیرم تا 

زمانی که مدرک A را بگیرم.
حســینی در پاســخ بــه این ســؤال 
کــه آیــا همچنــان بــا پرســپولیس 
ادامه خواهید داد و گفته می شود 
شــاید بــه ملوان بــرود، گفت: یک 
ســال دیگــر قــرارداد دارم و کنــار 
پرســپولیس هســتم و امیــدوارم 

بتوانم کمک کنم.
وی در مــورد شــرایط فصــل بعــد 
گفت: ســال گذشــته هــم در لیگ 
برتــر و هــم جــام حذفــی قهرمــان 
شــدیم و امسال سخت تر خواهد 
بــود و خــود گل محمــدی هــم 
می دانــد و امیــدوارم امکاناتــی که 
او می خواهــد را باشــگاه برایــش 
فراهم کند. ســال گذشته از لحاظ 

زمین و ... مشکل داشتیم.
کاپیتان سابق پرسپولیس در مورد 
اینکه با سقف قرارداد کار تیم های 
ایرانی در آســیا ســخت می شود یا 
خیــر، گفت: بحث ســقف قرارداد 

و این موارد به نظرم الکی است!

 

خبیری: بیرانوند 
فرزند پرسپولیس 

است
حسین خبیری در خصوص جلسه 
روز شــنبه گل محمــدی و درویش 
گفــت: هیــأت مدیــره بــه درویش 
اختیــار تــام داده اســت و از ایــن 
موضــوع هــم حمایــت می کنیــم، 
چــرا کــه لیســت تیــم را بــا یحیــی 
گل محمــدی کــه ســرمربی تیــم 
پرســپولیس اســت بــدون هیاهــو 
و بــه دور از حاشــیه پیــش می برد. 
هم درویش کار خود را بلد است و 
گل محمــدی بــا آرامش این بخش 
را مدیریــت می کنــد و با هم پیش 
می برنــد. ســرمربی طبــق لیســتی 
کــه به باشــگاه داده هیــأت مدیره 
به درویش اختیار تام داده اســت 
تــا او بــرای جذب بازیکنان مد نظر 
یحیــی و تمدید بــا بازیکنان اقدام 
کند تا اتفاق های خوبی رخ بدهد.

وی در پاســخ بــه اختلافــات و 
نوتیس هــای علیرضــا بیرانوند به 
باشــگاه پرســپولیس گفــت: مــن 
سال هاســت در فوتبال هســتم و 
همیشــه فراینــد نقــل و انتقالات 
پرتنــش بــوده اســت و هــواداران 
هــم در این خصوص نگرانی های 
خود را به باشگاه منتقل می کنند. 
البته حق هم دارند و نگران آینده 
تیم خود هستند. این حساسیت 
و نگرانــی بــرای هــواداران بــه حق 
اســت امــا ایــن تنش هــا در نقل و 
انتقــالات طبیعی اســت. بیرانوند 
هــم فرزنــد پرســپولیس و افتخار 
همــه مــا اســت. در خیلــی از 
مواقــع هــم دیدید بــرای تیم ملی 
جانفشــانی کرده و در حال حاضر 
هــم بــا توجــه بــه مصدومیتی که 
داشــت فک خود را جراحی کرده 
اســت. اخبــاری کــه در رســانه ها 
یــم  نمی گو ند  می شــو منتشــر 
اشــتباه اســت اما قطعاً حفظ تیم 

فعلی مهم ترین چیز است.
خبیــری در پاســخ بــه ایــن ســؤال 
کــه پرســپولیس بــه قانون ســقف 
قراردادها پایبند خواهد بود یا خیر 
گفــت: ضمن احترام تمام و کمال 
بــه قوانیــن بــرای مــا اتفاقــی مهــم 
اســت که منافع تیم پرســپولیس 
در آن محقــق شــود. موفقیــت 
پرسپولیس و خوشحالی هواداران 

برای ما حائز اهمیت است.

 zنقل قول

یحیی گل محمدی

تمجید از مربیان ایرانی

یحیی گل محمدی در حاشیه مراسم اختتامیه کلاس مربیگری گفت: به جرأت می توانم 
بگویم اگر به آنها میدان داده شــود می توانند در ســطح بالای آســیا هم خیلی راحت کار 
کنند. خیلی از مربیان ایرانی هستند که واقعاً تاکتیک های منحصر به فردی دارند و بازی 
کردن مقابل آنها واقعاً ســخت اســت. امروز شــاهد حضور نسل جوانی از مربیان بودیم. 
آینده خوبی را برای این مربیان و این نســل متصور هســتم. اگر امکانات خوبی برایشان 
فراهم شود مطمئناً می توانند نتایج خوبی بگیرند. فوتبال خوبی را از مربیان ایرانی دیدیم.

علیرضا بیرانوند

تقدیر از مردمی که نگرانش بودند

بعد از جراحی و مرخص شدن از بیمارستان در استوری اینستاگرامش با تشکر 
ویژه از مردمی که برایش سنگ تمام گذاشتند نوشت: سپاسگزار همه عزیزانی 
هســتم کــه پیگیــر حــال مــن بودنــد. خدا را شــکر جراحی مــن با موفقیــت انجام 
شد. در حال حاضر حالم خوب است. امیدوارم بتوانم این لطف بزرگ را جبران 
کنــم. گفتــه می شــود او حــدود 20 تا 25 روز باید اســتراحت مطلق داشــته باشــد 

و بعــد از آن تــازه تمرینات انفــرادی اش را آغاز خواهد کرد.

محمدحسین کنعانی زادگان

جای کدام بازیکن می آید؟

بــا رفتــن شــجاع خلیــل زاده بــه تراکتور حــالا بحث حضــور این مدافــع ملی پوش 
در پرســپولیس جدی تر هم شــده اســت و گفته می شود شــاید اولین خرید مهم 
ســرخ ها باشــد. کنعانــی کــه بعــد از قهرمانی در لیگ بیســتم از پرســپولیس جدا 
شــد، بعــد از دو فصــل بــازی در قطــر و پولــی که بــه جیب زد حالا دنبال بازگشــت 
اســت امــا ســؤال مهم اینجاســت که جای کــدام بازیکن؟ او جــای پورعلی گنجی 

را خواهــد گرفــت یــا گولســیانی؟ یا اصلاً ممکن اســت در حضور آنهــا برگردد؟

داداش زاده: ناچار بودم از پرسپولیس جدا شوم

یحیی یک قهرمانی در آسیا به هواداران پرسپولیس بدهکار است

ســبق  ا فبــک  ها ده  داش زا ا د د  بهــزا
پرســپولیس و تیــم ملــی در رابطــه با دلایل 
جدایــی اش از پرســپولیس و در نهایــت 
حضــورش در اســتقلال حــرف می زنــد 
و قاطعانــه از ایــن می گویــد کــه بــا وجــود 
حضور مقطعی در استقلال همه هواداران 
پرســپولیس او را پرسپولیســی می داننــد. 
داداش زاده در رابطــه بــا شــرایط فعلــی 
پرسپولیس و شرایط موفقیتش برای آینده 
هــم حرف هــای جالبــی می زنــد و در ایــن 
رابطــه همه چیز را منوط به مســائل مالی و 
تزریق پول به باشگاه پرسپولیس می داند.

 یحیی گفته هواداران خبرهای 
خوبی می شنوند، در این ارتباط چه 

نقدی دارید؟
مــا هــم از دور شــاهد قضایــا هســتیم 
امــا حتمــاً ســرمربی و مســئولان تیــم 
دنبــال کار تیم به بهترین شــکل ممکن 

خواهنــد بــود و در این رابطه باید بگویم 
اگــر پــول باشــد کــه حتمــاً هــم هســت 
همه خواســته هــواداران فراهم خواهد 
شــد. تــا حــالا هــم کــه همــه چیــز در 
پرســپولیس آرام بــوده بــه همیــن دلیل 
معتقــدم بــاز هــم می تــوان در آرامــش 
همــه چیــز را بخوبــی پیــش بــرد و بــه 

خواســته های مهــم رســید.
 خبرهایی در رابطه با پیوستن چند 

بازیکن مهم و تأثیر گذار پرسپولیس 
به دیگر تیم های مدعی شنیده 

می شود، این مسائل برای یحیی 
نگران کننده نیست؟

شــرایط پرســپولیس در چنــد ســال اخیــر 
ایده آل بوده اســت و حتماً همه بازیکنان 
دوســت دارنــد در چنین تیمــی بمانند به 
همیــن دلیل فکر می کنــم همه بازیکنان 
فعلــی تیــم پرســپولیس در ایــن تیــم 
می ماننــد چــون تیم دیگری حــال و هوای 
پرســپولیس چند سال اخیر را ندارد البته 
در این راستا حتماً باشگاه هم باید سعی 

کنــد که خواســته های بازیکنان را برآورده 
ســازد که حتماً این گونه هم خواهد شــد.

 نگه داشتن بعضی از بازیکن ها 
مانند پریرا به ضرر پرسپولیس 

تمام نخواهد شد؟
به هر حال حفظ هر بازیکنی به سیاست 
باشگاه و سرمربی آن تیم بستگی خواهد 
داشــت و اگــر بازیکنــی می ماند هم حتماً 

جزو سیاست باشگاه خواهد بود.
 اما به نظر می رسد در زمینه مسائل 

مالی مشکلاتی وجود دارد؟
پــول هســت از همیــن رو اســت کــه 
می گویــم اگــر بــه فکر خودشــان نباشــند 
پول هم حتماً بدرســتی بین همه اعضای 

تیــم و باشــگاه تزریــق خواهــد داشــت.
 در رابطه با قهرمانی در آسیا واقعاً 

می توان به یحیی امیدوار بود؟
یحیــی در ایــران بــه واســطه قهرمانــی 
در جام هــای داخلــی دیــن اش را بــه 
پرسپولیس ادا کرده اما در این مسأله که 
پرســپولیس قهرمان آســیا نشــده ایشــان 

یــک بدهی به پرســپولیس دارد به همین 
دلیــل بایــد این بدهی اش را با قهرمانی در 
آســیا با هواداران پرســپولیس صاف کند.

 یکی از پیشکسوتان پرسپولیس 
گفته که اگر زمان به عقب باز 

می گشت هیچ وقت به تیم رقیب 
نمی رفت، در این رابطه که برای شما 
هم اتفاق افتاده چه صحبتی دارید؟

به خاطر ســربازی به ناچار از پرسپولیس 
جدا شــدم و بعد از ســربازی هم شــرایط 
بــرای مــن مهیــا نشــد کــه برگــردم بــه 
همیــن دلیــل بــه ذوب آهــن رفتــم و بعــد 
از حضــور در چنــد تیــم دیگــر و بــازی در 
اســتقلال در یونــان هــم بازی کردم. همه 
هــواداران پرســپولیس هــم می داننــد 
کــه مــن پرسپولیســی هســتم و چنــد 
ســال در تیم هــای دیگــر بــازی کــردم و از 
پرســپولیس بــه اســتقلال نرفتــم و الان 
هــم بــا تیــم پیشکســوتان پرســپولیس 
تمریــن می کنــم چــون بــه تیمــم عــرق و 

تعصــب دارم.

مسعود قراگزلو
خبرنگار

ناصر قراگزلو
خبرنگار

ضیا عربشــاهی هافبک اسبق تیم ملی 
و پرسپولیس معتقد است که بازیکنان 
به دلیل داشتن هواداران فراوان باید از 
همین شروع تمرینات عزمشان را برای 
قهرمانی جزم کرده و هم قسم شوند که 

تیمی نتواند مقابل آنها بایستد.
 در رابطه با شروع تمرینات 

پرسپولیس که از دهم تیرماه آغاز 
خواهد شد چه صحبتی دارید؟

پرســپولیس ســال قبــل قهرمــان شــد و 
ســه گانه زد از ایــن رو چنیــن تیمــی کــه 
چهل میلیون هوادار دارد باید از ابتدای 
تمریناتش بسیار پرقدرت ظاهر شود و 
بازیکنانش با یکدیگر هم قســم شــوند 
کــه بــرای قهرمانی و موفقیت تیمشــان 
همــه کار خواهنــد کــرد و از ابتــدا بــه 
گونــه ای بســیار پرقدرت اســتارت بزنند 
و ماننــد فصــل قبــل پرنوســان ظاهــر 
نشــوند چــون همــه می دانیــم که ســال 
قبــل برتــری امتیازی مــان را در مقطعی 
از دســت دادیــم و چنــد امتیــاز هــم از 
ســپاهان عقــب افتادیــم ضمــن اینکــه 
بعضــی از اشــتباهات فصــل قبــل نظیر 
جــذب دیاباتــه و پریــرا و هنانــوف نبایــد 
تکــرار شــود. بازیکنانی کــه در حد لیگ 
یک ما هم نیستند. آقای درویش مدیر 
بســیار خوبی هســتند و زحمات زیادی 
هــم بــرای تیم کشــیدند اما مشــکلاتی 
هســت کــه نبایــد تکرار شــود تــا تیم در 
مســیرموفقی که پیــش گرفته با قدرت 

جلو برود و موفق شود.
 منظورتان استفاده از چه بازیکنانی 

به جای بازیکنان فعلی است؟
بازیکنــان خارجــی کــه از آنهــا نــام بــردم 
اصــلاً در حــد پرســپولیس نیســتند بــه 

همیــن دلیــل از مدیــر تیــم کــه مدیــر 
خــوب و کاربلــدی اســت و در مدتــی که 
در پرســپولیس هــم بــوده و انصافــاً هم 
خــوب کار کــرده می خواهــم کــه نبایــد 
زیــر بار جذب چنین بازیکنانی برود چه 
بسا که ما در همین تیم امید و جوانان 
خودمان بازیکنانی به مراتب بهتر نظیر 
اسدبیگی و عمری را در اختیار داریم که 
بازیکنان جوان و بســیار خوبی هســتند 
ضمن اینکه در تیم جوانان پرسپولیس 
هــم بازیکنی مانند حاجــی زاده را داریم 
که عضو تیم ملی جوانان هم هست که 
اگر ســرمربی پرســپولیس بــه او اعتماد 
کند حتماً جواب مثبتی خواهد گرفت. 
درویش مدیر خوبی است و من 40 سال 
است که او را می شناسم به همین دلیل 
از ایشــان می خواهــم کــه اجــازه ندهند 
یکســری از کســانی کــه دنبــال منافــع 
خودشــان هســتند به باشــگاه و ایشان 

نزدیک شوند.
 صحبت جذب مجدد رضا اسدی 

به پرسپولیس است. در این رابطه 
چه نقدی دارید؟

رضا اسدی بازیکن خیلی خوبی بود اما 
ما چرا باید این بازیکن که در تیم تراکتور 
از پست هافبک به پست مهاجم رفت 
و فصل قبل یکی از بهترین گلزنان لیگ 
ما شــد را از دســت بدهیم و حالا مجدد 
دنبــال جذبش باشــیم. اســدی بازیکن 
خوبی است که باید از او به نحو احسن 
اســتفاده می شــد. در این بیــن نکته ای 
کــه وجــود دارد بــه این باز می گــردد که 
95 درصد بازیکنان فوتبال ما تک پستی 
هســتند. این مسأله به شعور و توانایی 
مربی مــان بــاز می گــردد کــه چطــور از 
آن بازیکــن در پســت های دیگــر جدا از 
پســت تخصصــی اش اســتفاده کند. از 
ســوی دیگر در خصوص بازیکن جوان 

هم حرف زدم در حالی که بازیکن جوان 
نیاز به اعتماد کردن و خوب بازی گرفتن 
دارد و بــا یــک بــازی نمی شــود بازیکــن 
جــوان را قضــاوت کرد. مثــلاً اگر در یک 
بــازی جــواب نــداد او را کنــار گذاشــت و 
حداقل به دو سه بازی نیاز دارد تا بتوان 
در مورد او نظر داد. اگر هم قرار است ما 
بازیکــن خارجی بیاوریم باید بازیکنی را 
به خدمت بگیریم که بتواند به فوتبال ما 
کمــک کند. در همین رابطه می خواهم 
از لژیونرهایمــان صحبت کنم چه بســا 
کــه این بازیکنان با توانایی هایشــان در 
لیگ هــای مطــرح بــازی می کنند ضمن 
اینکه فوتبال کشورها هم به هم نزدیک 

شده است.
 در رابطه با جذب بازیکنان جدید 

چه صحبتی دارید؟
مــا بــه بازیکنــی ماننــد هافبــک میانــی 
خارجــی تراکتــور نیــاز داریــم کــه کارآیی 
خوبی داشــت. در ایــن زمینه البته باید 
بگویــم زمانــی که ســروش آماده باشــد 
یکی از بهترین هاست اما در پرسپولیس 
و برای موفقیت در آسیا نیاز داریم که در 
هر پست دو بازیکن خیلی خوب داشته 
باشــیم. از ایــن رو یک دفــاع چپ خوب 
و رونــده هــم نیاز داریم چون با داشــتن 
بازیکنــان خوب در دفاع راســت و چپ 
می تــوان خیلــی خــوب در زمــان حملــه 

برتری نفری داشت.
 برای موفقیت پرسپولیس در آسیا 

چقدر خوشبین هستید؟
بــه نظــرم امســال همه خبرهــا در غرب 
آسیاســت و یــک تیــم هم از غرب آســیا 
قهرمان خواهد شد چون همه بازیکنان 
بزرگ جذب این بخش از آسیا شده اند 
از همیــن رو مــا از الان باید طوری عمل 
کنیم و بازیکن بگیریم که برای قهرمانی 
حــرف بــرای گفتــن داشــته باشــیم. در 

ایــن بیــن جــدا از بازیکنانــی کــه گفتــم 
پرســپولیس بایــد یــک بازیکــن دیگــر 
بگیــرد. مــا بایــد یــک مهاجــم خارجــی 
ششــدانگ هــم بگیریــم تــا بــا اتــکا بــه 
موجودی مــان بتوانیــم مقابــل تیم های 

بزرگ حرف برای گفتن داشته باشیم.
 در رابطه با قیاس هایی که بین تیم 

فعلی پرسپولیس و تیم دهه 60 
انجام می شود چه صحبتی دارید؟

قبــلاً مــا در فوتبــال ایران و پرســپولیس 
ســتاره های زیــادی داشــتیم بــه همین 
دلیــل هــم پرســپولیس توانســت در 
باشــگاه های تهــران قهرمانی هــای 
متعــددی بــه دســت آورد. نمونــه اش 
5 قهرمانــی متوالــی پرســپولیس در 
باشگاه های تهران. ضمن اینکه از لیگ 
فعلــی کیفیــت فنی بــه مراتــب بالاتری 
داشــت شــد. جــدا از آن موفقیت هــای 
دیگــری را هــم کســب کردیــم امــا الان 
مــا در لیگ مــان خیلــی کــم بازیکــن از 
تهــران می بینیــم در حالــی کــه آن زمان 
فوتبــال باشــگاه های تهران پر از ســتاره 
بود. ســتاره هایی که بســیاری از آنها در 
ســطح تیم ملی هم بارها درخشــیدند. 
الان ایــن مســأله البتــه در ســطح دنیــا 
هــم وجــود دارد بــه همین دلیل اســت 
که دیگر در ایتالیا و آلمان و کشــورهای 
صاحــب فوتبال ســتاره ای نمی بینیم از 
ایــن رو اســت کــه بازیکنــی ماننــد بنزما 
که 35 ســال دارد در ســن 34 ســالگی 
مــرد ســال فوتبــال جهان می شــود. چه 
بسا که به همین دلیل است در فوتبال 
دنیا هم ما دیگر ستاره ای نمی بینیم. ما 
در آزادی می توانیــم اگــر خــوب یارگیری 
کنیــم حتی مقابل تیم های پر از ســتاره 
هم موفق شــویم و ان شــاءالله در آســیا 
هــم بزرگــی پرســپولیس را بــه رخ بقیــه 

تیم ها بکشیم.

عربشاهی: چرا باید اسدی را از دست بدهیم که دوباره دنبالش برویم ؟

 از درویش می خواهم
با هنانوف و پریرا تمدید نکند



 zگزارش

برخی گمانه زنی ها 
حکایت از این دارد 

که اسدی به استقلال 
نمی رود و اولویتش 

پرسپولیس است اما 
برخی گمانه زنی ها 

می گوید او هرگز به 
پرسپولیس نخواهد 

رفت و شاید راهی 
سپاهان یا استقلال 

شود. در عین حال 
همچنان بحث 

استفاده از اسدی در 
منطقه درست برای 

پرسپولیس هم 
وجود دارد و بعید 

است یحیی هم مثل 
خمس و قلعه نویی 

دوست داشته باشد 
از این هافبک در 

نقش مهاجم نوک 
استفاده کند

موافقت مربیان 
خارجی با قرارداد ریالی

باشــگاه پرســپولیس بــه دســتیاران 
خارجــی اعلام کرده کــه باید قرارداد 
ریالــی امضــا کننــد کــه بــا مخالفــت 
آنهــا روبــه رو شــد. بعد از آن باشــگاه 
پرسپولیس پیشنهاد امضای قرارداد 
بــا درهــم امــارات را داده امــا ننــکا و 
لوســادا بــه دنبال این هســتند که با 
ریــال قطــر قــرارداد ببندنــد .باتوجه 
بــه اینکه این مربیان در کشــور قطر 
حســاب دارنــد و باتوجــه بــه اینکــه 
نــرخ تبدیــل دلار به ریــال قطر تغییر 
نمی کند، درخواست قرارداد با ریال 
قطــر را داشــته اند .بــا وجــود اینکــه 
یحیی گل محمدی از مربیان خارجی 
خود خواسته به تهران بیایند اما قرار 
بر این شده ابتدا تکلیف قرارداد این 
مربیان مشــخص شــود و بعــد از آن 
آنهــا بــه تهــران بیاینــد .البته بــه نظر 
نمی رســد کــه مشــکلی از ایــن بابت 
وجــود داشــته باشــد و ایــن مربیــان 
بزودی بعد از تمدید قرارداد به تهران 

سفر خواهند کرد.

تکذیب بازگشت 
لوکادیا

تی  یعا شــا پیــش  هفتــه  و  د ز  ا
دربــاره بازگشــت یورگــن لوکادیــا بــه 
پرســپولیس شــنیده می شــود، در 
حالــی که باشــگاه پرســپولیس علیه 
ایــن بازیکن شــکایت کرده و منتظر 
صــدور رأی کمیتــه انضباطــی فیفــا 
است. در واکنش به شایعه بازگشت 
لوکادیــا، امیرعلــی حســینی مدیــر 
روابط بین الملل باشگاه پرسپولیس 
گفتــه ایــن بازیکــن در حــال حاضــر 
تحت قرارداد باشــگاه چینی است و 
اگر بخواهد به تیم دیگری برود و این 
موضوع را اقاله نکرده باشد، عواقب 
سخت و سنگینی در انتظار او و تیم 
جدیــدش خواهــد بــود. حســینی بــا 
اشاره به این موضوع که فعلاً پرونده 
خارجــی مفتــوح جدیــدی پیگیــری 
نمی شــود در مــورد پرونــده یورگــن 
لوکادیا مهاجم هلندی پرســپولیس 
گفــت: پرونــده لوکادیــا در مرحلــه 
تبــادل لوایــح اســت و موضــوع ایــن 

پرونده را پیگیری می کنیم.

ثبت نام نهایی 
در لیگ قهرمانان 

انجام شده
با اعلام مدیر روابط بین الملل باشگاه 
پرســپولیس فایــل اســامی تیم های 
ایرانی حاضر در لیگ قهرمانان آسیا 
از طریق فدراسیون فوتبال به باشگاه 
ارســال شــده کــه خوشــبختانه نــام 
پرســپولیس در لیســت ۶ تیم ایرانی 
حاضر فصل جدید لیگ قهرمانان به 
چشم می خورد. این فایل در سایت 
رســمی کنفدراســیون فوتبــال آســیا 
هــم قابــل رصــد اســت .حســینی در 
مورد برخی شایعات در زمینه وجود 
مشــکل در بازگشــت پرسپولیس به 
آسیا هم گفت: فایل مذکور از طریق 
فدراســیون و بــه صــورت رســمی بــه 
مــا ارائه شــده و حضور پرســپولیس 
در لیــگ قهرمانــان آســیا صد درصد 
اســت و شــایعاتی کــه در ایــن زمینه 
بــه گــوش می رســد، صحــت نــدارد. 
در حــال حاضــر دو مرحله از ثبت نام 

نهایی هم انجام شده است. 

یحیی مدرک 
سیدجلال را داد

 B اختتامیــه مربیگــری فوتبــال درجه
آســیا و دوره مربیگــری فوتســال ســه 
آسیا )ویژه بانوان( با حضور مسئولان 
فدراسیون فوتبال و یحیی گل محمدی 
صبــح دیــروز در هتل المپیــک برگزار 
شد که یحیی گل محمدی هم در این 
مراســم به عنــوان میهمان حاضر بود 
و مورد استقبال حاضران قرار گرفت. 
سیدجلال حسینی و حسین ماهینی 
دو نفــر از مربیانــی بودنــد کــه مــدرک 
مربیگری شان را دیروز گرفتند. جالب 
اینکه یحیی مدرک سیدجلال را به او 
داد، در حالی که حســینی مثل فصل 
قبل قرار است همکارش در کادر فنی 

پرسپولیس باشد.

 zخبر
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افشین پیروانی

نظر درویش تغییر کرد؟

با وجود انتشــار اخباری درباره گزینه های جانشــینی افشــین پیروانی در ســمت 
مدیریت تیم پرســپولیس دیروز شــنیده شــد درویش پس از جلسه با یحیی گل 
محمدی و همچنین درخواست پیشکسوتان باشگاه نظر خود را درباره پیروانی 
تغییــر داد تــا او بــرای فصــل آینــده هم مدیریت تیــم را بر عهــده بگیرد.بنا به این 
خبر جدایی پیروانی از پرســپولیس منتفی شــد تا او ظهر ســه شــنبه با حضور در 

ســاختمان باشــگاه برای یک فصل دیگر قرارداد ببندد.

محمد انصاری

جانشین پیروانی یا محمدی؟

بعد از جدی شدن جدایی افشین پیروانی از پرسپولیس ر روزهای اخیر محمد انصاری 
به عنوان گزینه اصلی پرسپولیسی ها مذاکرات خوبی را با مدیران این باشگاه انجام 
داده و چنانچه توافق نهایی حاصل شود، او در فصل جدید به عنوان سرپرست روی 
نیمکت پرسپولیس خواهد نشست.برخی منابع خبری هم معتقدند شاید انصاری 
جانشین محمدی به عنوان مدیر اجرایی باشگاه شود.انصاری ر حالی گزینه مدیریت 
تیم پرسپولیس شده که به عنوان فردی آرام کار سختی در این سمت خواهد داشت.

شیخ دیاباته

شش گل در بازی دوستانه

 در یــک دیــدار نمادیــن و دوســتانه موفق شــد در تیــم منتخب بازیکنــان آفریقا 
مقابل تیم منتخب وین در جریان مســابقه گالا Caritati'foot شــش گل به 
ثمر برســاند. »ســتارگان سیاه« در نهایت با نتیجه  ۱۱ - صفر پیروز شدند.دیاباته 
بعــد از ایــن بازی گفت: حضــور در بوردو بهترین روزهای دوران حرفه ای من بود. 
خانواده من هنوز آنجا زندگی می کنند و من یک خانه در بوردو دارم و بوردو شهر 
و باشگاه مورد علاقه من است. خیلی خوشحالم که خیلی از دوستانم را دیدم.

نگرانی بزرگ یحیی بجاست

تیمی که ناقص شروع می کند
بــا اعلام یحیی گل محمدی پرســپولیس از 
چهارشــنبه هفتم تیرماه تمریناتش را آغاز 
خواهــد کــرد و چنانچه این زمــان دوباره به 
تعویــق نیفتــد فقــط دو روز دیگــر تا شــروع 
تمرینات پیش فصل قهرمان فوتبال ایران 
باقــی مانده اســت. یحیی همــان روز اعلام 
کرد احتمالاً امروز و فردا )شنبه و یکشنبه( 
اخبــار خوبــی دربــاره بازیکنــان تمدیــدی 
و خریدهــای جدیــد شــنیده می شــود امــا 

این گونه نشــد.
ایــن مســأله بــا در نظــر گرفتــن اینکــه 
ســپاهان تاکنــون دو بازیکــن جــذب کرده، 
تراکتــور در یــک روز موفــق بــه جــذب 4 
مهــره جدیــد شــده و اســتقلال دیــروز با دو 
بازیکــن توافق کرده و احتمالاً دو نفر دیگر 

را هــم جــذب خواهــد کــرد نگرانی هایــی 
را بــرای هــواداران پرســپولیس بــه وجــود 

آورده اســت.
در عیــن حــال بیانیــه آخــر هفتــه قبــل 
پرســپولیس مبنــی بــر اینکــه در آرامــش 
کار را پــی می برنــد و البتــه ســابقه خــوب 
درویــش و تیــم مدیریتــی اش در نقــل و 
انتقالات ســال گذشــته می تواند هواداران 
پرســپولیس را امیدوار کند که تمدیدی ها 
بموقــع قراردادشــان را تمدیــد خواهنــد 
کــرد و خریدهــای مــد نظــر یحیــی جــذب 

خواهنــد شــد.
بــا ایــن حــال حتــی اگــر ایــن دلگرمــی نــزد 
هــواداران پرســپولیس وجــود داشــته و 
باشــگاه اقدامــات مؤثــری در ایــن راســتا 

انجام داده باشد مسأله زمان از نظر یحیی 
گل محمــدی به عنــوان مســئول کادر فنــی 
تیم پرســپولیس اهمیت بســیار بیشــتری 
نســبت بــه خواســته هــواداران دارد. بــرای 
یحیــی آنچــه اهمیــت دارد زمــان اضافــه 
شــدن بازیکنــان بــه تیــم اســت چــرا کــه او 
می خواهــد از همــان شــروع تمریــن همــه 
نفراتــش را در اختیــار داشــته باشــد و کار 
آماده ســازی بــا کلیــه نفــرات انجــام شــود.

فصــل قبــل پرســپولیس بــا بیــش از 90 
درصــد نفراتــش تمرینات خــود را آغاز کرد 
در حالــی کــه بعیــد بــه نظــر می رســد ایــن 
اتفــاق امســال هــم تکــرار شــود. تمرینات 
پرســپولیس در شــرایطی شــروع خواهــد 
شــد کــه اگــر قــرار بــه حضــور همــه نفــرات 

در تمریــن روز چهارشــنبه باشــد امــروز و 
فــردا همه باید از مســافرت های خانوادگی 
برگشته و در تهران باشند، با 5 بازیکنی که 
قراردادشــان تمام شــده تمدید شود و سه 
بازیکن جدید هم قرارداد بسته و از همان 
روز نخســت در تمریــن حاضــر باشــند در 
حالی که این احتمال بعید است رخ دهد.

بــا چنیــن شــرایطی یحیــی باید هــم نگران 
باشــد چرا که شرایط آماده سازی بازیکنان 
متفــاوت خواهــد بــود و  بــا در نظــر گرفتــن 
اینکــه گل محمــدی و کادرش فقــط 5 
هفتــه تــا شــروع فصــل جدیــد زمــان دارند 
کار بســیار دشــواری بــرای ســاختن تیمــی 
آمــاده از همــان هفته نخســت لیگ جدید 

خواهنــد داشــت.

دو ســال قبــل پرســپولیس در حالــی 
رضــا اســدی را بــه خدمــت گرفــت کــه 
ایــن هافبــک کم حــرف از مصدومیت و 
دوری از فوتبال در اتریش به عنوان یک 
ترانسفر ناموفق به فوتبال ایران برگشته 
بود. با این حال پرسپولیس بالاترین رقم 
قــرارداد در بیــن بازیکنان داخلی را به او 
داد و با این بازیکن قراردادی یکساله و 

8.5 میلیارد تومانی بست.
نخســتین بازی اسدی با شــماره 8 برای 
پرسپولیس مقابل استقلال تاجیکستان 
در یــک هشــتم نهایــی لیــگ قهرمانــان 
آســیا اتفــاق افتــاد و بــا اینکــه او نمایش 
متوسطی ارائه داده بود اما با بولد شدن 
بیش از حد در فضای مجازی از او تعریف 
و تمجید شد. با این حال اسدی در بازی 
یک چهارم نهایی مقابل الهلال در ریاض 
یکی از ضعیف ترین بازیکنان تیمش بود 
و در شکست سه گله تیم یحیی نمایش 
پایین تر از حد انتظاری ارائه داد تا جایی 
که گفته شد برخی از همبازیانش هم از 

او انتقاد کرده اند.
بــا وجــود این فصل برای او خوب شــروع 
شد و در همان بازی هفته نخست مقابل 
فــولاد در اهــواز گل زد تــا از هــواداران 
دلبــری کنــد امــا در ادامه فصل شــرایط 
بــرای او خــوب پیــش نرفــت و بــا توجــه 
بــه نمایش هــای متوســط و بعضــاً دور 
از انتظــار کــم کــم تبدیــل بــه بازیکنــی 

نیمکت نشین شد.
اتفــاق عجیــب امــا در بــازی هفتــه اول 
دور برگشــت مقابــل فــولاد در تهــران 
رخ داد جایــی کــه او در لحظــات آخــر 
بــازی بــه میــدان رفت و در شــرایطی که 
بــه نظــر می رســید از نظــر بدنــی بســیار 
ناآمــاده اســت در حالــی کــه فقــط دو 
دقیقه از حضورش در زمین می گذشت 
از اســتارت زدن عاجز ماند و روی زمین 
افتــاد تا در فضای مجازی بشــدت مورد 
انتقاد هواداران پرسپولیس قرار بگیرد. 
اسدی هم البته ساکت نماند و در همان 
اینســتاگرام جــواب داد و گفت یک نیم 
فصل با توهین و سکوت گذشت و چهار 

ماه بیشتر نمانده!
داســتان جدایــی او از پرســپولیس از 

همــان نقطــه اســتارت خــورد امــا آخــر 
فصــل یحیــی بعد از اینکــه دید هافبک 
میانــی قــدری نمی توانــد جــذب کنــد و 
حتــی محمــد خدابنده لــوی جــوان هــم 
بــا قیمــت بالاتــر راهــی گل گهر شــده از 
باشــگاه خواست قرارداد اسدی تمدید 
شود اما سه بار مذاکره مدیران باشگاه 

با او نتیجه نداد.
درباره جدایی اسدی از پرسپولیس 
شایعات مختلفی به گوش رسید. 
از جملــه اینکــه او از نظــر مالــی 
بــا باشــگاه توافــق نکــرده چــرا 
کــه باشــگاه بــه خاطــر عملکــرد 

ضعیفــش در لیــگ بیســت و یکــم 
خواستار این بوده که رقم قراردادش 

کمتر شده و به ۶ میلیارد تومان تقلیل 
یابد اما مدیربرنامه های او خواســتار 

عقد قراردادی 10 میلیاردی به 
علاوه آپشن بوده است.

دلیــل دیگــری 
کــه 

درباره اش صحبت شــد تغییر سیستم 
احتمالــی یحیــی بــود چــرا کــه بــا جذب 
ســروش رفیعــی، پرســپولیس یحیــی 
دنبــال ایــن بود تا غیر از کناره ها از مرکز 
زمین هم به حریف فشار بیاورد و اینجا 

با در نظر گرفتن یک هافبک پاســور در 
سیســتم 2-4-4 شــاید ســخت بــود که 
تصور کنیم اسدی کنار سروش به عنوان 
تنها هافبک دفاعی بازی کند و شــاید با 
سیستم 1-3-2-4 شرایط بازی کردن او 

مهیا به نظر می رسید.
با وجود مطرح شدن این مسائل اسدی 
حاضر به تمدید قرارداد با پرســپولیس 
نشد و با دلنوشته ای مفصل خطاب به 
هــواداران ضمــن احتــرام به آنها و  شــأن 
باشگاه پرسپولیس همان مسائل بازی 
بــا فــولاد را پیــش کشــید ایــن ســؤال را 
مطرح کرد که روی کدام گل مقصر بوده 
و اصلاً چرا مقصر شده یا چه هیزم تری 
فروخته بود که این طوری محکوم شد؟

اســدی در همــان دلنوشــته اعــلام کــرد 
بــا توجــه بــه اینکــه در پســت هافبــک 
دفاعــی بــه میــدان رفتــه زدن 4 گل و 
دادن ســه پــاس گل آمــار بــدی برایــش 
نبــوده هــر چند توقع خــودش بیش از 
اینها بوده است. با این حال واقعیت 
ایــن اســت کــه اســدی در طــول 
حــدوداً 1۶00 دقیقــه ای که در 
طــول لیــگ بیســت و یکم 
بــه میدان رفت تنها در 
یک مسابقه که دو 

گل در مسجدســلیمان زد در هیــچ 
مســابقه ای برای پرســپولیس به عنوان 
ســتاره ای کــه آمــده کار در بیــاورد، نبود 
و جدا شــدنش اصلاً غیرمنطقی به نظر 

نمی رسید.
بــا ایــن حــال انتقــال اســدی بــه تراکتور 
و تغییــر پســت او برایــش فوق العــاده 
خوب شــد. اســدی در تراکتور احیا شــد 
و بــا وجــود اختلاف نظرهایــی که با پاکو 
خمــس داشــت در 28 بــازی 11 گل زد تا 
با این درخشش به تیم ملی هم دعوت 

شود. اتفاقاً امیر قلعه نویی هم از اسدی 
در نقــش مهاجــم نــوک بهــره جســت تا 
ایــن بازیکــن اهل گرگان در 27 ســالگی 
تبدیل به ســتاره نقل و انتقالات شــده و 

پرسپولیس دوباره دنبالش بیفتد.
گفته می شود غیر از پرسپولیس، سپاهان 
و اســتقلال هــم اســدی را می خواهنــد و 
طبیعتــاً تراکتــور هــم دوســت دارد بــا او 
تمدید کند. بعد از اینکه گفته شد یحیی 
برای بازگشت به پرسپولیس با او تماس 
گرفتــه، به نظــر هواداران پرســپولیس از 
انتقال احتمالی او استقبال کرده اند اما با 
توجه به اتفاقاتی که بر او در پرسپولیس 
گذشــت چقدر احتمال دارد این بازیکن 

به این تیم برگردد؟
برخی گمانه زنی ها حکایت از این دارد که 
اســدی به استقلال نمی رود و اولویتش 
پرسپولیس است اما برخی گمانه زنی ها 
می گوید او هرگز به پرسپولیس نخواهد 
رفت و شــاید راهی سپاهان یا استقلال 
شــود. در عیــن حــال همچنــان بحــث 
اســتفاده از اســدی در منطقــه درســت 
برای پرســپولیس هم وجود دارد و بعید 
است یحیی هم مثل خمس و قلعه نویی 
دوســت داشته باشــد از این هافبک در 
نقش مهاجم نوک استفاده کند و شاید 
مثــلاً همــان جایی که امیری و عالیشــاه 
بعضاً در سیستم 1-1-4-4 مورد استفاده 
قرار می گرفتند )مهاجم کاذب( مد نظر 

گل محمدی باشد.
در کنار اینها بحث مبلغ قرارداد اســدی 
هــم بایــد مد نظــر قــرار بگیــرد. مدیران 
باشــگاه پرســپولیس در حالی یک سال 
قبل حاضر به تمدید قرارداد او با رقم 10 
میلیارد نشدند که حالا باید برای جذب 
ســومین گلــزن برتر لیــگ و بازیکنی که 
حــالا ملی پــوش هــم شــده هــم دســت 
بجنبانند هم سر کیسه را شل کنند چرا 
که بعید اســت اســدی با مبلغی نزدیک 
به خواسته فصل قبل خود هم راضی به 
بازگشــت شود و احتمالاً دور و بر سقف 

قرارداد این باشگاه دور می زند.
در عیــن حــال بــا وجــود تمــام شــایعات 
مطــرح شــده بایــد یادمــان باشــد که در 
لیســت خرید ســه نفره یحیــی فقط نام 
یــک هافبــک وجــود داشــت و حــالا این 
پرسش به شکلی جدی مطرح شده که 
آیا همان یک هافبک رضا اسدی است؟

معادله پول + پست بازی همچنان برقرار است

اسدی یک سال بعد از آن دلخوری ها برمی گردد؟
محمد قراگزلو

خبرنگار



 خیلی وقت بود که خبری از شما 
نداشتیم. مدتی هم خارج از ایران 
بودید ولی کلاً چرا کمتر در فوتبال 

حضور دارید؟
واقعیت این است که من وقتی کنار 
نیروهای جوان در هر بخشی هستم، دقایق 
خوبی را می گذرانم و این برایم لذت بخش 
است. آرزوی من این است که دغدغه های 
جوانان ما تمام شود، مشکلات شان حل 
شود و نگرانی های شان از بین برود. ما به 
آنها قول دادیم و نتوانستیم انجام بدهیم. 
این آدم را اذیت می کند. اگر من تنها کاری 
که می توانم کنم این است که بیایم و 
ساعتی را با بچه های جوان گپ بزنم، چرا 
نیایم؟ حالا ممکن است مخاطب شما از 
هر قشری مثل کارشناس باشد و نظر بدهد 
ولی من عاشق جوانان هستم و برای آنها 
حرف می زنم. خودم پیر هستم و نمی گویم 
دلم شکسته ولی غصه زیاد خورده ام. 
برای نسل موجود خیلی غصه می خورم. 
این نسل خیلی اذیت شد و آزار دید. ما 
وفای به عهد نکردیم. آرمان ها را زیر و رو 
کردیم و قداست ها را از بین بردیم. آستانه 
صبر مردم خیلی بلند بود ولی شکستیم. 
دیوار حاشا را هر روز بلندتر کردیم و دیوار 
باورها را ریختیم و متلاشی کردیم. باور 
مردم دیگر درست نیست و البته حق هم 
دارند. وقتی با شما حرف می زنم می خواهم 
درد دل کنم و هرچه در سینه ام است را 
بیرون بریزم. گاهی ممکن است به مذاق 
خیلی ها خوش نمی آید که خب نیاید. من 
حرف آنها را نمی زنم و حرف دلم را می زنم. 
قرار نیست حرف دل من به مذاق خیلی ها 
خوش بیاید. امیدوارم بتوانم به سؤالات 
شما جواب بدهم. شما را هم جوان 

می دانم، هم خبره و نخبه در 
کارتان می شناسم و امیدوارم 

سؤالات به گونه ای باشد که 
بتوانم جواب بدهم.

ارتباط شما با فوتبال 
چطور و از کجا شکل 
گرفت؟ شما سیاسی 

بودید که وارد 
ورزش شدید یا 

برعکس؟
من باید یک مقدمه بگویم. شش ساله 
بودم که با توپ آشنا شدم. اولین توپی که 
دیدم اصلاً طوری بود که شما نمی توانستید 
با آن بازی کنید. توپ های سر فنتیل دار بود. 
از داخل پوسته چرمی بیرون می آمد و آن 
را گره می زدیم و روی آن بند بسته می شد. 
امان از وقتی گره چرمی روی پا می خورد. ما 
که کفش فوتبال نداشتیم و گیوه و گالش 
می پوشیدیم. هر کسی هم بگوید داشتم 
من می گویم دروغ می گوید. بعداً که کتانی 
ته سبز آمد ما افتخار می کردیم گیرمان 
آمده است. خدا عباس کهندانی و حسن 
نایب پور را رحمت کند. اینها 18 ساله بودند 
و اولین کسانی محسوب می شدند که توپ 

را به محله ما آوردند.
کدام محله بودید؟

محله اختیاریه که آن زمان کلاً باغ بود. اکثر 
بومی های آنجا در باغ زندگی می کردند که 
البته برای خودشان نبود و بیشتر سرایدار 
بودند. باغ ها برای افراد ثروتمند بود و 
فصلی به آنجا می آمدند که مثل لواسان 
الان بود. خوش شانسی من این بود که 
وقتی به کلاس دوم دبستان رفتم، کاپیتان 
تیم دارایی غلامحسین نوریان معلم ورزش 
ما شد. کسی که عاشق فوتبال و یاد دادن 
آن به بچه ها بود. یک زمین خاکی بود که ما 
را به آنجا می برد. 5 توپ خریده بود یا از تیم 
دارایی آورده بود و خودش آنها را باد می کرد. 
ایشان سال ها مربی من بود. وقتی پنجم 
دبستان بودم از بقیه بهتر بازی می کردم 
و عاشق توپ و فوتبال شدم. بعداً زمین 
فوتبال توسط بزرگان محل مثل خدابیامرز 
ناصر نوروزی درست شد. یک سروانی 
به نام عابدینی داشتیم که سرپرست تیم 
رهبر اختیاریه شد و اسم تیم به خاطر 
مصدق انتخاب شد. اختیاریه بازیکنان 
بزرگی را معرفی کرد که من تنه به آنها 
نمی توانم بزنم. علی جباری، حسن روشن، 
اکبر محمدی، سلیمی، مهدی دینورزاده و 
من آنجا بازی کردیم. مثل زمین چهارصد 
دستگاه و نازی آباد خیلی ها از این 
زمین مطرح شدند. زمین های 
زیکن  با موقع  ن  آ محلی 
می ساخت. جلال طالبی 
اولین بار آمد بازی ما را دید و 
گفت من به تیم ملی می روم. 
من آرزو داشتم او را از نزدیک 
ببینم چه برسد به اینکه در 
پیکان همبازی شویم! یا مثلاً 
با اکبر افتخاری به تیم ملی 
برویم. چرخه فوتبال، 
من را در خودش 
غرق کرد ولی آن 
زمان دوست 
داشتم درس 
هم بخوانم. 
به تیم ملی 
ن  نا ا جــــو نو
و جــــوانان 
ن  مـــــــــــا ز
رایکوف 

دعوت شدم. او ما را به تیم ملی هم برد. 
شش نفری که رایکوف با خودش از جوانان 
به تیم ملی برد به جز من، همه درخشیدند. 
غلامحسین مظلومی، ناصر حجازی، 
فریدون عسگرخانی، مودت و بعد حسن 

روشن به اینها اضافه شد.
به حسن روشن هم خیلی اعتقاد 

داشت...
وقتی من کاپیتان آموزشگاه های تهران 
بودم حسن روشن را به رایکوف معرفی 
کردم که به جوانان برود ولی رایکوف او 
را یک ضرب به تیم بزرگسالان برد. از 
بس که نابغه بود. عکس آن تیم را ببینید 
باورتان نمی شود. ناصر حجازی، منصور 
پورحیدری، جانملکی، هوشنگی، حسن 
روشن، مهدی حاج محمد، دانایی فرد و 
من آنجا بودیم و تیم عجیب و غریبی بود. 
با اختلاف در آموزشگاه های کشور اول 
شدیم. من توفیق پیدا کردم که کاپیتان 

تیم باشم.
پست شما چه بود؟

هافبک بازی می کردم. آن زمان خدا 
رایکوف را خیر بدهد که روش 3-3-4 را 
به ایران آورد. ما 4-2-4 بازی می کردیم و 
خیلی به هافبک ها فشار می آمد. بعد آن 
زمان مرحوم ابراهیم آشتیانی یاد داد که 
دفاع راست و چپ هم می توانند نفوذ 
کنند و تا محوطه جریمه حریف بیایند. 
مسعود معینی هم این را از رایکوف یاد 
گرفت که جلو بیاید و گل بزند. قبلاً مدافعان 
ایستا بودند و تخصص مهاجمان دور زدن 
دفاع روبه رو بود. در پرسپولیس آن زمان 
همایون بهزادی و حمید شیرزادگان بودند 
و وقتی آنها سن شان بالا رفت حسین 
کلانی آمد. ناظم گنجانپور خدا بیامرز چپ 
بازی می کرد و علی پروین سمت راست 
بود. این تیم راجرز باورنکردنی بود. در آن 
زمان راجرز 3-3-4 را ادامه داد و ما نجات 
پیدا کردیم، چون با 4-2-4 دوتا هافبک 
داغان می شدند. آن زمان هافبک ها 8 
کیلومتر می دویدند ولی برای مهاجمان 
3-4 کیلومتر کافی بود. مصطفی عرب 
دفاع چپ تیم ملی و عقاب بود که خط 
سانتر را می دید توپ را قطری برای فوروارد 
راست می فرستاد. می توانست از زمین 
شماره یک امجدیه توپ را به زمین شماره 
دو بفرستد )می خندد( در آن دوره که یل 
فوتبال ایران مثل قلیچ خانی می درخشید 
و کاپیتان تیم ملی بود و گل چهل متری به 
رژیم صهیونیستی زد، این بازیکنان عجیب 
و غریب بودند. قوی و قدرتی و تکنیکی 
بودند. به جرأت می توانم بگویم الان مثل 
قلیچ خانی، روشن، بهزادی، کلانی و ناصر 
حجازی نداریم. یا غلامحسین مظلومی 
که اولین بازی ملی اش در روسیه بود و 

درخشید.
چه شد که دیگر فوتبال را ادامه 

ندادید؟
یکی درس و یکی مسائل سیاسی. فقر 
خانوادگی هم بود که خب من باید کار 
می کردم و پول در می آوردم. بیشترین رقم 
درآمد من از فوتبال ماهی 500 تومان بود. 
زود هم ازدواج کرده بودم و کار سیاسی هم 
می کردم. این بود که فوتبال را در 26 سالگی 
که بازیکن برق تهران بودم رها کردم. یک 
دوره مربیگری هم گذراندم. هیچ وقت 
ناراحت نیستم که چرا فوتبال را زود کنار 
گذاشتم. البته فوتبال بازی می کردم ولی 
حرفه ای نبود. چه فوتبال را ببینی، چه بازی 

کنی، چه مربیگری کنی یا مدیر باشی به 
هر حال در خانواده فوتبال هستی. خدا 
این شانس را به من داد که برگشتم. سال 
1359 در کار اجرایی بودم و در شرکت 
توسعه راه های ایران زیر نظر وزارت راه کار 

می کردم. کار این شرکت راهسازی بود.
یعنی به کل از فوتبال دور شدید؟

دقیقاً. بعد جنگ شد و یک مأموریتی به من 
ابلاغ شد که مهاجرین را اسکان بدهیم. 
من مسئول بنیاد مهاجران جنگ تحمیلی 
در لرستان شدم. پشت جبهه بودیم. 
کار ما این بود که مثلاً در دو روز 74 هزار 
مهاجر جنگی از خوزستان را اسکان بدهیم. 
همزمان من باید راهسازی هم می کردم. 
این را هم به سمت جبهه سوق دادیم. 
برای من به عنوان مشاور دفاعی استانداری 
حکم زدند. در آن زمان استاندار آنجا رفت 
و براساس شناختی که از من داشتند آقای 
میرسلیم که معاون سیاسی وزارت کشور 
بود به من زنگ زد. گفت بیا وزارت کشور 
کار داریم. رفتم و یک جلسه با شورای 
معاونین وزارت کشور گذاشتند. آقای 
صفی زاده که بعداً معاون آقای کلانتری 
شد در آن جلسه حضور داشت. همچنین 
آقای عباسعلی زارع و آقای آقامحمدخان 
هم بود که بعداً وزیر اقتصاد شد. یک 
جلسه گذاشتند که من استاندار لرستان 
شوم. گفتم من کار فعلی ام را دوست 
دارم. آن زمان وزیر راه آقای نژادسلطانیان 
بود. گفتم من اصلاً از او اجازه نگرفتم که 
اینجا آمده ام. گزینش آن زمان علمی بود. 
اینها من را به یک کمیته چهارنفره بردند و 
من از این مکانیزم لذت بردم. بعد از گروه 
چهارنفره قائم مقام وزیر آقای نیک روش با 
من صحبت کرد. مدارک من را داده بودند 
و دوباره این شورا با من جلسه داشتند 
و سؤالات سختی پرسیدند. بعد من به 
کمیسیون دولت معرفی شدم. آنجا دکتر 
ولایتی، تیمسار سلیمی، آقای معادی خواه، 
آقای عسگری و توکلی حضور داشتند. اینها 
در هیأت دولت از من سؤالات مختلفی را 
پرسیدند. بعد گفتند شما برو پایین. در 
نهایت جلسه دولت شروع شد و من را 
خواستند و گفتند رأی کامل آورده ای. حالا 
باید در دولت رأی بیاوری. آقایان وزرا هم 
آزاد بودند هر سؤالی می خواهند از من 
بپرسند. مهندس موسوی این را گفت و 
بعد هم گفت اگر انتخاب شدی شما به درد 
کار سیاسی هم می خوری وگرنه به همان 
کار عمرانی برمی گردی. شما مورد تأیید ما 
هستی. اولین سؤال را آقای عسگراولادی 
پرسید. پرسید که ویژگی استاندار لرستان 

باید چه باشد.
چه جوابی دادید؟

گفتم شناخت عشایر. بافت بومی و شهری 
آنجا عشایر است و اگر آنها را نشناسی 
نمی توانی خدمت کنی. سؤالات را جواب 
دادیم و قرار شد خبر بدهند. وسط راه 
بودم که رادیو اعلام کرد استاندار لرستان 
شده ام. روند انتخابم خیلی لذت بخش 
بود. از لرستان به آذربایجان رفتم. من 
8 سالی که استاندار بودم کلاً جنگ بود. 
گذشت و استانداری ما به اتمام رسید 
که آقای هاشمی رئیس جمهور شد. آقای 
جهانگیری پیش من آمد گفت می خواهی 
چه کار کنی؟ گفتم می خواهم استاندار 
بمانم و نمی خواهم چیزی که در آن باتجربه 
هستم را عوض کنم. گفت نه، برای یک 
وزارتخانه فکر کن. گفتم حالا ببینیم 

چه می شود. بعد آقای هاشمی به من 
گفت برای وزارت کار برنامه ات را بنویس. 
من تحلیلی کردم که نمی توانم و موفق 
نمی شوم. بهتر است کسی را بگذارید که 
از بافت کارگری باشد. من بافتم کارگری 
نیست و نوع مدیریتم این نبوده و می ترسم 
به قشر کارگر ظلم شود. او خندید و گفت 
یعنی اگر یک نفر کاری را قبول کند ممکن 
است ظلم کند؟ گفتم بله. گفت چه کسی 
مد نظرت است؟ گفتم من نمی توانم 
تشخیص بدهم. گفت پس قول بده 
هر وزارتخانه ای را گفتم قائم مقام یا 
معاون وزیر آنجا بشوی. گفتم این را قول 
می دهم. بعد ما پیش آقای ترکان و سپس 
آقای محلوجی رفتیم و مدیرعامل شرکت 

سهامی معادن کل کشور بودم.
در این مدت کلاً ارتباط  تان با فوتبال 

قطع بود؟
بله. از سال 1354 که فوتبال را کنار گذاشتم 

فقط تفریحی بازی می کردم.
چه شد که پس از سال ها به فوتبال 

برگشتید؟
خب من دوره های سیاسی ام را گذراندم 
و رفتم در خدمت انقلاب باشم. یک روز 
آقای محلوجی به من زنگ زد گفت امیر، 
قرمزی یا آبی؟ اوایل سال 1372 بود. خیلی 
باهم رفیق هستیم. گفتم آقای مهندس 
در هر دو آبرو می رود ولی من قرمز بودم. 
فوری هم گرفتم که هدفش چیست و 
می خواهد من را مدیرعامل پرسپولیس 
کند. گفت آقای غفوری فرد اینجا نشسته و 
ماجرای این جلسه را هم حضوری خواهم 
گفت. من گفتم نمی توانم. گفت شجره تو 
را درآورده ام. خب من فوتبالیست بودم 
و با لباس فوتبال همه کار کرده ام ولی 
قرار نیست مدیریت فوتبال کنم. آقای 
پروین هم رفیق قدیمی ما بود و آمد. از او 
پرسیدم علی چه خبر شده؟ گفت حاجی 
اولاً قبول کن و دوماً این 2-3 نفر را کنار 
بگذار. اینها عناصری هستند که نمی گذارند 
پرسپولیس موفق شود. بعد با آن سه نفر 
جلسه گذاشتم و گفتند پروین را کنار 
بگذار! همان جا فهمیدم چه خبر است. 

پرسپولیس نهم جدول بود.
همان موقع که استقلال دسته 

سه بود؟
بله. استقلال را با سوپرجام به دسته 
سه فرستادند. من یک نامه به مهندس 
موسوی دادم و او نامه را به دکتر غفوری فرد 
داد که در نهایت مجوز دادند. بعد دیدیم 
آقای غفوری فرد اصلاً نمی تواند مجوز 
بدهد. نقش او را گرفته اند و خبر هم 
ندارد. بند چهار اساسنامه این بود هیأت 
امنا اختیارات خودش را به رئیس سازمان 
تربیت بدنی می دهد ولی یک اساسنامه 
اصلاحی زدند که این را برداشتند. در نهایت 
صاحبان مجمع کسانی دیگر بودند. با آنها 
جلسه گذاشتم و در نهایت مدیرعامل 
پرسپولیس شدم. در آن زمان هدف این 
بود که فوتبال از دوقطبی خارج شود و 
اگر من نبودم پرسپولیس را هم به دسته 
سوم می فرستادند. پنج نفر در این ماجراها 
نقش داشتند. تیمسار ملاحی، داریوش 
مصطفوی، مداح مالک باشگاه بهمن، 

مالک باشگاه بانک تجارت و ....
یک سؤال دیگر. آشنایی و رفاقت 

شما با علی پروین از کجا شروع شد؟
من اولین بار پروین را که از کیان آمده بود 
در زمین شماره سه دیدم. آنجا بازیکنانی 
که از تیم های منحل شده بودند دور هم 
جمع می شدند. علی آقا را آنجا دیدم و با 
هم آشنا شدیم و از آنجا به بعد بود که با 
هم در زمین های خاکی بازی می کردیم. 
رفاقت مان عمیق شد تا هر دو در بین 35 
بازیکن دعوت شده تیم ملی حضور پیدا 
کردیم. علی فوتبالش از من خیلی بهتر 
بود، او تکنیکی بود و من هافبک دفاعی و 
قدرتی بودم. رفاقت مان بیشتر و بیشتر شد 
حتی یادم است یک بار می خواست برود 
جایی دعوا کند، من هم ساکم را گذاشتم و 
می خواستم با او بروم که اجازه نداد و گفت 
بچه شمرون تو رو چه به دعوا! قرار شد از 
این 35 نفر فقط 20 نفر به اردو دعوت 
شوند. وقتی می خواستیم وارد رختکن 
شویم رایکوف اسامی 20 نفر نهایی را جلوی 
در زده بود. من اسامی را چک کردم اسم 
خودم بود ولی هر چه گشتم اسم علی را 
ندیدم. گفتم حتماً اشتباه شده. سراغ 
رایکوف رفتم گفتم اسم علی را یادتان 
رفته، گفت نه اسامی درست است و 

همین افراد فقط دعوت شده اند. علی 
که آمد لیست را نگاه کرد و دید اسمش 
نیست من را بغل کرد و گفت موفق باشی 
و ساکش را برداشت و برگشت. دلم نیامد 
تنها برود، تا دم در با او رفتم همدیگر را بغل 
کردیم و اشک ریختیم. رفاقت ما در این 
حد بود. بعدها با هم پیکان بازی کردیم و 
پرسپولیس و دوباره تیم ملی. رفاقت ما 
تا زمانی که فوتبال را ترک کردم صمیمی 
بود. تا اینکه من رفتم و او هم اسطوره 

فوتبال شد.
هیچ وقت رابطه شما شکرآب 

نشد، نه؟
اینکه کاملاً رابطه ما به هم بخورد نه اما 
اختلاف نظر داشتیم. یک بار سر یک 
بازیکن با هم بحث کردیم. علی از من 
می خواست دستمزد یک بازیکن تازه وارد 
را بالا ببرم، در حدی که از بازیکن باسابقه 
ما دستمزد بیشتری بگیرد. من هیچ وقت 
حاضر نیستم حق بازیکن باسابقه تیمم را 
پایمال کنم. این استدلال من بود. بازیکن 
به دفتر من آمد قرارداد امضا کند، دید آن 
دستمزدی که گفته بود نیست. قرارداد را 
امضا نکرد و رفت. پروین به من زنگ زد و 
گفت حاجی این را قبول کن، گفتم علی 
یک چیزهایی دست شما نیست. کار شما 
درون زمین است. مدیریت با من است. 
خیلی دوستانه من را تهدید کرد و گفت 
می خواهی با هم دعوا کنیم؟ من گفتم 
دعوا نداریم، تا الان با هم کار می کردیم و 
دیگر نمی کنیم! من مدیرعامل هستم، من 
که نمی روم تو می روی! به یکی از دوستان 
مشترک مان زنگ زد و گفت این رفیق ما 
دیوانه شده می خواهد ما را حذف کند. 
تا اینکه به باشگاه آمد و من را در پله ها 
دید و گفت حاجی می خواهی من را بیرون 
کنی؟ بعد همدیگر را بغل کردیم و گفت 
من شوخی کردم من هم گفتم من هم 
شوخی کردم و همه چیز حل شد. این تنها 
نقطه ای بود که کدورت داشتیم و هیچ وقت 

هم به اوج نرسید.
این کدورت زمان هاشمی نسب به 

اوج نرسید؟ گفته می شد علی پروین 
دوست نداشت بزرگتر از خودش 
را ببیند و هاشمی نسب داشت از 

او سبقت می گرفت و نزد هواداران 
محبوبیت بیشتری داشت.

اصلاً اینطور نیست. با جرأت این موضوع 
را رد می کنم.

اما بهروز رهبری فرد می گفت جدایی 
هاشمی نسب به این خاطر بود که 

پروین نمی توانست ببیند کسی زودتر 
از او در ورزشگاه تشویق می شود.

مهدی عزیز شده بود اما ما علی کریمی، 
مهدوی کیا، درخشان و عابدزاده را هم 
داشتیم. از عابدزاده که محبوب تر در زمان 
خودش نداشتیم. خدا نگذرد از مسبب 

ماجرای مهدی هاشمی نسب.
چه کسی مسبب بود؟

وحید قلیچ او را آزرده خاطر کرد و دل این 
جوان را به درد آورد. مهدی واکنشی نشان 
داد که همین مسأله روی علی آقا تأثیر 
گذاشت. علی آقا باید بین یک پیشکسوت 
قدیمی و یک بازیکن با استعداد و محبوب 
یکی را انتخاب می کرد. مهدی را ابزار قوی 
فوتبالی می دانست. برای همین در اوج 
دعوا او را در عربستان به بازی فرستاد و 
مهدی هم گل زد. این قضیه یک مسبب 
داشت. وحید قلیچ و نه عقده های آقای 

علی پروین در وقفه کوتاهی دور از فوتبال بود. توضیح 
می دهید که چرا و دلیلش چه بود؟

پروین به ناحق از فوتبال کنار گذاشته شد. یعنی در واقع مقصر اصلی، 
باندی که در آن زمان می خواستند فوتبال را نابود کنند بودند. همان 

باند در آن زمان کاری کردند ناصرخان حجازی با اینکه در اوج قدرت بدنی 
بود از فوتبال بازنشسته شود. این کارها ادامه داشت تا مسابقات 

مقدماتی جام جهانی 1994 که تیم ملی ایران نتیجه نمی گیرد و رئیس 
فدراسیون زیر سؤال می رود. در آن زمان صفی زاده رئیس فدراسیون 

بود. چه کسانی عامل این نتیجه نگرفتن بودند؟ این خودش سؤال 
بود و عملکرد علی پروین هم زیر سؤال رفت اما همه می دانید که 
عامل اصلی، پیری فنونی زاده و عملکرد ضعیف و اشتباهات بهزاد 
غلامپور بود. اما علی پروین کاملاً اشتباه کرد و به همین خاطر باید 
با این تیمی که اصلاً نتیجه نمی گرفت و بازیکنان آن کاملاً پیر شده 

بودند از فوتبال کنار می رفت! ولی از فوتبال نرفت و در بین شش تیم 
به مقام پنجم رسید. بعد از این نتیجه گیری ضعیف تیم ملی، این 

بهترین فرصت بود برای کنار گذاشتن این شخصیت بزرگ فوتبال. علی 
پروین را مجبور می کنند علاوه بر خداحافظی از سرمربیگری تیم ملی، 

از پرسپولیس هم کنار گذاشته شود. بعد از این ماجراها که برای علی 
پروین اتفاق افتاد و او دو، سه سالی که از فوتبال دور بود مهندس 
غفوری فرد از من خواست که علی پروین را دوباره به فوتبال دعوت 

کنم. من هم به پروین گفتم اما او قبول نکرد و گفت بهتر است فعلاً 
از فوتبال دور باشم. اما من هم در این فاصله زمانی آن باندهای مخرب 

فوتبال را نابود کردم و توانستم مجوز بازگشت پروین را بگیرم.
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 از زمین هــای خاکــی اختیاریــه تــا صندلــی اســتانداری بــه انــدازه یــک کهکشــان راه شــیری فاصلــه اســت. فاصلــه ای کــه امیــر عابدینــی بســرعت بــرق و بــاد آن را پیمــود 
تــا یــک چهــره ویــژه در ورزش و البتــه سیاســت ایــران باشــد. او کــه روزگاری در تیــم کیــان و ســپس پرســپولیس بــا امثــال حســن روشــن و علــی پرویــن هم پیالــه بــود 
و رفاقــت داشــت، در دوران مدیریــت بــا غول هایــی نشســت و برخاســت می کــرد کــه پــس از گذشــت ســه دهــه وقتــی نــام آنهــا را بــر زبــان می آوریــم، پشــت مان 
می لــرزد! مــردی کــه در فوتبــال و حتــی سیاســت کمتــر کســی همــاورد او بــود و حریفــش می شــد. یــک مدیــر تکنوکــرات و کارکشــته کــه بــازی را بلــد بــود و همیــن بلــد 
بــودن او را آرام آرام از صحنــه مدیریــت حــذف کــرد، چــرا کــه بــه قــول خــودش اینجــا مدیــران بــا علــم انتخــاب نمی شــوند. امیــر عابدینــی نزدیــک بــه 3 دهــه در نــوک قله 
فوتبــال ایــران حضــور داشــت و مطــرح بــود و بــه قــول خــودش فوتبــال را روی انگشــتش می چرخانــد. مصاحبــه مفصــل چنــد ســاعته بــا او سرشــار از ناگفته هاســت؛ 
از روزهــای دور در زمین هــای خاکــی و قهقهه هــای مســتانه بــا علــی پرویــن و حســن روشــن تــا روزهــای مدیریــت در فدراســیون فوتبــال و پرســپولیس. ناگفته هایــی 
از خــودش، علــی پرویــن، غفوری فــرد، شــماره 8 یاغــی، علــی دایــی، کریــم باقــری، احمدرضــا عابــدزاده و حتــی فرهــاد مجیــدی و کــی روش. خوانــدن ایــن مصاحبــه 
مــرور روزهــای بــر بــاد رفتــه فوتبــال ایــران اســت؛ روزهایــی کــه عابدینــی مدیــرش بــود و ســتاره هایی بــا شــماره های 1، 6، 7، 8 و 10 در فوتبــال ایــران، آســیا و البتــه اروپــا 
طنــازی می کردنــد؛ روزهــای تماشــایی کــه مــرورش تنهــا حســرت، افســوس و غبــن را بــرای مــا بــه همــراه دارد. ایــن مصاحبــه را بخوانیــد و البتــه حســرت بخوریــد.



نظرتان درباره 
کارهای اخیر قلیچ 

چیست؟
من در مورد وحید قلیچ صحبت 
کنم او وقیح می شود، او هیچ 

قاموس پرسپولیسی ندارد. 
قاموس پرسپولیسی را کسانی 

مانند کریم باقری و فرشاد 
پیوس دارند. شما تا کنون چیزی 

از پیوس و کریم شنیده اید که 
حاشیه ایجاد کنند؟ این یک 

عشق و یک کلاس است. به علی 
گفته بودم قلیچ را دنبال خودت 

راه ننداز. نمی شود که یک نفر 
را همراه با تیم پرسپولیس در 
فرودگاه دبی بگیرند و... حالا 

زبان باز کرده برای من. آخر امیر 
تتلو مربی فوتبال است که برای 

او فیلم می گیری می گویی 
امیرخان امروز ما داریم این 

کارها را می کنیم؟
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پروین. بعد از تمرین در عربستان آقای 
پروین بدون اینکه بحث غیر فوتبالی 
بکند حرف هایش را زد و بعد گفت هر 
کدام از شما ادعا دارید بیایید مسابقه 
روپایی نشسته بدهیم. کسی جرأت 
نکرد با او مسابقه بدهد. علی فوتبال را 
خوب می فهمید و همیشه به من گلایه 
می کردند علی را خیلی تحویل می گیری. 
می  گفتم ببخشید ریشه رفاقت من با علی 

از 18 سالگی است.
زمان هاشمی نسب شما از قدرت 

مدیریتی خودتان برای نگه داشتن او 
استفاده نکردید؟

من دو جلسه با پروین و هاشمی نسب 
داشتم. به علی گفتم به خاطر من بگذر، 
گفت تو نمی دانی سر میز غذا در عربستان 
چه کاری کرد. از یکی دو تا از بچه ها پرسیدم 
و همه تأیید کردند. گفتم این واکنش در 
جواب چه کنشی بود؟ گفتند قلیچ چنین 
کاری کرد، گفتم اگر من بودم قلیچ این کار 
را می کرد؟ تقصیر قلیچ بود و او معرکه را 
به هم ریخت و من هر چه به علی اصرار 
کردم او نپذیرفت. با مهدی بعد از آن جلسه 
گذاشتم گفتم تو اسم رفتن نیار و همه چیز 
را به باشگاه بسپار. گفت حاج آقا من دیگر 
نمی توانم تحمل کنم. این را در شورای شهر 
به من گفت، می توانستم رضایتنامه ندهم 
اما با هم مشورت کردیم و گفتیم وقتی یک 
بازیکن دیگر دلش با تیم نیست چرا باید 
به زور حفظ شود؟ زمانی که می خواستم 
به او رضایت بدهم یک سؤال از او کردم و 
گفتم به استقلال می روی؟ گفت نه! گفتم 
اگر بروی تحملت می شکند. در فوتبال 
ایران شکننده خواهی شد. استقلالی ها 
از تو، حالا که پرسپولیسی هستی کینه 
ندارند و یک ستایش درونی دارند. تو در 
بستر پرسپولیس رشد کردی، صبوری کن 
و نگذار ذهنیت مردم تغییر کند. خیلی از 
بازیکنان را خودم گفتم به استقلال بروید 
اما مهدی را تأکید کردم که این کار را نکن.
استقلال پول خوبی هم داد، در مورد 

پول بیشتر با شما صحبت نکرد؟
والله یک کلام در مورد پول صحبت 
نکرد و فقط گفت دیگر کشش ماندن در 
پرسپولیس را ندارد. من برای مهدی حاضر 
بودم تابو را بشکنم اما قضیه او اصلاً بحث 
پول نبود. نمونه داشتیم بازیکن از من 25 
تا می خواست، ندادم و رفت با استقلال 50، 
100 تا قرارداد بست. اینجا یک برند است و 
استقلال هم یک برند. اگر بازیکنی که من 
به او 25 تا نمی دهم از استقلال 50 تا بگیرد 
مشکل از مدیریت آنها است. بالاترین رقم 
من در سال 79 عابدزاده بود که قراردادی 
20 میلیوی بست. طبیعی بود که من به 

هاشمی نسب بیشتر از 18 تا نمی دادم. 
قبول دارید که این انتقام، گل طلایی 

فتح الله زاده بود؟
من هیچ وقت نمی خواهم مهدی را خراب 
کنم، اصلاً. مهدی بعدها یک حرفی زد که 
همه چیز را روشن کرد. او گفت حس انتقام 
من فقط در استقلال فروکش می کرد. این 
دیگر فوتبال نیست، یک چیز دیگر است.

استقلالی ها با این انتقال انتقام 
عابدزاده را از شما گرفتند.

در حق عابدزاده بزرگترین بی معرفتی 
شد. کسی که پایش داغان شده بود و 
دفرمه، رها شده بود! من او را برای فوتبال 
به خدمت نگرفتم، من او را آوردم که به 
زندگی برگردد. او را به آلمان فرستادم و 100 
هزار مارک یا 15 میلیون آن زمان خرجش 
کردم. آن آقایان چرا رهایش کردند و او را 
برای درمان به آلمان نفرستادند؟ احمد 
عابدزاده به خانه من آمد و وقتی رفت من 
گریه کردم. آن زمان من مبل نداشتم و باید 
روی زمین می نشستیم. آنقدر وضعیت 
پای او بد بود که نمی  توانست روی زمین 
بنشیند، در این حد! اسطوره فوتبال 
نمی توانست بنشیند. من هر کاری برای 
عابدزاده کردم جوابش را در استرالیا داد 
نه پرسپولیس! عابدزاده تمام وجودش 
این بود که به زمین فوتبال برگردد. انتقام 
چه کسی را از من می خواستند بگیرند؟ 
کسی که پا شکسته رهایش کرده بودند؟ 
به احمد گفتم پایت خوب خواهد شد و 
بعد از آن هر جا خواستی برو. گفت من از 
پیش شما هیچ جا نمی روم! گفت زمانی که 
هیچ کس از من سراغی نمی گرفت شما من 
را به خانه خودتان دعوت کردید و حرف های 
من را شنیدید. من به احمد عابدزاده لطف 
نکردم، به فوتبال ایران لطف کردم. فوتبال 
ملی مدیون عابدزاده است که بعد از 20 

سال به جام جهانی رفتیم.
اگر الان شرایطش باشد به 

پرسپولیس برمی گردید؟
نه.

دلیلش را می گویید؟
چون دولتی است. مدیرت دولت در ورزش 
خنده دار است. کلیشه برایت می گذارند. 
ما باید باشگاه را بر اساس سیاست های 

فیفا اداره کنیم نه دولت.
پرسپولیس دولتی است یا حکومتی؟

استقلال حکومتی است. )خنده(
سیاست می تواند تعیین کننده نتیجه 

باشد؟
ما بخش صنعت مان هم شده سیاسی 
چه برسد به ورزش. چرا؟ چون مدیر را بر 
اساس شایسته سالاری انتخاب نمی کنیم. 
بر اساس محفل های سیاسی انتخاب 

می کنیم.
خیلی ها می گویند در این چند سال 
قهرمانی های پرسپولیس سیاسی 

بوده. به نظر شما کدامیک سیاسی 
بود؟

چیزی که دوست دارید را نمی توانید از 
زبان من بشنوید اما محفل های سیاسی 
غالب شده بر تصمیم گیری ها. متأسفانه 
این روزها میکروفون دست افرادی افتاده 
که همه چیز را زیر سؤال می برند. حتی 
فرهنگ، اخلاق و هویت اجتماعی. برای 
خوشایند 20،30 نفر هر چه از دهان شان 

بیرون می آید می گویند.
از تأثیر سیاست بر فوتبال امکان 

این وجود دارد که بگویند مثلاً دربی 
مساوی شود یا فلان تیم برنده شود؟

اصلاً.سالی که پرسپولیس در دربی 9 
نفره شد بسیاری می گفتند که از بالا به 

استقلالی ها دستور دادند تا گل نزنند.
این بزرگترین دروغ تاریخ است. من 
حاضرم با هر کسی که این ادعا را دارد 
دوباره فیلم آن بازی را تماشا کنم. شما باید 
ادعا کنید که فلان بازیکن در این موقعیت 
می توانست گل بزند اما نزد. مثلاً اینجا داور 
می توانست پنالتی بگیرد و نگرفت. من آن 
بازی را از تلویزیون تماشا می کردم و مرتب 
با محمود خوردبین در تماس بودم. به 
خوردبین گفتم استقلالی ها آنقدر احساسی 
بازی می کنند که تا صبح نمی توانند به 
پرسپولیس گل بزنند. به ناصر بگو سر 
جایش بنشیند و اشتباه می کند بخواهد 
تیم را بیرون بکشد. اگر باختید با من. من 
تیم را با تلفن آرام کردم. علی پروین پایش 
می لرزید. گفتم فدای سرت اگر باختی اما 
مطمئنم نمی بازید. تیمی که 9 نفره شده 
را ببرید. کی گفت نبرید؟ علی پروین دو بار 
گفت دست و پایم لرزید. یکی آن دربی 
بود و یک بار هم بازی مقابل منچستر. 
شما بدانید مربی به بزرگی علی پروین 
می داند وقتی یک پنجم تیمش از زمین 
خارج می شود، تیمش آسیب می بیند. 
مخصوصاً مقابل استقلالی که آمده بود 
انتقام چند سال قبلش را بگیرد. هر چه 
داشت رو کرد اما اشتباه شان در این بود که 
نتوانستند هیجان شان را کنترل کنند. آمار 
را که نگاه می کنید به این نکته پی می برید 
که در پاس دادن چقدر ناکام بودند. اصلاً 
به قول شما گفتند به ما گل نزنید. خب 
چرا با ما خرس وسط بازی نکردند؟ آنقدر 
به یکدیگر پاس می دادند تا نفس تیم ما 
ببرد. دروغ که کنتور نمی اندازد. شنیدم این 
را آقای فائقی هم گفته است. من تعجب 
می کنم. آقای فائقی آدم سالمی است 
اما استقلالی دو آتشه است. داریوش 

مصطفوی هم استقلالی ده آتشه است.
پس از بیخ و بن این ماجرا را رد 

می کنید.
من حاضرم 10 تا کارشناس فنی را جمع کنم 
تا آن بازی را آنالیز کنند. هزینه اش را هم 
خودم می دهم. استقلالی ها تا صبح هم 
بازی می کردند نمی توانستند گل بزنند، نه 
اینکه نخواسته باشند. ما در یک بازی دیگر 
دقیقه 90 نتیجه را 2-2 کردیم. ما مقابل 
الیما 3-صفر باختیم ولی بازی برگشت 5 
تا زدیم. تیم پرسپولیس یک باور داشت و 
آن را در زمین پیاده می کرد. شاید ما 11 نفره 
بودیم استقلال بازی را می برد. طبیعی است 
وقتی ما دو بازیکن مان را از دست می دهیم 
رو به بازی دفاعی بیاوریم. برای همین بازی 
گره خورد و استقلال به بن بست تاکتیکی 

رسید. اما اگر 11 نفره بودیم شاید آنها بازی 
را می بردند.

استقلالی ها باز هم مدعی هستند 
که داورها هوای پرسپولیس را دارند 

و بسیاری از قهرمانی های پرسپولیس 
به خاطر کمک داور به این تیم بود. 
از نظر فوتبالی پرسپولیس شایسته 

قهرمانی بود؟
به نظر شما سپاهان شایسته قهرمانی 
بود؟ 4 امتیاز از پرسپولیس و استقلال 
جلوتر بود. چه شد؟ رئیس فدراسیون 
اصفهانی نبود؟ خب توی زمین فوتبال 

امتیاز از دست داد.
حرف های اخیر محمد مایلی کهن را 

دنبال کرده اید؟ نظرتان چیست؟
به نظر من محمد بازیچه شد و حالا با این 
مصاحبه ها خشمش را نشان می دهد. 

چطور ممکن است رئیس فدراسیونی 
که خودش اصفهانی است و عضو 

هیأت  رئیسه اش هم اصفهانی، 
بیاید یک تهرانی را واسطه قرار 
بدهد و ناگهان محرم نویدکیا را 
کنار بگذارد و عنایتی را سرمربی 
کند؟ آن هم زمانی که مایلی کهن 
را واسطه این کار کرده بودند. او 

بازیچه شد و فقط می خواست با 
حرف هایش خشم زیاد درونش را 

نشان بدهد.
نظرتان در مورد حذف عادل 

فردوسی پور چیست؟ خیلی ها 
معتقدند که اگر او بود خیلی از این 

فسادها در فوتبال رخ نمی داد.
ببینید، عادل فردوسی پور چهار مشخصه 
دارد که نمی توانم بگویم چه کسی می تواند 
رقیب او باشد.  یک صداقت، دو دانش، 
سه محقق بودنش و چهار هارمونی 
چهره و بیان و تواضع. آقایان هر کسی 
را می خواهند رو کنند. خیلی ها را هم 
می بینید که آورده اند هرگز به نزدیکی عادل 
هم نرسیده اند. چطور نظارت نمی شود که 
این آدم چکار می کند اما عادل فردوسی پور 
تا یک موضع می گیرد کنار گذاشته 
می شود. کنار گذاشته شدن عادل ظلم 
به او نبود، ظلم به ما بود! ظلم به جامعه 
فوتبال و ورزش شد و مسببان این ظلم را 
جامعه فوتبال هیچ وقت نخواهند بخشید!
بهترین فوتبالیستی که با او کار کردید 

و برای تان لذتبخش بود؟
کریم باقری. خیلی خوب بود. توپ را 
به بهترین شکل شلیک می کرد و البته 

شخصیت هم داشت.
بهترین مربی خارجی که با او همکاری 

داشتید؟
با آنهایی که در سطح مدیریت کار کردم، 
استانکو در رده باشگاهی و ایویچ در رده 

ملی. ایویچ یک استثنا بود.
الان اگر اهالی فوتبال از شما 

بخواهند که بیایید و برای انتخابات 
ریاست فدراسیون فوتبال در مجمع 

شرکت کنید، آیا این درخواست را 
می پذیرید؟

اول بررسی آماری می کنم. بررسی آماری 
هم دو بخش است. اول اینکه پیش 
آدم هایی که رأی می دهند من چه جایی 
دارم، دوم اینکه چه کسانی در این سیستم 
کمک من می شوند. باید ببینی چه کسانی 
کنار تو می آیند. آیا پتانسیل دارند یا مهره 
سوخته اند؟ این می تواند در تعداد آرا هم 

مهم باشد. پس باید بررسی و تجزیه و 
تحلیل کرد و بعد تصمیم گرفت. چهار 
گروه هم می توانند نظر بدهند که آیا 
تو می توانی آنجا بروی و این مسئولیت 
را قبول کنی یا نه. اول اصحاب جراید و 
رسانه، به طور عام. رسانه باید باور کند که 
تو می توانی این کار را به بهترین شکل انجام 
بدهی. دوم آدم هایی که دلسوخته فوتبال 
هستند. آنها باید با حضور یک فرد آرامش 
پیدا کنند. سوم آنهایی که رأی می دهند و 
چهارم هم نخبگان و افرادی که قرار است 

کنارت بایستند.

در خودتان می بینید که فوتبال را از 
این وضعیت نجات بدهید؟

فکر می کنم بضاعت مدیریتی ام جواب 
می دهد که بتوانم فوتبال را جمع کنم.

کمی هم در مورد کارلوس کی روش 
صحبت کنیم. اگر بخواهید 

جمع بندی کنید، دوران حضور او را 
چطور می بینید؟

موضوع کی روش دو بخش است. فنی 
و عاطفی او نمره نداشت. در بخش برند 
اما نمره داشت و به ما می چربید. او وقتی 
روی نیمکت می نشست به ما وزن می داد 
اما خارج از نیمکت، همین وزن را هزینه 

می کرد.
درباره سرمربیگری امیر قلعه نویی 

در تیم ملی هم صحبت کنید. آیا در 
میان مربیان ایرانی گزینه بهتری از 

امیر قلعه نویی نبود؟
شما خودتان کارشناس و محقق فوتبال 
هستید. می دانم که فقط خبر سازی 
نمی کنید و همیشه در هر حیطه ای با 
وجدان کاری وارد عمل می شوید. شماها 
آدم های باسوادی هستید و فوتبال را خیلی 
خوب هم می فهمید؛ گزینه انتخاب یک 
سرمربی آن هم در سطح ملی 40 درصد 
بر اساس فنی بودن و عملکردش است و 
60 درصد آن باید محافل دیگر یا سیاست 

آن را قبول کنند.
یعنی 60 درصد تعیین سرمربی 

سیاسی است؟
ببینید من یکسری مسائل در مورد 
انتخاب سر مربی می گویم، شما فکر 
کنید ببینید چقدر به سیاست ارتباط دارد؛ 
1- تفکر، تفکر کسی که می خواهد سرمربی 
شود چقدر با کلیات سیاست مملکت 
ارتباط دارد. 2- عقیدتی، این شخصی 
که می خواهد مربی شود مورد تأیید 

جامعه هست یا خیر. 3- محافل خاص و 
خصوصی، کسی که می خواهد مربی شود 

چقدر به وزیر و وزرا و وکلا نزدیک است. 
4 - چقدر ارتباط مردمی دارد؟ چقدر مورد 
تأیید هواداران است؟ چقدر دشمن دارد؟ 
5- چقدر قرابت دارد با حرف شنوی؟ این 
پنج آیتم می تواند تعیین کننده باشد. 

اگر 40 درصد آنجا دارید و 
60 درصد اینجا پس 

معیار تعیین کننده 
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است که می چربد. 
پس نگوییم امیر قلعه نویی و هر کس 
دیگری در قالب سرمربی تیم ملی فقط 
بر اساس تفکرات و توانایی هایی که دارد 
انتخاب می شود. بعضی ها تلاش می کنند؛ 
بعضی برای شهرت طلبی و برخی هم بر 
اساس وجدان کاری وارد عمل می شوند. 
به دور از این مسائل من حمید درخشان 
را خیلی قبول دارم و به همین خاطر از من 
هم انتقاد می کنند که چرا از او حمایت 
می کنی. به من می گویند که مربی خارجی 
بهتر است اما من باز هم می گویم عملکرد 
حمید درخشان برای فوتبال از مربی خارجی 
بهتر است. اگر شما رسانه ها از حمید 
درخشان حمایت کنید ولی بر عکس در 
آخرین لحظه رضا عنایتی به عنوان سرمربی 
انتخاب  شود! بعد از من می پرسند رضا 
عنایتی را قبول دارید و من هم می گویم بله 
اما یکسری ریزه کاری های فوتبال هست 
که دانش رضا عنایتی فاقد آن است. بعد 
می گویید چرا پس او انتخاب شده است؟ 
اینجا به حرف های قبلی من می رسید. 
برای اینکه همان هارمونی شکل بگیرد. 
من رضا عنایتی را خوب می شناسم. زمانی 
که بچه رضا گفت پدر من مربی بارسلونا 
است دلم برای او سوخت، دلم برای خودم 
و حتی برای فوتبال هم سوخت. چون ما 
نباید با بچه های مان چنین حرف هایی را 
مطرح کنیم. اما با وجود این رضا عنایتی 
سرمربی تیم امید است و امیر قلعه نویی 
هم سرمربی تیم ملی کشورمان است! 
وظیفه من در قبال حمایت از این دو مربی 

چیست؟ باید از آنها حمایت کنم.
حتی اگر امیر قلعه نویی شایسته 

سرمربیگری تیم ملی نباشد باز هم از 
او حمایت می کنید؟

ببینید، چون امیر را انتخاب کردند و 
بلافاصله نمی توانند او را اخراج کنند من 

ناچارم 
که از او حمایت کنم. او در حال حاضر 
سیستم سرمربی بودن فوتبال را به یدک 
می کشد. ما ناچاریم از او حمایت کنیم. 
فرض کنید عازم اراک می شوید، آیا در جاده 
می توانید روی مخ راننده بروید؟ نتیجه 
می گیریم خیر، بنابراین ما هم نمی توانیم 

در چنین شرایطی از امیر انتقاد کنیم.
کمی هم به قبل برگردیم. این را قبول 

دارید که در زمان مدیریت داماش 
گیلان در ورزشگاه سردار جنگل 

خودتان هم در کار سرمربی نفوذ 
داشتید و روی صندلی می نشستید و 
می گفتید کدام بازیکن تعویض شود 

و کدام بازیکن تعویض نشود؟
من یکسری مسائل فنی از استانکو یاد 
گرفتم. او همیشه از قبل وظایف بازیکنان 
را تعیین می کرد. مثلاً در هر دقیقه ای که 
بازی گره می خورد، تاکتیک تیمی برای رفع 
آن داشت و از قبل هم برای هر کدام از 
بازیکنان تعیین شده بود و یا اینکه تیمش 
از لحاظ نتیجه گیری پیش می افتاد باز هم 
راهکاری داشت که چنین شرایطی را تا آخر 
بازی حفظ کند. من در ورزشگاه رشت، پای 
بالا رفتن از پله ها را نداشتم، چون اگر هم 
می رفتم سکوی بالاتر یک ربع ساعت طول 
می کشید تا بیایم پایین. پس مجبور بودم 
خودم را بدون هیچ مزاحمتی در گوشه ای 
جا بدهم؛ حتی بدون بیان کوچکترین 
حرفی. البته زمانی که می دیدم فلان 
بازیکن در مدت 7 دقیقه پایش هیچگونه 
تماسی با توپ نداشته می گفتم او را 
تعویض کنید. یا اینکه بازیکنی در بهترین 
شرایط توپ به او نرسید سریع می گفتم 
بازیکنی را تعویض کنید که به او توپ 
برساند. مثلاً سرعت حسین ابراهیمی 
فوق العاده بود و من می گفتم بهتر است 
توپ را به صورت فضایی برای او ارسال 
کنید. فقط در این جور شرایط من می زدم.

در زمان شما جادو جمبل بود؟
بله. درباره همین موضوع من می خواهم 
دو تا خاطره را تعریف کنم؛ من شدیداً از این 
چیزها متنفرم. زمانی که من در پرسپولیس 
بودم یک روز برادر بزرگترم که در حال 
حاضر فوت کرده به من گفت داداش یک 
درخواستی دارم. می خواهم قبول کنی. من 
هم گفتم علی جان بگو؛ قبول کردم. گفت 
یک جوانی آمده، به حرف هایش توجه کن 
و هر چه می گوید انجام بده. جوان آمد 
داخل. من گفتم در خدمت شما هستم. 
جوان گفت من کاری انجام می دهم که 
تیم پرسپولیس فردا برنده شود! گفتم من 
باید چه کاری انجام بدهم؟ گفت این سه 
ظرف را داشته باشید و جای هر کدام باید 
تعیین شود. من هم قبول کردم. فردای آن 
روز پرسپولیس برنده شد و من هم به او 
150 هزار تومان دادم و رفت. اما داستان 
هنوز تمام نشده، بعد از چند روز دوباره 
آن جوان برگشت گفت می خواهید من 
کاری کنم که تیم پرسپولیس فردا مقابل 
استقلال پیروز شود؟ من هم گفتم؛ بله، 
اما برعکس می خواهم کاری کنید که تیم ما 
بازنده شود! با تعجب گفت حاج آقا به خدا 
بازنده می شوید. گفتم طوری نیست من 
می خواهم به کار شما ایمان بیاورم. جوان 
گفت طوری نیست، هر چه شما بخواهید. 
من 150 هزار تومان را پیش پرداخت کردم 
و فردای آن روز فرا رسید. تیم ما با استقلال 
بازی داشت. یکی از نزدیکان به من گفت 
بدجوری در فکری؟ گفتم به فکر کار آن 
جوان هستم اگر تیم ما بازنده شود چطور 

جواب او را بدهم. تیم پرسپولیس برنده 
شد و دیگر از جوان خبری نبود. اتفاقاً بعد از 
چندین ماه دوباره آن جوان، عصا به دست 
برگشت! به جوان گفتم چه شده، اتفاقی 
افتاده؟ گفت با موتور تصادف کردم. گفتم 
خوب پول هم داشتی و خودت را درمان 
کردی! اما راستی جریان چه شد، ما که 
مقابل استقلال برنده شدیم؟ گفت من 
کاری کردم که تیم شما برنده شود! گفتم 
اگر سه نفر در دنیا حیله گر باشند؛ دو نفر 

از آن سه نفر تویی.
پس با این افراد هم سر و کله زده اید.

 آن جوان رفت اما داستان باز هم ادامه 
دارد. یک روز من رفتم دفتر یک مدیرعامل 
که سرمربی تیم او هم یک مربی علم گرا 
بود. البته او من را دعوت کرده بود که درباره 
این موضوع که چرا تیمش نتیجه نمی گیرد 
و دائم نتیجه را هم واگذار می کند با آنها 
حرف بزنم! وارد دفتر که شدم دیدم جوان 
جادوگر داستان ما آنجا هم حضور دارد. 
خیلی تعجب کردم! گفتم اینجا چه کار 
می کنی؟ گفت به قرآن ایمان دارید؟ گفتم، 
بله. جوان گفت پس همین جادو هم در 
قرآن ذکر شده. گفتم ببین بچه مسلمان، 
قرآن علیه آن و نفی آن اشاره کرده. قرآن 
گفته که ما این اعمال را انجام ندهیم. 
به هر حال من به صحبتم با مدیرعامل 
ادامه دادم و به او گفتم من تمرینات تیم 
شما را دیدم. تمرینات تیم شما به درد 
کتاب می خورد نه به درد لیگ برتر. تیمت 
خیلی ضعیف است. اگر دروازه بان را تغییر 
بدهی و سرمربی را هم اخراج کنی، تیمت 
صد  درصد نتیجه می گیرد. ادامه داستان 
این است که ما رفتیم رشت و یکی از گنده 
جادوگران آمد پیش من و گفت من کاری 
می کنم که تیم پرسپولیس مقابل ملوان 
برنده شود. گفتم هیچ کاری نکنید. اصلاً 
چه کسی تو را پیش من فرستاده؟ گفت 
من پسرخاله فلان شخص هستم که عضو 
هیأت مدیره پرسپولیس است. بعد همان 
شخص خودش از من معذرت خواهی کرد. 
من هم به او گفتم یعنی می شود با وجود 
علم فیزیولوژی، دانش فوتبال به جادو 
اعتقاد داشته باشیم؟ این مسخره بازی ها 
را رها کنید. در مقابل فوتبال منتالیتی، 

جادوگری اصلاً معنی ندارد.
در تمام روزهایی که در فوتبال 

حضور داشتید بخصوص در تیم 
پرسپولیس، آیا بازیکنی را دوست 
داشتید که در تیم تان باشد اما بر 

اساس یکسری شرایط این امکان 
مهیا نشده باشد؟

من خیلی به فرهاد مجیدی علاقه داشتم 
که در تیم پرسپولیس باشد اما چون 
ذاتش استقلالی بود این کار را انجام 
ندادم. به او گفتم بهتر است که به استقلال 
بروی و دلم هم خیلی برای او سوخت. 
چون بازیکن خیلی خوبی بود. یکسری 
بازیکنان هم اگر به تیم استقلال می رفتند 
و دوباره می خواستند به تیم ما برگردند 
من مانع ورودشان می شدم. در واقع 
بازیکن پرسپولیسی با اجازه من می رفت 
استقلال، آن هم وقتی که سال های آخر 

فوتبالش بود.
با توجه به اینکه شما شاهد حضور 
چندین نسل بازیکن فوتبال در تیم 

ملی ایران هستید بهترین بازیکن 
فوتبال تاریخ چه کسی است؟

من چند بازیکن را می شناسم که جزو 
فوتبالیست های کمیاب ایران بودند. یکی 

از آنها پرویز قلیچ خانی بود.
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شما مدیریت درویش را قبول دارید؟
اصلاً، شــأن پرســپولیس این نیســت. امروز هوادار خوشــحال اســت که یحیی جام آورده، پرســپولیس جام آورده اما قاموس 
پرســپولیس چــه شــده؟ ایــن قامــوس به هم خــورده. مدیری کــه وقتی 10 تا حــرف می زند لااقل در یکی از آنها ناســزا اســت چه 
فایده ای دارد؟ درویش یک روز مصاحبه کرد و گفت تمام مدیرعامل های قبلی باشــگاه بدهی بالا آورده اند. همان موقع زنگ 
زدم به او گفتم درویش یک بار دیگر مزخرف بگویی، می دانم با تو چکار کنم. گفت حاجی من نوکرتم، چیزی نگفتم. ســال 80 
من در حالی از باشــگاه رفتم که یک چک برگشــتی نداشــتیم و 800 هزار مارک در صندوق گذاشــتم و 400 هزار تا هم از انتقال 
مهدوی کیا در راه بود. یعنی روی هم 1 میلیون و دویست هزار مارک در صندوق گذاشتم. تازه تا سال 1380 باشگاه خصوصی 
بود. حکم را سال 80 دادند و باشگاه به دولت رسید. حالا من کجا بدهی گذاشتم؟ گفت من شما را نگفتم. آقای درویش هر روز 
اینور و آنور می رود و اینجوری در حال مدیریت باشگاه است. مدیریت پرسپولیس مثل تعاونی است، همه در آن نقش دارند.



 zگزارش روز

وقتی سـال گذشـته تاد بولی در عین 
ناباوری مالک چلسـی شـد و باشـگاه 
محبوب لندنی را از مالک روسی اش، 
رومـن آبراموویـچ گرفـت، سـؤال 
خیلی هـا ایـن بـود کـه مدیـران دیگـر 
چلسـی چـه می شـوند. آبراموویـچ در 
همـه ایـن سـال ها مدیـران کاربلـدی 
در باشـگاه داشـت کـه در رأس آنهـا 
مارینـا گرانوفسـکایا بـود. زنـی کـه 
علنـاً دسـت راسـت مـرد روس بـود 
و در بـازار نقـل و انتقـالات پادشـاهی 
می کـرد. او درسـت همـان کاری را 
بـرای آبراموویـچ انجـام مـی داد کـه 2 
دهـه قبـل گالیانـی بـرای برلوسـکونی 

انجـام مـی داد.
مطابـق انتظـار تـاد بولـی و مارینـا 
گرانوفسـکایا باهـم کنـار نیامدنـد. 
بولـی مدیـر ورزشـی خـودش را آورد 
اما خریدهای هنگفت و زیاد چلسی 
که اکثراً در این باشگاه جا نیفتادند، 
نشـان می دهـد کـه مدیـر ورزشـی 

جدیـد کارش را بلـد نیسـت.
دیـروز رسـانه های انگلیسـی خبـر 
دادند مائوریسیو پوچتینو، سرمربی 
زگـی  نتینـی چلسـی کـه بـه تا ژا ر آ
به عنـوان سـرمربی لندنی هـا انتخاب 
شـده از تـاد بولـی درخواسـت کـرده 
گرانوفسـکایا را بـه لنـدن برگردانـد. 
ظاهراً او معتقد اسـت حضور دوباره 
مارینـا گرانوفسـکایا باعـث می شـود 
خیـال او از بـازار نقـل و انتقـالات 

راحـت شـود.

 اما گرانوفسکایا کیست؟
دنیـل تیلـور، نویسـنده ورزشـی سـال 
پیـش در مقالـه ای در سـایت اتلتیـک 
دربـاره او نوشـت: »او در تمـام دوران 
حضـورش در اسـتمفوردبریج هرگـز 
حتـی یـک مصاحبـه هـم انجـام نـداده 
اسـت. گرانوفسـکایا توسـط رومـن 
آبراموویـچ بـه ایـن باشـگاه آورده 
شـد. آنهـا متحـدان مـورد اعتمـاد 
هـم هسـتند و او هـم ماننـد مالـک 
چلسـی بـا قانـون سـکوت کار می کند. 
تمـام چیـزی کـه می تـوان بـا قطعیـت 
از آن صحبـت کـرد ایـن اسـت کـه 
ک  ترسـنا شـهرتی  یا  فسـکا نو گرا
در صنعـت فوتبـال بـرای خـودش 
دسـت و پـا کـرده و اگـر همان طـور کـه 
بسـیاری حـدس می زننـد او هـم پـس 
از آبراموویچ از چلسی جدا شود، این 
باشـگاه نمی توانـد بـه ایـن زودی جای 

خالـی او را پـر کنـد.«
حـالا یـک سـال بعـد از ایـن مقالـه 
مشـخص شـده حـق بـا تیلـور اسـت.
 روایـت معـروف در چلسـی ایـن اسـت 
کـه آبراموویـچ در سـال 2009 وقتـی 
کـه بـه نظـر می رسـید دیدیـه دروگبـا 
در آسـتانه تـرک ایـن باشـگاه اسـت، 
متوجه توانایی های گرانوفسکایا شد. 
دروگبا از سوی لوییز فلیپه اسکولاری 
کنـار گذاشـته شـد و پـس از اینکـه 
گاس هیدینـک هدایـت ایـن تیـم را 
به صـورت موقـت برعهـده گرفـت، ایـن 
مهاجـم بـه خاطـر رفتـار پرخاشـگرانه 
پـس از شکسـت در نیمـه نهایـی لیـگ 
قهرمانـان برابـر بارسـلونا از سـوی یوفـا 

محـروم شـد.
بـا ایـن حـال، گرانوفسـکایا شـروع 

بـه بحـث دربـاره مسـائل فوتبالـی بـا 
آبراموویـچ کـرده و اعتمـاد او را بیـش از 
پیـش جلـب کـرد. بـاور او ایـن بـود کـه 
بایـد قـرارداد جدیـدی بـا دروگبـا امضـا 
شـود و اعـام کـرد کـه اگـر ایـن تصمیم 
شکسـت بخـورد، مسـئولیت آن را 

برعهـده خواهـد گرفـت.
دروگبـا قـرارداد سـه سـاله جدیـدی بـه 
امضا رساند، به چلسی در فتح دوگانه 
لیـگ برتـر و جـام حذفـی کمـک کـرد و 
ضربـه پنالتـی سرنوشت سـاز در فینال 
لیگ قهرمانان برابر بایرن مونیخ را به 
گل تبدیـل کـرد. جایـگاه گرانوفسـکایا 

دیگـر مثـل سـابق نبود.
همه قراردادها از زمانی که او حمایت 
آبراموویچ برای ایفا کردن نقش اصلی 
در تصمیمات فوتبالی را دریافت کرد، 
موفقیت آمیـز نبـود. چلسـی گاهـی 
بیـش از حـد هزینـه کـرد. اختـاف بـا 
آنتونیـو کونتـه وقتـی کـه او سـرمربی 
ایـن تیـم بـود، وجـود داشـت و کمـی 
بعـد مشـکاتی بـا فرانـک لمپـارد بـه 
وجـود آمـد. چلسـی مطمئنـاً دوسـت 
داشـت که زمان را به عقب برگردانده 
و مجموعـه رویدادهایـی کـه باعـث 
شـد رقابـت بـرای انتقـال آلیسـون بکـر 
را بـه لیورپـول باختـه و کپـا آریسـابالاگا 
را بـا قیمتـی بالاتـر بـه خدمـت بگیـرد، 

تغییـر دهـد.
امـا چـه کسـی در جایگاه گرانوفسـکایا 
هیـچ اشـتباهی در دپارتمـان نقـل و 

انتقـالات نداشـته اسـت؟
متقاعـد کـردن رئـال مادریـد بـرای 
پرداخـت مبلـغ اولیـه 89 میلیـون 
پونـدی بـرای ادن هـازارد، در حالـی کـه 
تنها 12 ماه از قرارداد او با چلسی باقی 

مانـده بـود بـدون شـک موفقیـت قابل 
توجهـی بـرای او بـه حسـاب می آیـد. 
انتقـال 60 میلیـون پونـدی اسـکار بـه 
شانگهای SIPG هم موفقیت دیگری 
بـود. ایـن موضوع درباره فروش داوید 
لوییـز بـه پاری سـن ژرمن بـا 50 میلیون 
پونـد و جـذب دوبـاره دو سـال بعـد او بـا 
34 میلیـون پونـد هـم صـدق می کنـد.

مارینـا یـک سـال قبـل از اینکـه از 
چلسـی جـدا شـود، جایـزه بهتریـن 
مدیـر ورزشـی سـال را دریافـت کـرد. 
ایـن نشـان از جایـگاه ویـژه او دارد و 
اگـر مدیـران امریکایـی بتواننـد دوبـاره 
جذبش کنند، هواداران چلسی بسیار 
خوشـحال خواهنـد شـد. البتـه رابطـه 
نزدیـک مارینـا بـا مالـک روس شـاید 

دردسـر اصلـی باشـد.
26 سـال اسـت کـه  یا  نوفسـکا گرا
در حلقـه نزدیـکان آبراموویـچ قـرار 
دارد. او از وقتـی از دانشـگاه دولتـی 
مسـکو فارغ التحصیـل شـد بـه یکـی 
از دسـتیاران شـخصی در سـیب نفت 

تبدیـل شـد.
وقتـی مالـک روس تـازه چلسـی را 
خریـده بود، گرانوفسـکایا رسـتوران ها 
را بـرای آبراموویـچ رزرو می کـرد، برنامه 
روزانـه او را می چیـد و گاهـی حتـی 
اگـر بایـد کادوی تولـدی بـرای کسـی 
خریـداری می شـد، او ترتیـب خریدهـا 

را مـی داد.
او تـا قبـل از چلسـی هرگـز در صنعـت 
فوتبـال کار نکـرده بـود. شـاید حتـی 
زمیـن  در  نفـر  نسـت چنـد  نمی دا
هستند اما با اعتماد آبراموویچ تبدیل 
شـد بـه یکـی از غول هـای پشـت پـرده 

ایـن ورزش.
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نگاهی به مدعیان فصل آتی  
قسمت 7

 لیکرز؛ به دنبال 
گارد رأس

 zNBA

تیـــم پر طرفـــدار لس آنجلس لیکـــرز یکـــی از بهترین هـــای تیم هـــای بســـکتبال اســـت 
 NBA کـــه همـــراه بوســـتون ســـلتیکس دارای بیشـــترین عنـــوان قهرمانـــی در لیـــگ
اســـت. لیکـــرز در همیـــن فصلـــی کـــه گذشـــت اگـــر مقابـــل دنـــور هماننـــد دیـــدار بـــا 
تیم هـــای گلـــدن و ممفیـــس بـــازی می کـــرد قطعـــاً بـــه فینـــال NBA صعـــود می کـــرد. 
ــتر از تیم هـــای ممفیـــس و گلـــدن  ــا ســـرعت گـــردش تـــوپ در دنـــور خیلـــی بیشـ امـ
ــت  ــه شکسـ ــن بـ ــور تـ ــل دنـ ــرز مقابـ ــه لیکـ ــد کـ ــث شـ ــم باعـ ــل هـ ــن عامـ ــود و همیـ بـ
بدهـــد. در اکثـــر بازی هـــای لیکـــرز مقابـــل دنـــور نبـــود یـــک بازیکـــن گارد رأس فنـــی 
حـــس می شـــد. در طـــول چنـــد بـــازی، دنوری هـــای شـــاخص مثـــل یوکیـــچ و مـــوری 
دائمـــاً تعویـــض می شـــدند ولـــی بـــا پشـــتوانه ای کـــه ایـــن تیـــم روی نیمکـــت داشـــت 

ــد. ــاد کننـ ــاز ایجـ ــاف امتیـ ــتند اختـ ــا نمی توانسـ لیکرزی هـ
ــرز تیـــم  ــتند تیم شـــان صعـــود کنـــد چـــون لیکـ ــار داشـ ــرز انتظـ اکثـــر طرفـــداران لیکـ
ـــر  ـــر صاحب نظـــران بســـکتبال ب ـــل فصـــل اکث ـــود کـــه در اوای ـــی را حـــذف کـــرده ب گلدن
ـــاور بودنـــد کـــه گلـــدن حتمـــاً قهرمـــان فصـــل 2023 می شـــود. البتـــه در فصلـــی  ایـــن ب
کـــه گذشـــت تیـــم لیکـــرز فقـــط چهـــار بازیکـــن اصلـــی داشـــت کـــه کامـــاً در اختیـــار تیـــم 
بودنـــد؛ لبـــرون جیمـــز پادشـــاه بســـکتبال جهـــان بـــا اینکـــه ســـن و ســـالی از او گذشـــته 
ولـــی از لحـــاظ منتالـــی کامـــاً در اختیـــار تیـــم بـــود و تاکتیک هـــای مربـــی را هـــم خـــوب 
اجـــرا می کـــرد. آنتونـــی دیویـــس هـــم در دو پســـت ســـنتر و پـــاور فـــوروارد بـــرای لیکـــرز 
خیلـــی تأثیر گـــذار و مقابـــل ممفیـــس و گلـــدن خـــوب درخشـــید. ریـــوز و هاچیمـــورا 
هـــم در پســـت های اســـمال فـــوروارد و شـــوتینگ گارد هـــر دو در بازی هـــای حســـاس 

ـــور عملکـــرد آنهـــا تعریفـــی نداشـــت. ـــه داد لیکـــرز می رســـیدند امـــا در مقابـــل دن ب
راســـل وســـتبروک و شـــرودر هـــم در ابتـــدای فصـــل بـــا تیـــم لیکـــرز بودنـــد امـــا مســـئولان 
باشـــگاه خـــوب بـــا آنهـــا کنـــار نیامدنـــد، بـــه همیـــن علـــت لیکـــرز را تـــرک کردنـــد. 
ـــا  ـــه هـــوای اینکـــه بازیکنـــان بهتـــری جایگزیـــن راســـل و شـــرودر شـــوند ب لیکرزی هـــا ب
رفتـــن آنهـــا کامـــاً موافـــق بودنـــد. تیـــم لیکـــرز در فصـــل جدیـــد 24-2023 در صورتـــی 
می توانـــد نتیجـــه بگیـــرد کـــه تغییـــرات بیشـــتری در فهرســـت تیـــم داشـــته باشـــد. چنـــد 
بازیکـــن فنـــی و جـــوان بخصـــوص یـــک گارد رأس درســـت و حســـابی هماننـــد کایـــری 

اروینـــگ بـــرای تیـــم لیکـــرز لازم و ضـــروری اســـت.

 مجوز جذب 
 ۱۲ سوپر استار در 

۴ باشگاه عربستانی!
عربســتانی  بــزرگ  باشــگاه های 
خــود را آمــاده یــک فصــل متفــاوت 
فدراســیون  مســئولان  می کننــد. 
فوتبــال عربســتان بــرای پیشــرفت 
بودجــه  کشــور  ایــن  در  فوتبــال 
هنگفتــی را اختصــاص داده انــد و 
از باشــگاه های بــزرگ ایــن کشــور 
خواســته اند کــه با سرشــناس ترین 
بازیکنــان فوتبــال جهــان قــرارداد 

امضا کنند.
پیوســتن کریســتیانو رونالــدو بــه 
النصر عربستان و البته کریم بنزما 
و انگولو کانته به الاتحاد نشان داد 
کــه آنهــا به دنبــال تغییری گســترده 

هستند.
احمد العجان، خبرنگار عربستانی 
در همین زمینه در پســتی نوشت: 
بــزرگ النصــر،  بــه چهــار باشــگاه 
ایــن  الاهلــی  و  الاتحــاد  الهــال، 
اجــازه داده شــده اســت کــه بــا 3 
سوپر اســتار فوتبــال جهــان قرارداد 
امضا کنند البته معلوم نیســت که 
ایــن امتیاز برای النصر با احتســاب 

کریستیانو رونالدو است یا خیر.

توتی طرفدار 
مورینیو است

طــول  تمــام  کــه  توتــی  فرانچســکو 
حرفــه اش را در رم گذرانــد و اســطوره 
بزرگ این تیم به شمار می رود، دیروز 
درمصاحبه ای عملکرد ژوزه مورینیو را 
ستود. این در حالی است که شایعات 
زیــادی دربــاره آینــده مربــی پرتغالــی 
وجــود داشــت و گفتــه می شــد هــم 
پاری سن ژرمن و هم الهال عربستان 
به دنبــال اســتخدام او هســتند. البته 
حالا شایعات از بین رفته اند و ماندن 

او در رم قطعی به نظر می رسد.
توتــی وقتــی بــا این ســؤال مواجه شــد 
کــه دربــاره مورینیو چــه فکر می کند؟ 
پاســخ داد: »یــک مربــی بــزرگ، یــک 
مــرد بــزرگ. او بــرای تیــم خیلــی کارها 
انجــام داد. امیــدوار باشــیم که بتواند 

همین طوری ادامه دهد.«
از اســطوره رم پرســیده شــد در آینــده 
مربــی رم خواهد شــد، که جواب داد: 
»اصا نمی دانم. آیا دوست دارم؟ کی 

دوست ندارد در رم بماند؟«
 

بلیت های بارسا 
فروش نمی رود

بارسلونا در فصل 24-2023 مجبور 
اســت کــه بــه ورزشــگاه مونجوییک 
نقــل مــکان کنــد تــا در ایــن مــدت 
ه  رزشــگا و ر  د ز  ســا و  ســاخت 
اســپاتیفای نیوکمــپ انجــام شــود و 

ایــن ورزشــگاه بازســازی شــود.
امــا ظاهــراً هــواداران بارســلونا از 
تبعیــد تیم شــان بــه مونجوییــک 
اســتقبال نکرده انــد و رونــد فــروش 
بلیت هــا بــرای فصل آینــده هم این 
را نشــان می دهــد. تا کنــون فقط 15 
هــزار نفــر از 80 هــزار هوادار رســمی 
بارســلونا بلیــت بازی هــای فصــل 
آینــده در مونجوییــک را پیش خرید 
کرده انــد. بارســلونا 27 هــزار بلیــت 
را بــرای پیــش فــروش در اختیــار 
هواداران رســمی خود قرار داده بود 
و در حــال حاضــر 12 هــزار صندلــی 
بــرای مونجوییــک در فصــل آینــده 
خالــی اســت و بارســلونا نمی توانــد 
روی پیــش فــروش بلیت هــا در 
فصــل آینده حســاب کنــد بلکه باید 
امیــدوار باشــند هوادارانــی کــه در 
طــول فصــل و در هر بازی بلیت ها را 
می خرند، از بازی ها اســتقبال کنند.

 zتوییت روز

 zحمایت روز

 zناکامی روز

چرا پوچتینو به دنبال بازگرداندن دست راست آبراموویچ استچرا پوچتینو به دنبال بازگرداندن دست راست آبراموویچ است

بازگشت ماریانا؟بازگشت ماریانا؟
علی رضایی

خبرنگار

 zتحسین روز

یکی از حاشــیه های اصلی جشــن قهرمانی آرژانتین در جام جهانی 
مربــوط بــه حضور نصرت، آشــپز معــروف ترکیــه ای درون زمین بود. 
این شخصیت معروف شبکه های اجتماعی تصاویری از خودش در 
فینال در شــبکه های اجتماعی منتشــر کرد که با بازیکنان آرژانتین 
عکس گرفت و حتی مدال فرانکو آرمانی را گاز زد و جام را در دستش 
گرفت. رفتارهای نصرت با انتقادهای زیادی همراه شــد. این آشــپز 
که به تازگی شــعبه جدید رســتوران خود را در قطر افتتاح کرده، در 
مورد اتفاقات جام جهانی صحبت کرد. نصرت گفت که درون زمین 
در فینال حس یک غریبه را نداشته است چرا که تجربه زندگی در 
آرژانتین را دارد و بسیاری از بازیکنان از رستورانش بازدید کرده اند: 
»در مورد دلیل بودنم در آنجا کاری از دستم برنمی آید اما هرگز دیگر 
وارد چمــن در جــام جهانــی نمی شــوم. دو میلیــارد نفر جــام جهانی را 
دیدند اما چند نفر در مورد من صحبت کردند؟ پنج میلیارد نفر. کل 
دنیا. هدفم از حضور در زمین، تبلیغات نبود بلکه فقط می خواستم 
از آن لــذت ببــرم و از آن اتفاقــات شــگفت زده شــدم. حــدود هزار نفر 
دیگــر درون زمیــن بودنــد امــا طــوری رفتــار کردند که انــگار فقط من 

در آنجا بوده ام. نمی خواستم کسی را زیر سایه خود قرار بدهم.«

مصاحبه آشپز معروف در مورد فینال جام جهانی

نصرت: دیگر وارد چمن نمی شوم

 zناحیه زرد

تمجید رئیس فدراسیون جهانی اسنوکر از ورزشکار ایرانی

وفایی در خاورمیانه استثنا است

 تا چند ســال پیش درخشــش یک ورزشــکار ایرانی در رقابت های اسنوکر 
شــبیه بــه رویــا بــود امــا حالا حســین وفایی کاری کــرده تا همه ایــران را در 
ایــن رشــته جــدی بگیرند. روز گذشــته رئیس فدراســیون جهانی اســنوکر 
هم در این مورد صحبت کرد: »حســین بازیکن فوق العاده ای اســت و در 
خاورمیانه اســنوکر بازی مانند او کمتر پیدا می شــود. او اکنون در جمع 16 
اســنوکر باز برتــر دنیــا قــرار دارد و امیدوارم به جمع چهار نفر برتر برســد.«
مبارک الخیارین ادامه داد: »رقابت های قهرمانی آسیا سطح بالایی دارد 
و ایرانی ها در آن همیشــه ســرآمد هســتند. ما انتظار قهرمانی از ســتارگان 
اســنوکر شــما را داشــتیم و ایــن انتظــارات نیــز بــرآورده شــد. بــا توجــه بــه 
درخشــش اســنوکربازهای ایرانــی به دنبــال آن هســتیم در ســال آینــده 
میزبانــی یــک رقابــت جهانــی اســنوکر 6 تــوپ را برای ایــران بگیریــم و این 

پــاداش خوبــی بــرای قدرتنمایــی ایــران در قاره کهن اســت.«
او در خصــوص چگونگــی تعامــل ایــران بــا فدراســیون جهانــی هــم گفت: 
»ایران با ما ارتباط و تعامل خوبی دارد و مانند برادر هســتیم. هر اقدامی 
که بتوانیم برای توســعه اســنوکر در این کشــور انجام خواهیم داد. ایران 
یکــی از کشــورهای خــوب و امــن آســیا بــه شــمار مــی رود و من ســه بــار به 

ایــران آمــدم و از نزدیــک شــاهد امنیت این کشــور بودم.«

سالار تیموری
خبرنگار


